
Mladí Nemšovčania z mestskej 
časti Kľúčové Jakub Janík a Miro-
slav Machara úspešne absolvovali 
cestu do Ríma. Nešli ale cestovnou 
kanceláriou, ale na vlastných ba-
betách. So sebou si vzali len to naj-
nutnejšie a to, aká bola cesta, ako 
dlho trvala a čo na nej zažili, pre-
zradili aj nám. Vie si niekto pred-
staviť absolvovať viac ako 2 000 km 
 priemernou rýchlosťou 37 km/h?

Prvýkrát absolvovali dlhšiu ces-
tu na babetách už minulý rok, 

a to do Prahy. Tento rok si dali od-
vážnejší ciel, Rím. Veď predsa všet-
ky cesty vedú do Ríma. Na svojej 
ceste dlhej 2 838 km, ktorú absol-

Talianskymi cestami ale nekon-
číme. Prinášame príspevok aj  

o ceste mladomanželov po najdô- 
ležitejšej turistickej magistrále na 
Slovensku s celkovou dĺžkou 770 
km. Cestu hrdinov SNP absolvovali 
len po vlastných nohách, s bato-
hom na chrbte a veľkým odhodla-
ním. Krásy Slovenska, ktoré pritom 
spoznali, stáli  za to.  

Viac o dobrodružstve na Klúčov-
ských babetách, o našich skautov  
a zážitkoch na Ceste hrdinov SNP 
sa dozviete na stranách 24-25.
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vovali za 13 dní, strávili aktívne na 
babetách priemerne 6 hodín denne 
a najazdili priemerne 230 km za 
deň. Najmenej najazdili na 9. - 10. 
deň, keď veľmi intenzívne pršalo  
a najviac posledný deň, kedy pre-
konali vzdialenosť až 343,6 km.

Keď sa na šiesty deň 25. augusta 
dostali až do Ríma, ani netušili, 

že v štafete vymenili iný nemšov-
ský tím, ktorý Rím opustil po jeho 
trojdňovej návšteve len deň pred 
ich príchodom. Boli to skauti zo 
117. zboru Františka z Assisi, ktorí 
svoju púť po Talianskych mestách 
odštartovali už 16. augusta a išli po 
stopách sv. Františka z Assisi.

PRINÁŠAME VÁM NETRADIČNÉ VÝLETY, NA KTORÝCH MLADÍ 
NEMŠOVČANIA PREKONÁVALI NIELEN DIAĽKU, ALE AJ SAMÝCH SEBA
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VYUŽITE SVOJE PRÁVO ROZHODNÚŤ O TOM, 
KTO BUDE ZASTUPOVAŤ VAŠE ZÁUJMY A NÁZORY 
V PARLAMENTE A PRÍĎTE ODOVZDAŤ SVOJ HLAS 

DO VOLEBNEJ MIESTNOSTI.

VOĽBY 
DO NÁRODNEJ RADY

SLOVENSKEJ REPUBLIKY 
2023

PREDČASNÉ PARLAMENTNÉ VOĽBY, 
V KTORÝCH SI BUDEME VOLIŤ SVOJICH ZÁSTUPCOV 

DO PARLAMENTU, SA BUDÚ KONAŤ 

V SOBOTU 30. SEPTEMBRA 2023 
V ČASE OD 7:00 HOD. DO 22:00 HOD.

Dňa 28. júna 2023 o 17.00 hodine sa vo veľkej sále 
Kultúrneho centra v Nemšovej konalo 6. zasad-
nutie mestského zastupiteľstva. Na programe 
bolo viacero uznesení, ktorých závery nájdete  
v stručnom zhrnutí nižšie. Celú zápisnicu zo za-
sadnutia alebo online záznam môžete nájsť na 
stránke www.nemsova.sk.

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

► UZNESENIE č. 57 - Plán kontrolnej činnosti hlavnej 
kontrolórky mesta Nemšová na 2. polrok 2023
► UZNESENIE č. 58 - Záverečný účet VPS, m. p. o.  
Nemšová za rok 2022 s nasledovným výrokom „Celo-
ročné hospodárenie sa schvaľuje bez výhrad“ a Roz-
delenie výsledku hospodárenia VPS, m.p.o. Nemšová
► UZNESENIE č. 59 - Záverečný účet a hodnotia-
cu správu k plneniu programového rozpočtu mesta  
Nemšová k 31. 12. 2022 s nasledovným výrokom: „Celo-
ročné hospodárenie sa schvaľuje bez výhrad“
► UZNESENIE č. 60 - Zmenu rozpočtu mesta Nemšová 
na rok 2023 spočívajúcu v rozpočtovom opatrení číslo 
4/2023 v zmysle predloženého materiálu
► UZNESENIE č. 61 - Majetkové záležitosti: Zámena 
pozemkov v k. ú. Ľuborča - Magdaléna Morihlatková
► UZNESENIE č. 62 - Majetkové záležitosti: Prenájom 
vodohospodárskeho majetku mesta Nemšová spoloč-
nosti RVSVV, s. r. o.
► UZNESENIE č. 63 - Majetkové záležitosti: Zámer 
prenajať pozemky, C KN parcely č. 1619/1, 1619/2 k. ú. 
Kľúčové - Jaroslav Šumichrast a manželka Daniela
► UZNESENIE č. 64 - Majetkové záležitosti: Zámer 
prenajať nebytové priestory v budove polyfunkčného 
objektu so súp. číslom 97, k. ú. Nemšová - NEUMI s. r. o.
► UZNESENIE č. 65 - Majetkové záležitosti: Zámer 

prenajať nebytové priestory v budove polyfunkčné-
ho objektu so súp. číslom 97, k. ú. Nemšová - PaedDr.  
Eva Šatková
► UZNESENIE č. 66 - Majetkové záležitosti: Zámer od-
predať C KN parcelu č. 604/43, k. ú. Nemšová - Richard 
Kristín
► UZNESENIE č. 67 - Majetkové záležitosti: Ukonče-
nie nájomnej zmluvy č. 50/2021 dohodou - Monika 
Mojžišová, k. ú. Kľúčové
► UZNESENIE č. 68 - Majetkové záležitosti: Zriade-
nie vecného bremena (uzatvorenie zmluvy o budúcej 
zmluve o zriadení vecného bremena) - Andrea Štefán-
ková, k. ú. Nemšová
► UZNESENIE č. 69 - Majetkové záležitosti: Zriadenie 
vecného bremena - Ľubomír Rýger, k. ú. Ľuborča
► UZNESENIE č. 70 - Majetkové záležitosti: Zriade-
nie vecného bremena - Mgr. Martinisko a manželka,  
k. ú. Trenčianska Závada
► UZNESENIE č. 71 - Majetkové záležitosti: Zriadenie 
vecného bremena - Peter Pavlačka, k. ú. Trenčianska 
Závada
► UZNESENIE č. 72 - Začlenenie mesta Nemšová  
v rámci integrovanej územnej stratégie do združenia 
Strategicko-plánovací región „Dubnicko - Ilavsko“
► UZNESENIE č. 73 - Zápis do Kroniky mesta Nemšo-
vá za rok 2021
► UZNESENIE č. 74 - Dodatok č. 3, ktorým sa mení 
Štatút Centra sociálnych služieb Nemšová v znení ne-
skorších dodatkov
► UZNESENIE č. 76 - Určeniu finančnej odmeny pri 
príležitosti udelenia Ceny primátora mesta Nemšová
► UZNESENIE č. 78 - Vyplatenie odmeny hlavnej kon-
trolórke mesta Nemšová za obdobie od 1. 1. 2022 do 31. 
12. 2022 vo výške 30 % z mesačného platu hlavnej kon-
trolórky za každý mesiac v období od 1. 1. 2022 do 31. 
12. 2022 v zmysle § 18c zákona č. 369/1990 o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov
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ROKOVANIE
MESTSKÉHO 
ZASTUPITEĽSTVA

6. ZASADNUTIE MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA V NEMŠOVEJ

Zápisnica 
zo 6. zasadnutia 
mestského 
zastupiteľstva 
v Nemšovej

Mestské zastupiteľstvo splnomocňuje:

► UZNESENIE č. 72 - Primátora mesta zastupovaním 
mesta Nemšová v združení Strategicko-plánovací  
región Dubnicko-Ilavsko

Mestské zastupiteľstvo súhlasí:

► UZNESENIE č. 72 - K návrhu spoločnosti Catering 
servis s. r. o. o 50 % zníženie požadovaného nároku 
mesta Nemšová - so znížením požadovaného náro-
ku mesta Nemšová voči spoločnosti catering servis  
s. r. o. v celkovej výške nasledovne: suma 18 843,53 € 
sa zníži o sumu DPH 3 140,59 €. Celkový záväzok, ktorý 
spoločnosť catering servis s.r.o. mestu Nemšová uhra-
dí, bude vo výške 15 702,94 €, túto bude uhrádzať spo-
ločnosť catering servis s. r. o. v 18 splátkach počnúc 
mesiacom júl 2023.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

► UZNESENIE č. 75 - Memorandum o spolupráci so 
spoločnosťou KOPEC 3, s. r. o. Častkovce

Mestské zastupiteľstvo zobralo na vedomie:

► UZNESENIE č. 56 - kontrolu plnenia uznesení
► UZNESENIE č. 59 - Správu nezávislého audítora  
z overenia ročnej účtovnej závierky mesta Nemšo-
vá za obdobie od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2022 tak, ako 
bola predložená na rokovanie a Stanovisko hlavné-
ho kontrolóra mesta Nemšová k Záverečnému účtu 
mesta Nemšová za rok 2022 tak, ako bolo predložené  
na rokovanie

Autor: Mária Gugová
Zdroj: internet, stránka mesta Nemšová

V tomto roku bol vyhlásený už 10. jubi-
lejný ročník národnej kampane „Do prá-
ce na bicykli,“ ktorej hlavným cieľom je 
podporiť rozvoj nemotorovej, predovšet-
kým cyklistickej dopravy v mestách. 
Súťaž prebiehala v termíne od 1. 6. 2023  
do 30. 6. 2023.

Do samotnej národnej kampane sa 
najskôr prihlásila naša samospráva a 
následne prebehla registrácia tímov.  
Z výsledkov organizačného tímu sme 
obdržali nasledovné informácie. Do sú-
ťaže sa zapojilo 14 557 súťažiacich a bolo 
vytvorených 4 251 tímov. Celkovo bolo 
najazdených 1 876 320, 40  kilometrov 
na bicykli. Ušetrilo sa 469 080, 10 kg CO2 
(vrátane ciest do práce pešo ) a spolu 
bolo absolvovaných 248 071 jázd. 

Mesto Nemšová chce týmto spôsobom 
úprimne poďakovať všetkým, ktorí sa 
zapojili a podporili túto skvelú, národnú 
kampaň, do ktorej prispeli aj naši obča-
nia a svojou troškou pomohli nielen sebe  
a svojmu zdraviu, ale hlavne našej planéte. 

Autor: Beáta Tršková

DO PRÁCE 
NA BICYKLI 
2023

Názov tímu
Počet 
jednot-
livcov

Najaz-
dené 
km

Ušet-
rené
CO2 (kg)

Poradie 
v meste

Poradie 
v SR

DANA 2 779,39 194,85 1 730

MMG BOYS 3 739,75 184,94 2 797

Nemšovské strely 3 435,1 108,78 3 1457

Milkine stíhačky 4 414,78 103,70 4 1524

Paničky z úradu 4 363,40 87,51 5 1750

Srnky 4 360,67 89,17 6 1757

MMG GIRLS 2 280,94 70,23 7 2048

CrazyFly 2 218,49 54,62 8 2384

Kľúčovanky 4 198,5 49,62 9 2511

Nemšovské 
rakety 4 88,35 15,85 10 3392
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Ak ste či už náhodou alebo zámerne prechádzali 
okolo námestia pri kultúrnom dome v Nemšovej dňa 
21. augusta 2023, určite vašej pozornosti neunikla 
zaujímavá akcia pre deti a mládež. Našu obec totiž 
navštívilo pojazdné dopravné ihrisko občianskeho 
združenia No Worry z Trenčína.

Pod dozorom skúsených inštruktorov, ktorí už dlhé 
roky vyučujú dopravnú výchovu na ZŠ po celej Slo-
venskej republike od Skalice až po Humenné, si deti 
mohli vyskúšať jazdu na rôznych detských doprav-
ných prostriedkoch (odrážadlá, kolobežky, autíčka, 
traktory, bicykle, trojkolky) na ozajstnom doprav-
nom ihrisku so semaformi a dopravnymi značkami. 
Deťom bol vysvetlený význam najdôležitejších do-
pravných značiek ako aj pravidiel prejazdu rôznych 

Ilustračná fotografia: zdroj obrázku www.canva.com

druhov križovatiek. Najväčší dôraz bol kladený na 
dodržiavanie pravidiel cestnej premávky – pri nedo-
držaní ktorých sa stávajú dopravné nehody a neprí-
jemné udalosti na cestách. Deti si obliekli reflexné 
vesty a nasadili prilby. Následne si vybrali niektorý 
z množstva dopravných prostriedkov a napriek ho- 
rúcemu počasiu sa radostne púšťali do nástrah, 
ktoré im inštruktori na dopravnom ihrisku ciele-
ne pripravovali. Získali tým vedomosti a zručnosti, 
ktoré sa im v reálnej premávke môžu nielen zísť, ale  
v mnohých prípadoch môžu zachrániť aj život.
 
Tento projekt sa uskutočnil vďaka finančnej podpo-
re Nadácie ZSE.

Autor a foto: Matej Klement

DOPRAVNÝ DEŇ V NEMŠOVEJ

Trend elektrických kolobe-
žiek je na vzostupe a v na-
šom meste taktiež. Bohužiaľ, 
s týmto trendom prichádza 
aj veľa negatív, ktoré majú 
za následok nedostatočnú 
znalosť pravidiel cestnej 
premávky a zákonov, ktoré 
sa riadenia e-kolobežky tý-
kajú. Na sociálnych sieťach 
zdieľajú občania Nemšovej 
viacero nepríjemných skú-
seností zo stretu s nezodpo-
vednými koležkármi a preto 
sme sa rozhodli ozrejmiť, aké 
práva a náležitosti súvisia  
s jazdou na e-kolobežke.

► Pravidlá jazdy na elektric-
kej kolobežke upravuje zákon č. 
8/2009 Z. z. o cestnej premávke. 
Podľa neho, sú kolobežky s po-
mocným motorčekom zaradené 
do kategórie nemotorových vo-
zidiel, takže každá osoba, ktorá 
sa na e-kolobežke vozí, je podľa 
našej legislatívy vodičom ne-
motorového vozidla. Elektrickú 
kolobežku môže viesť len osoba 
staršia ako 15 rokov. Osoby mlad-
šie ako 15 rokov môžu viesť elek-
trickú kolobežku len pri jazde 
na cestičke pre cyklistov, poľnej 
ceste, lesnej ceste alebo v obytnej 
zóne. Vodič e-kolobežky nemô-
že pred jazdou požiť alkohol, či 
inú návykovú látku, s výnimkou 
jazdy v obci alebo na cestičke pre 
cyklistov, ak množstvo alkoholu 

v jeho organizme nepresiahne 
hodnotu 0,24 mg etanolu na liter 
vydýchnutého vzduchu pri dy-
chovej skúške prístrojom. 

AKO SPRÁVNE JAZDIŤ 
NA E-KOLOBEŽKE?

Pri jazde na chodníku ne-
smie rýchlosť elektrickej ko-
lobežky presiahnuť rýchlosť 
chôdze. Priemerná rýchlosť 
chôdze je 4,8 km/h a prie-
merná rýchlosť elektrickej 
kolobežky sa pohybuje okolo  
25 km/h.

► Kolobežkári sa musia pohy-
bovať po krajnici alebo okraji 
vozovky v rade za sebou, jazda 
vedľa seba je zakázaná. Na elek-
trickej kolobežke sa smie jazdiť 
aj po pravej strane vyhradeného 
jazdného pruhu pre cyklistov, 
cestičky pre cyklistov alebo prie-
chodu pre cyklistov. Vodič e-ko-
lobežky môže taktiež jazdiť po 

pravej strane chodníka, cestičke 
pre chodcov alebo priechodu pre 
chodcov, avšak iba v prípade, že 
neohrozuje alebo neobmedzuje 
svojou jazdou chodcov. 
► Počas jazdy je nutné, aby vo-
dič držal riadidlá oboma rukami, 
s výnimkou ak dáva znamenie  
o smere jazdy. Na elektrickej ko-
lobežke je jazda viacerých osôb 
zakázaná, prevážať sa na nej ne-
smie ani pes, či iné zvieratá alebo 
predmety, ktoré sťažujú vedenie 
kolobežky. 
► Netreba zabúdať na to, že po-
čas zníženej viditeľnosti musí 
byť e-kolobežka vybavená pred-
ným bielym odrazovým sklom 
a zadným červeným odrazovým 
sklom. Tie ale môžu byť nahrade-
né reflexnými prvkami na odeve 
vodiča a svietidlami - dozadu čer-
veným svetlom a dopredu bielym 
svetlom. Odporúčaným bezpeč-
nostným prvkom pri jazde na  
e-kolobežke sú chrániče a prilba. 

Pri jazde na e-kolobežke mysli-
te najmä na bezpečnosť, nielen 
seba, ale aj ľudí okolo vás. Správ-
nou jazdou môžete predísť viace-
rým nepríjemným situáciám. 

Spracovala: Dáša  Uherková

NEDOSTATOČNÁ ZNALOSŤ 
JAZDY NA E-KOLOBEŽKÁCH 
OHROZUJE BEZPEČNOSŤ 

OČAMI PRIMÁTORA

Strategicko-plánovací región 
Dubnicko-Ilavsko.
Na júnovom zasadnutí MsZ 
bolo prijaté uznesenie číslo 
72, ktorým sa mesto Nemšová 
začlenilo v rámci integrovanej 
územnej stratégie do združe-
nia Strategicko-plánovací re-
gión „Dubnicko-Ilavsko“. Ne- 
bol to ale prvý pokus o spolu-

prácu. Už v roku 2020 bola snaha o zlúčenie spoločnej 
stratégie okolitých miest a obcí s názvom Územie udr-
žateľného mestského rozvoja Mestský región Dubnica. 
Napriek tomu, že spoločný dokument podpísali primá-
tori miest Dubnica nad Váhom, Nová Dubnica, Nemšo-
vá a Ilava a starosta obce Horné Srnie, projekt nakoniec 
úspešný nebol. Prejavili ním ale záujem o inštituciona-
lizáciu územia obcí, pretože toto územie je prepojené 
silnými vzájomnými väzbami a interakciami a charak-
terizované spoločným rozvojovým potenciálom.

Aké fakty prispeli k možnosti a rozhodnutiu 
odkloniť sa od mesta Trenčín? 
Ohľadom čerpania financií z verejných dotačných pro-
gramov na Slovensku existujú dva základné spôsoby, 
ako financie získať. Časť peňazí možno získať priamo 
od ústredných orgánov či fondov Slovenska alebo pro-
stredníctvom regionálnych programov, kedy štát po-
sunie peniaze priamo na samosprávy a tie samy roz-
hodujú, ako financie v rámci regiónu rozdelia. Pre tento 
druhý účel sa vytvorili strategicko-plánovacie regióny 
na Slovensku, ktoré ale striktne kopírovali územné čle-
nenie štátu podľa okresov. Nastala určitá zmena v tom, 
že strategicko-plánovacie regióny už nemusia kopíro-
vať okresné hranice, ale zoskupenia sa môžu tvoriť pri-
rodzene podľa regiónu. A to je náš prípad. Patríme síce 
do Trenčianského okresu, ale prirodzene máme veľa 
spoločného aj s Ilavským okresom. 

Primátor mesta Nemšová nám na konkrétnom 
príklade vysvetlil, prečo bolo pre nás nevýhodné 
zostať v strategicko-plánovacom regióne Trenčín.
Mesto Trenčín, ako krajské mesto nad 50 tis. obyv., je 
vyňaté z tohto druhu financovania a získava finančné 
prostriedky prostredníctvom projektu Udržateľného 
mestského rozvoja (UMR), do ktorého spadajú ešte aj 
okolité obce do 10 km ako Zamarovce, Hrabovka, Skal-
ka nad Váhom, Trenčianska Teplá a pod Zvyšné obce 
a mestá, ktoré sú mimo tejto 10 km zóny, môžu čerpať 
financie zo strategicko-plánovacieho regiónu Trenčín. 
Spolu s obcou Horné Srnie sme sa nachádzali na vý-
chodnom okraji celého tohto regiónu ako taký ostrov. 
Medzi ostatnými obcami, s ktorými  by sme mohli spo-
lupracovať v rámci strategicko-plánovacieho regiónu 
Trenčín, bolo UMR mesta Trenčín, čím by sme len ťažko 
išli do spoločných projektov napr. s Bierovcami alebo 
Turnou na opačnej strane. 

Okrem Mesta Nemšová sa do spomenutého regiónu 
zapojila aj obec Horné Srnie. Bolo to spoločné rozhod-
nutie nášho mesta a obce Horné Srnie, či išlo o dve 
nezávislé rozhodnutia? 
Ano, bolo to spoločné rozhodnutie. Tým, že sa v mi-
nulosti  postavil most smerom na Dubnicu sa omnoho 
viac integrovala komunita Dubnica, Nová Dubnica, Ila-
va so stranou Nemšová a Horné Srnie. Spoločne vyu-
žívame pracovné príležitosti, služby, obchody a školy, 
je to bližšie. Spolu sme požiadali Trenčiansky samo-
správny kraj, aby Nemšová a Horné Srnie patrili do 
regiónu Dubnicko-Ilavsko, čo bolo následne aj akcep-
tované. Podotýkam, že nejde o zmenu okresu Trenčín, 
do ktorého naďalej patríme . 

Sú už pripravené prvé projekty v novom smerovaní?
Áno. Jeden z prvých navrhovaných programov v rámci 
novej stratégie je jednotná výmena autobusových za- 
stávok v celom strategickom regióne Dubnicko-Ilavsko. 
Druhým projektom, na ktorom sa už pracuje, je prepo-
jenie cyklotrasy Rybárska-Lidl s cyklotrasou smeru- 
júcou na Borčice, Bolešov a Kameničany. Pri získavaní 
finančných prostriedkov cez dotačné programy má väč-
šiu šancu projekt s viacerými obcami, než sólo projekt. 

Rozhovor pripravila a spracovala Miroslava Bachratá
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Na Slovensku takáto novela zá-
kona ešte nebola prijatá i keď sa 
o tom uvažuje, vysvetlil situáciu 
prednosta. Ak aj chceme na ceste 
II. triedy my, ako mesto, vybudo-
vať napríklad priechod pre chod-
cov, tak to nejde bez súhlasu ODI 
(Okresný dopravný inšpektorát), 
Správy ciest Trenčianskeho sa-
mosprávneho kraja aj okresného 
úradu - odboru cestnej dopravy  
a pozemných komunikácií, do-
dala Lenka Blašková, vedúca sta-
vebného úradu.

Aký je postup pri zavádzaní 
dopravných opatrení?
Vždy využívame odborne spôso-
bilú osobu, ktorá najprv navrh-
ne na základe našej požiadavky 
riešenie konkrétneho problému, 
zhotoví projekt dopravného zna-
čenia a zároveň ho necháva po-
súdiť ODI. Ak teda niekde v meste 
vznikla jednosmerná ulica alebo 
pribudla značka, vždy je to so 
súhlasom dotknutých orgánov. 

Prijímate aj podnety od občanov, 
o aké najčastejšie ide? 
Napríklad nedávno k nám prišla 
požiadavka na úpravu riadenia 
dopravy v jednosmernej ulici 

okolo Sobotišta, aby tam mohli 
cyklisti jazdiť v obidvoch sme-
roch. Súčasné dopravné značenie 
im to totiž nedovoľuje. Dúfame, 
že po schválení žiadosti ODI im 
to pomocou dodatkovej značky 
umožnené bude. Dlho sa v minu-
losti riešila aj požiadavka na zní-
ženie rýchlosti v chatovej oblasti 
Bočky na 30 km/hod, čo bolo tiež 
na podnet občanov. Veľmi čas-
to prichádzajú na mesto požia-
davky i na zrkadlá pri výjazdoch  
z dvorov. Mesto Nemšová sa pre- 
to i na základe vlastného pries- 
kumu a podnetov občanov roz-
hodlo túto otázku riešiť. Vymenili 
sme väčšinu starých zrkadiel za 
väčšie a prehľadnejšie. Vymenili 
sa zrkadlá v Kľúčovom na Tren-
čianskej ulici, na Ulici školskej, 
na Ulici odbojárov atď. Zároveň 
obnovujeme a vytvárame aj nové 
vodorovné dopravné značenie. 
Ide najmä o značenie miest so 
zákazom parkovania, napríklad 
pred vchodmi do obytných do-
mov, kde parkujúce vozidlá bránia 
rýchlemu zásahu zdravotníkom  
a pod.. Zákaz parkovania pribudol 
aj pred mestskou úradnou tabu-
ľou pri mestskom úrade, pri ka- 
plnke v Ľuborči atď.. 

A preto, ak máte podnety, ná-
pady, postrehy, môžete ich po-
slať mobilom prostredníctvom 
aplikácie SOM Nemšová alebo 
na email. lenka.blaskova@ne-
msova.sk, prípadne prednos-
ta@nemsova.sk.

Aký je najväčší dopravný 
problém v meste? 

PROBLÉMY SÚ DVA. 
PRVÝM NAJVÄČŠÍM 
PROBLÉMOM 
JE PARKOVANIE.

A DRUHÝM 
BEZPEČNOSŤ 
PREMÁVKY 
PRED MIESTNYMI 
ZŠ, MŠ A ZUŠ.

Aká je situácia s parkovaním? 
Prestali sme rešpektovať zelene, 
prestali sme rešpektovať chod-

níky, dokonca na niektorých 
častiach mesta vidíme, že autá 
parkujú na ulici šachovnicovo. 
Prechádzajúce autá tak absol-
vujú slalom medzi odstavenymi 
autami. Ľuďom záleží na tom, 
aby z auta išli čo najmenej. Uve-
diem príklad: na Ulici odbojárov 
sa vybudovali nové parkoviská. 
Doobeda sú skoro prázdne a na-
priek tomu sa nájdu aj takí vodiči, 
ktorí parkujú oproti na chodníku, 
aby si o 10 metrov skrátili cestu 
k lekárovi. Ďalším pohľadom na 
problém doplnila prednostu ve-
dúca stavebného úradu. Takýmto 
konaním občanov sa znehodno-
cuje majetok mesta, chodníky 
sa prepadávajú, začína tam stáť 
voda alebo si na znehodnotenom 
chodníku môže niekto vytknúť 
členok a pod.. To všetko na seba 
nadväzuje a ľudia si to skutočne 
často neuvedomujú. Parkovanie 
nie je problémom len v centre 
Nemšovej, ale vo všetkých mest-
ských častiach v Kľúčovom, Ľu-
borči i Závade. Ulice sa stávajú 
neprechodné tým, že ľudia neza-
parkujú na svojich dvoroch, ale 
parkujú pred svojimi domami, za-
berajú chodník, časti ciest (pro-
blémom je potom zimná údržba, 
príchod sanitky a hasičov). 

Parkovacia politika mesta? 
Vedenie mesta nemá teraz ten-
denciu zaviesť zo dňa na deň 
parkovaciu politiku a zakázať, 
kde sa nesmie parkovať a vybe-
rať parkovné. No do budúcna sa 
tomu nevyhne žiadne mesto na 
Slovensku vzhľadom na rastúci 
počet automobilov na jednej stra-
ne a rastúce náklady na údržbu 
ciest a parkovísk na strane dru-
hej. Každá minca má dve strany. 
Jedna strana mince je defino-
vaná a je jasná, mám dodržiavať 
predpisy, nemám parkovať na 
tráve, nemám parkovať na chod-
níku. Druhá strana mince je zlo-
žitejšia, kde mám teda parkovať? 
Áno, ak mám rodinný dom, tak 
na svojom pozemku. Horšie je, ak 
žijem v bytovom dome. 

Už niekoľko rokov sa snažíme 
budovať ďalšie a ďalšie parko-
viská. Každý rok sa snažíme neja-
ké parkovacie miesta vybudovať 

uviedol prednosta úradu. Jediné 
možné obmedzenie je vodorov-
ným alebo zvislým dopravným 
značením. 

Môže mesto vlastnými 
požiadavkami upravovať, 
obmedzovať premávku na 
cestách II. triedy?
Áno, môže, ale nejde to bez súhla-
su kompetentných úradov. Na Ul. 
Janka Palu je napríklad osadený 
radar a znížená rýchlosť na 30 
km/h. Radar plní informatívnu 
funkciu o tom, akou rýchlosťou 
ideme a má vodičov spomaľo-
vať pred frekventovaným prie-
chodom pre chodcov. Nie je to 
ako v Českej republike, kde ta-
kýto radar slúži aj ako “policajt”  
a priamo mestá môžu na zákla-
de fotografie z radaru vyberať 
pokuty za prekročenie rýchlosti.  

Aké druhy ciest máme 
v našom meste? Ktoré z nich 
sú v správe mesta? 
V meste máme niekoľko druhov 
komunikácií (napríklad cesty II. 
triedy i miestne komunikácie). 
Nie všetky patria pod správu 
mesta Nemšová. Napríklad cesta 
Janka Palu, SNP, Ľuborčianska  
a Závadská nie sú v správe mes-
ta, ale patria pod Správu ciest 
Trenčianskeho samosprávneho 
kraja. Plnia funkciu ciest II. trie-
dy. Ich hlavnou úlohou je plynulý 
prejazd cez mesto. Z uvedené-
ho dôvodu sa na ne veľmi ťažko 
osádzajú obmedzovače rýchlos-
ti, spomaľovače a pod. Správ-
ca takej komunikácie sa snaží 
hlavne o plynulosť premávky, 
preto je takmer nereálne, aby na 
ceste takéhoto druhu boli osade-
né retardéry alebo spomaľovač, 

OČAMI
SAMOSPRÁVY

DOPRAVNÉ 
PROBLÉMY 
A ICH RIEŠENIA

OČAMI SAMOSPRÁVY4

Na otázku dopravy, plynulosti premávky, zavedení nových 
dopravných prvkov ako napríklad tvorbu nových priechodov 
pre chodcov, či vybudovanie nových parkovacích miest, sme 
sa z redakčnej rady opýtali prednostu úradu Rudolfa Kúke-
la a Lenky Blaškovej, vedúcej oddelenia investične výstavby, 
územného plánovania, stavebného poriadku, dopravy a po-
zemných komunikácií - Stavebný úrad Nemšová. 

Rekonštrukcia cesty Súbežná Janka Palu za Tržnicou
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to, aby tu vznikol vyhradený pás 
pre chodcov a pre autá a nevzni-
kali už kolízne situácie, nakoľko 
je tam obrovská frekvencia detí. 
Vďaka projektu tu vzniknú par-
kovacie miesta formou šikmé-
ho státia s tým, že vynechané 
budú zelené časti tak, aby sa pri 
výstavbe nemusel odstrániť žia- 
den strom. Jedinou komplikáciou 
súvisiacou s projektom je, že sa 
musí urobiť prekládka elektric-
kého kábla, ktorý musíme prelo-
žiť ďalej do zelene, čo nás trochu 
zdržalo, uviedol prednosta. 

Kedy by mohol byť projekt par-
kovacích miest hotový? 
Práve prebieha územné konanie. 
Legislatívny proces mi ale nevie-
me ovplyvniť, nakoľko je to línio-
vá stavba, teda prebieha verejnou 
vyhláškou, skôr ako bude vyda-
né stavebné povolenie, musí byť 
urobená prekládka spomínaného 
vedenia. Projekty na parkovisko i 
prekládku sú pripravené, požiada 
sa západoslovenská distribučná 
spoločnosť o prekládku a môže-
me pokračovať, vysvetlila vedúca 
stavebného úradu.

Pripravila: Miroslava Bachratá
Foto: Archív MsÚ
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alebo aspoň zrekonštruovať. 
Začalo to budovaním parkovísk 
na Ul. odbojárov, rekonštrukciou 
parkovísk vnútrobloku Moravská 
ulica, rekonštrukciou parkovis-
ka pred ústredným cintorínom 
a pokračujeme napríklad rekon-
štrukciou Ul. Janka Palu “súbež-
ná” (za tržnicou), kde vznikne cca 
40 nových “oficiálnych” parko-
vacích miest. Ďalším projektom 
je výstavba parkovacích miest 
na Ul.  sklárska “súbežná” za 
bytovými domami č. 1, 3, 5 a č.7  
a medzi garážami, kde pribudne 
cca 12 parkovacích miest, ktoré 
v podstate už existujú a vytvorili 
ich občania parkujúci na “zeleni”. 
Realizáciou dôjde k skultúrneniu 
prostredia, zvýšeniu jeho estetic-
kého vzhľadu a zároveň pomôže 
riešiť problém parkovania v da-
nej lokalite. Práve teraz prebieha 
legislatívny proces k projektu 
parkoviska pri ZUŠ v Ľuborči.

Blokujú vraky áut 
parkovacie miesta? 
V meste máme málo parkovacích 
miest. Napriek tomu sú občania, 
ktorí ich blokujú svojimi nepo-
jazdnými automobilmi-vrakmi. 
Ročne riešime 5-6 prípadov vra-
kov v meste, ktorým sa nám po-
darí vypátrať vlastníkov a dohod-
núť sa s nimi alebo ich necháme 
odtiahnuť na vlastné náklady. 

ĽUDIA ČASTOKRÁT 
APELUJÚ NA PARKOVACIU 
POLITIKU. POKIAĽ 
NIE SÚ PARKOVACIE 
MIESTA, NEMÔŽEME 
ROBIŤ PARKOVACIU 
POLITIKU.

V čase vydania článku by už 
mala znovu platiť vyhláška, že 
parkovanie na chodníkoch je za-
kázané i pred vlastným domom 
a pokiaľ bude povolené, musí byť 
označené. Akú pokutu môže do-
stať občan, tak to je už otázka na 
iné orgány.
 
Druhým najväčším problémom je 
dopravná situácia v okolí 
našich škôl. 

Situácia pri materskej škole.

Kritická situácia s parkovaním pred miestnou školou. Autá stojace takmer až po Mierové námestie.

Začiatok školského roka začal.  
S ním sa zvýšila i frekventova-
nosť niektorých ulíc, ktoré boli 
počas leta takmer prázdne. Ide 
o Ulice školská, Janka Palu či 
miestnu komunikáciu pri ZUŠ  
a MŠ Ľuborčianska ulica. Pre naj-
rizikovejší čas, keď prichádzajú 
školáci na vyučovanie či odchá-
dzajú domov, sa prijalo už niekoľ-
ko opatrení a hľadajú sa ďalšie 
riešenia. No napriek tomu je situ-
ácia pred školami častokrát veľ-
mi komplikovaná a riziková. Na 
tom istom mieste a v tom istom 
čase sa stretávajú chodci, kolo-
bežky, elektrokolobežky, bicykle, 
autá, autobusy. Spolu v priebehu 
jednej hodiny prejde týmito uli-
cami stovky žiakov. Nerátame 
ich doprovod a prostriedok, na 
ktorom sa doviezli. 

Aké opatrenia mesto zaviedlo 
a aké plánuje zaviesť pre 
zlepšenie bezpečnosti 
miestnych detí, či plynulosti 
premávky pred školami? 

ULICA JANKA PALU

SITUÁCIU MÔŽE 
V BUDÚCNOSTI VYLEPŠIŤ 
PARKOVISKO PRE RODIČOV

Na Ul. Janka Palu sa v súčas-
nosti robia vodozádržné opatre-
nia a preto začíname uvažovať 
nad tým, že by sme využili zad-
nú parkovaciu plochu v škole  
a v budúcnosti ju z Ul. mládež-
nícka sprístupnili pre rodičov, 
ktorí vozia svoje deti do školy. 
Parkovisko by nebolo prejazd-
né smerom z alebo na Ul. Janka 
Palu okolo školy (ako je to do-
volené dnes pre zamestnancov 
školy). Nechceme si predsa ne-
chať zničiť nový areál a znížiť 
bezpečnosť detí. Rodič by mohol 
opustiť priestor ďalej len po Mlá-
dežníckej ulici. Zlepšila by sa tak 
situácia na Ul. Janka Palu. Tu 
má mesto a naďalej aj bude mať 
zamestnanca, ktorý napomáha  
bezpečnosti premávky. Regulá-
ciou dopravy na prechode pre 
chodcov sa zvyšuje bezpečnosť 
detí a rodičov prichádzajúcich 
do školy pešo alebo od zastávky 
autobusu.

ULICA ŠKOLSKÁ

BUDÚCNOSŤ JE 
V JEDNOSMERNEJ PREMÁVKE

Tu je problém “hrdlo” medzi Mie-
rovým námestím a Školskou uli-
cou, kde je úzka komunikácia a je 
ohrozená bezpečnosť deti, ktoré 
prichádzajú do cirkevnej školy 
hromadnou dopravou. Vznikajú 
nebezpečné situácie, keď deti idú 
po ceste a zároveň autá v oboch 
smeroch. Túto dopravu sme ne-
chali riešiť odbornej firme s tým, 
že by sme ulicu zjednosmernili. 
Problém tam bol len s autobusmi. 
Na jar tohto roka sme preto vy-
konali v tejto lokalite prejazdové  
skúšky, ktoré sú zdokumento 
vané i kamerovým záznamom.  
Skúšky prebiehali tak, že najväč-
ší autobus aký je na slovenských 
cestách dovolený, prešiel okolitý-
mi uličkami, aby preveril, či a ka-
diaľ je možné autobusom opustiť 
lokalitu po zavedení jednosmer-
nej premávky na Ul. školská. Boli 
sme milo prekvapení, všetky zá-
kruty dal na prvýkrát a dokonca, 
dokázal odbočiť i z Mládežníckej 
ulice na Vážsku (samozrejme, že 
sa jednalo o skúseného vodiča), 

uviedol prednosta úradu. Aktuál-
ne má projektant zadanú úlohu, 
oddeliť dopravu od detí, navrhnúť 
premávku tak, že bude jasné, ka-
diaľ kráčajú chodci a kadiaľ autá 
v jednosmernej ceste. Veľmi ne-
bezpečné situácie vznikajú pred 
oboma miestnymi školami i pred 
škôlkou v Ľuborči.

Materská škôlka na Ľuborčian-
skej ulici. Vzniknú nové parko-
vacie miesta? 
Miestna komunikácia pri mater-
skej škole a ZUŠ v Nemšovej bola 
dlhodobo problémová. Ulicu sa 
nám podarilo v roku 2020 zjedno-
smerniť. Veľmi to pomohlo. Veľa 
rodičov malo totiž tendenciu 
sa otáčať priamo pred škôlkou  
a absolútne nerešpektovalo svoje 
okolie. Zavedením jednosmerky 
to ale nekončí, ako uviedla vedú- 
ca stavebného oddelenia. Práve 
prebieha projekt, vďaka ktoré-
mu v tejto lokalite vzniknú nové 
parkovacie miesta a jednosmer-
ná komunikácia bude spevnená, 
vyspravená. V pláne je vybudo-
vanie bezpečného prechodu detí 
zo ZUŠ-ky cez ulicu. Vytvorením 
parkovacích miest sa trochu roz-
šíri cesta a vznikne priestor na 
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Práca v ovocnej a okrasnej škôlke je náročnou celoročnou záležitosťou (archív ĽV)

Začnem otázkou: 
Vždy ste chceli byť 
pestovateľom ovocia?

Ovocie zbožňujem od detstva
aj vďaka rodičom a ich záhra-
de, ktorá nám vždy poskyto-
vala hojnosť plodov. Vzťah ku 
krajine a drevinám začal na 
strednej škole a umocnil sa po-
čas štúdia krajinárstva. Nikdy 
som neštudoval ovocinárstvo 
ani sa za ovocinára nepokla-
dám. Charakterizoval by som 
to ako obdiv a úžas nad dre-
vinami, ich úžasnými plodmi 
a všetkými funkciami drevín, 

ako napríklad vytvárať krajinu 
a jej útulnosť. Profesne sa venu-
jem pestovaniu stromov - teda 
škôlkarstvu. Ale prirodzenou 
súčasťou práce je aj produkcia 
ovocia - toho najkvalitnejšieho, 
ktoré je pestované ekologicky.

Čo štúdium? 
Kam vás to ťahalo?

Po strednej škole som sa roz-
hodol pre štúdium na Fakulte 
ekológie a environmentalisti-
ky na Technickej univerzite vo 
Zvolene. V tom čase sme ako 
partia študentov začali pôsobiť 

v rámci dobrovoľníckej organi-
zácie OZ Pangea, ktorá sídlila 
v Novej Bošáci. Tam sme sa 
starali o dvanásť hektárový 
sad, ktorý sme obnovovali - 
dosádzali sme stromy či pásli 
ovce. Tiež sme organizovali 
rôzne exkurzie či kurzy pre 
školy a verejnosť. Vtedy sme 
ešte nezarábali, všetko fungo-
valo na dobrovoľnej báze.

Aktuálne pôsobíte 
na poľnohospodárskom 
družstve v Moravskom 
Lieskovom, kde ponúkate 
záujemcom aj viacero 
komerčných aktivít. 
Čo vás tu priviedlo 
a aká je náplň vašej práce?

Pozval ma sem kamarát, kto-
rý kúpil areál družstva, aby tu 
pestoval ovocie na samozber. 
Práve od neho sme si prenaja-
li priestory, kde sídli Ovocná  
a okrasná škôlka Biele Karpaty. 
Hoci nám priestor nepatrí, in-

vestujeme veľa financí aj úsilia 
do vytvorenia plnohodnotného 
zázemia. Nakoľko robíme špe-
ciálnu rastlinnú výrobu, vlast-
níme desiatky kusov techniky 
vrátane netradičných strojov 
ako napr. podrezávače koreňov, 
plameňometové plečky, rôzne 
vyorávače či plecie sekcie. Ide 
o ovocinárstvo v súlade s príro-
dou. Nepoužívame pri tom žia-
dne umelé hnojivá, herbicídy či 
konvenčné chemické postreky.

HOSPODÁRIME 
V EKOLOGICKOM 
REŽIME NA CELKOVEJ 
PLOCHE 20 HEKTÁROV. 

“Hoci má naša škôlka 
komerčné zameranie, 
princípy sú rovnaké ako aj 
predtým v Novej Bošáci, 
resp. medzičasom v Bošáci - 
pestovať ekologicky 
a zachovávať prírodné 
dedičstvo starých odrôd.”

Odpovedáte v množnom 
čísle. Kto všetko tvorí tím 
ovocnej a okrasnej škôlky? 

Hlavný tím, ktorý je nemenný 
od začiatku, tvoria štyria ka-
maráti. Už niekoľko rokov sú 
s nami mnohí ďalší priatelia, 
kolegovia a kolegyne, ktorých 
táto práca napĺňa a dáva im 
zmysel a obživu. Máme teda 
aj rozšírený tím a takisto aj 
množstvo fluktuantov, naprí-
klad brigádujúcich študentov. 
Zamestnávame dokonca aj 
niekoľko Ukrajincov. Ráno sa 
stretávame minimálne desiati, 
ale v pracovnej špičke je v práci 
súčasne aj 20 ľudí. 

Čím sa vo svojej praxi 
prioritne zaoberáte?
Už od začiatku, kedy sme vy-

siali prvé semená jabloní, hru-

šiek, sliviek, marhúľ a čerešní, 
nám ide o rozmnožovanie a pro-
pagáciu historických odrôd dre-
vín. Začíname zberom semien. 
Na dopestované semenáčiky - 
plané podpníky - štepíme či už 
očkovaním alebo vrúbľovaním 
práve historické a lokálne odro-
dy. Okrem toho v menšej miere 
rozmnožujeme aj lesné, parkové 
dreviny. Jedná sa o autochtónne 
(domáce) druhy - duby, lipy, ja-
rabiny, bresty, javory a mnohé 
ďalšie. Pokladáme za dôležité, 
aby aj tieto boli na trhu. 

Spomenuli ste osvetovú  
činnosť. Čo presne si pod 
ňou treba predstaviť 
– publikácie, prednášky?

Jedno aj druhé. Informácie  
a poznatky zdieľame naprí-
klad prostredníctvom sociál-
nych sietí. Vydali sme už rôzne 
ovocinárske rukoväte (knižné 
príručky). Publikujeme aj do 
pomerne známeho magazínu 
Doma v záhrade, ktorý vychá-
dza raz mesačne a považujem 
ho za veľmi kvalitný plátok. 
Taktiež usporadúvame kurzy 
pre verejnosť. Spolupracujeme 
napr. s Centrom environmen-
tálnej a etickej výchovy Živi-
ca. Rád robím kurzy na lazoch  
v Zaježovej. Realizujeme tiež 
kurzy v environmentálnom 
centre Veronica v Hotětíne na 
Morave. Robíme vzdelávania 
aj v spolupráci so slovenský-
mi univerzitami - tou našou 
zvolenskou alebo SPU v Nitre. 
Jednu prednášku sme nedávno 
realizovali aj v Trenčianskej Zá-
vade - na gazdovstve Uhliská.

Prejdime na spoluprácu 
s RTVS. Kedy a ako 
sa zrodila?

Reportáže na tému starost-
livosti o stromy sme do Far-
márskej revue pripravovali už 

SRDCOM
OVOCINÁR 
S ĽUBORČIANSKYMI 
KOREŇMI

ĽUDOVÍT 
VAŠŠ

Už roky sa venuje pestovateľskej činnosti a jej osvete,  
v rámci ktorej prízvukuje dôležitosť konverzovania starých 
ovocných druhov. Hlavné zázemie našiel spoločne s tímom 
na Poľnohospodárskom družstve v Moravskom Lieskovom. 
Od roku 2018 je známy aj z televíznej obrazovky. Stal sa totiž 
pravidelnou súčasťou relácie RTVS Farmárska revue. Za-
hryznite do čerstvo odtrhnutého jablka a prečítajte si prí-
jemný jesenný rozhovor.

Autá stojace takmer až po Mierové námestie.
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Úroda jabĺk v roku 2023

Návštevníci pri otvorení 55. ročníka výstavy.

pred piatimi rokmi, potom, čo 
nás prvýkrát oslovila televízia. 
Najskôr išlo o sporadické na-
hrávanie, nakoľko sme si ako-
si so štúdiom a hlavne Janom 
Škorňom sadli, prišla ponuka 
na intenzívnejšiu spoluprácu. 
Posledné dva roky sa teda ob-
javujeme v každej jednej relácii. 

Aký je váš časový rozvrh? 
Koľko času trávite na poli 
a koľko v prednáškových 
miestnostiach?

Oveľa viac času pracujem fyzic-
ky pri pestovaní stromov. Na po-
liach strávime do roka asi tris-
to dní. Osvetová činnosť tvorí 
približne len 5% nášho času.

Zakladáte aj genofondové 
sady. Viete čitateľom priblí-
žiť, čo presne toto slovné 
spojenie znamená?

Popri mapovaní a kolekcií sta-
rých odrôd, resp. osvete, je ďal-
ším pilierom našej činnosti aj 
zakladanie tzv. genofondových 

sadov. Tieto zakladáme jednak 
pre obce, ale aj pre súkromných 
vlastníkov. Genofondový sad 
je vlastne sad podobný parku 
s mohutnými stromami a bo-
hatým druhovým zložením.  
V minulosti bol genofond roz-
trúsený po dedinách a extra-
viláne. Naši predkovia v oveľa 
väčšom  množstve sušili, muš-
tovali či pálili a v neposlednom 
rade tiež aj konzumovali ovo-
cie, nakoľko nebol v takej veľ-
kej miere dostupný rafinovaný 
cukor, ktorý de facto vytlačil 
prirodzenú konzumáciu ovocia.

O rozhovor sme vás 
požiadali, pretože ste pôvo-
dom Nemšovčan. Koľko 
rokov ste tu strávili 
a kedy ste sa rozhodli odísť?

Vyrastal som v Nemšovej na by-
tovkách pri železničnej stanici, 
ale väčšinu času som strávil 
u babky v Ľuborči na Dvorec-
kej ulici. V devätnástich som 
odišiel študovať do Zvolena a už 

počas štúdia som zakotvil v Bo-
šáckej doline. V súčasnosti bý-
vam v Moravskom Lieskovom  
s manželkou Miškou (1996)  
a synom Jonatánom (2021).

Spomínali ste zber úrody 
a jej spracovanie. Akým menej 
tradičným postupom spraco-
vania sa venujete vy osobne?

Napríklad takej fermentácii 
(kvaseniu). Takto spracúvam 
napríklad drienky. Pozbiera-
né driene sa najprv desať dní 
v slanom náleve rozkvasia, po 
osušení sa naložia do olivového 
oleja s cesnakom a bylinkami. 
Po mesiaci chuťou pripomínajú 
olivy, no podľa mňa sú ešte 
chutnejšie. Čoraz populárnej-
ším spracovaním sa stáva vý-
roba tzv. ovocných koží, najmä 
z bobuľovitého ovocia, či už  
z tých známejších alebo z mu-
chovníka či zemolezu kamčat-
ského. Pripraviť sa dá tiež chut-
ný dulový syr, nakoľko dula má 
veľa pektínu. Nakoľko máme 
s manželkou jeden a pol roč-
ného syna, pripravujeme tiež 
radu presnidávok. Napríklad aj 
náhradu nutely z mišpulového 
pyré s kakaom.

Ďakujem za rozhovor a prajem 
veľa síl do ďalšej práce.

Autor: Bernard Brisuda
Foto: Archív Ľudo Vašš

Viac o aktivitách partie 
Ľudovíta Vašša nájde-
te po  naskenovaní QR 
kódu alebo na sociál-
nych sieťach facebook 
či instagram pod ná-
zvom Ovocný strom. 

Ľudo Vašš spoločne s rodinou 
(foto dvajaphoto.com).

Slávnostné otvorenie sa uskutočnilo dňa 22. 
septembra vo veľkej sále Kultúrneho centra 
v Nemšovej. V úvode kultúrneho programu 
vystúpila M. Vavrušová so svojim spevom, 
pokračovali hudobné a tanečné vystúpenia 
žiakov ZUŠ Nemšová, ktorí svojim talentom 
potešili prítomných. Pre nadšených kutilov 
boli k dispozícií aj tvorivé dielničky, kde 
si deti pod vedením skúsených lektoriek  
P. Novosadovej a O. Papierníkovej mohli vy-
robiť jesenný veniec alebo látkovú tašku.

Výstavu otvorila a prítomných privítala ta-
jomníčka OZ - PZ Nemšová M. Kováčová. 

Príhovorom pokračoval predseda OZ - PZ Nem- 
šová J. Puliš, predseda OZ -  Bočky pán A. An-
del a predseda SZV - Trenčín I. Štefanek. Okrem 
nich so svojim príhovorom vystúpil aj pán Oto 
Bahno ako najstarší a najdlhšie pôsobiaci člen 
OZ - Prídomových záhradkárov, ktorý vyzval 
mladú generáciu, aby pokračovali v tejto ušľach-
tilej práci. Na záver prednosta úradu R. Kúkel 
vyzdvihol, že v dnešnej silno polarizujúcej sa 
spoločnosti je práve výstava ovocia a zeleniny 
ukážkou spolupráce občanov.

Tento rok nebol pre záhradkárov veľmi priaz-
nivý. Aktuálny ročník sprevádzali obavy, či 

bude dosť výstavných exponátov. Urodilo sa málo 
sliviek, hrušiek i jabĺk. Úroda bola totiž pozna-
čená mnohými nepriaznivými vplyvmi počasia. 
Chladná jar a jarné mrazy, sucho v lete a pod.. Na-
priek tomu sa nakoniec podarilo vyzbierať stov-
ky exponátov od viac ako 54 vystavovateľov.

Na výstave okrem ovocia a zeleniny mali svoje 
tradičné miesto aj včelári so svojimi včelími 

produktami a živými včelami. Výstava bola dopl-
nená o expozíciu bonsajov od J. Tokára. Svojimi 
samorastami prispel aj pán O. Chmelina a výtvar-
nými prácami doplnili atmosféru žiaci miest-
nych škôl a škôlok, za čo sú všetkým organizátori 
výstavy veľmi vďační.

Výstava mala i náučno vzdelávací charakter. 
Mohli ste sa dozvedieť, ako sa v minulosti 

postupne spracovávala úroda na poli a v záhra-
de. Pre deti bola pripravená i ochutnávka jabĺk, 
ktoré pre tento účel daroval pestovateľ z Ost-
ratíc. Viac o miestnych vystavovateľoch a ich  
zaujímavých exponátoch sa dozviete v decem-
brovom čísle novín.

Autor: Miroslava Bachratá
Foto: Archív MsÚ

JUBILEJNÝ 55. ROČNÍK
VÝSTAVY OVOCIA, ZELENINY A KVETOV DOBRÁ RADA 

ĽUDOVÍTA VAŠŠA
Práve začala jeseň. Čo by ste poradili našim čitateľom v súvis-
losti so starostlivosťou o ovocné stromy?

Najdôležitejšou činnosťou v jeseni je samozrejme zber úrody. 
Je potrebné si vychutnať plody svojej celoročnej práce. Pozi-
tívnou činnosťou, ktorá sa deje, je tiež zhromažďovanie kom-
postu, ktorý slúži ako výživa pre stromy. Taktiež sa plánuje 
ovocná záhrada a sady, kde a čo budeme v jeseni sadiť. Výsad-
ba v jeseni má oproti jari navrch, keďže je viac vlahy a strom 
dokáže lepšie koreniť. Keď príde v jari teplo a sucho, stromy 
sú už z časti zakorenené a lepšie odrastajú ako tie, ktoré boli 
nasadené až v jari. Chcel by som tiež upozorniť na častú chy-
bu, ktorej sa ľudia v jeseni dopúšťajú a tým je orezávanie stro-
mov. Rezné rany sa do zimy nestihnú zahojiť a strom sa veľmi 
vystavuje rizikám infekcie.
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Podporme spoločne včely 
a iný užitočný hmyz vysa-
dením kvitnúcich rastlín  
v našich záhradách alebo 
na balkónoch (napríklad 
levanduľu alebo facéliu 
vratičolistú ).

V Slovenskom zväze včelá-
rov Trenčín obvod Nemšová je  
v súčasnosti 40 členov, ktorí ob-
hospodarujú 432 včelstiev v rôz-
nych častiach Nemšovej. Prie-
merný vek v obvode Nemšová 
je 51 rokov. Predsedom Sloven-
ského zväzu včelárov Trenčín 
je pán Ivan Štefánek z Ľuborče 
a dôverníkom za obvod Nemšo-
vá je pán Ján Gurín z Nemšovej. 
Včelárska sezóna v tomto roku 
bola o tretinu menšia. Včelári 
museli v obvode Nemšová svo-
je včelstvá počas sezóny hlavne 
medzi jarnou a letnou znáškou  
priebežne podnecovať.

ČO OVPLYVNILO 
MNOŽSTVO MEDU? 

V katastrálnom území mes-
ta Nemšová bola síce vysiata 
repka olejná, no naše včelstvá 
znášku z nej využili v menšej 
miere. V období kvitnutia repky 
olejnej a ovocných stromov bolo 
totiž daždivé a chladnejšie po-
časie. Agát biely (Robinia Pse-
odoacacia) v dobe kvetu,  jem-
ne namrzli alebo zaschli, preto 
agát biely medoval málo alebo 
skoro vôbec. Následne začala 
kvitnúť malina lesná, lipa malo-
listá a veľkolistá. V období kvit-

nutia dochádzalo k vysychaniu 
nektáru z dôvodu horúceho po-
časia, čo už je novodobý trend 
- dôsledok zmeny klimatických 
podmienok. V dolete našich 
včiel bola i slnečnica ročná, kto-
rá bola vysiata v katastrálnom 
území Borčice. V auguste vče-
lári robili posledné prehliadky 
včelstiev, upravovali plodiská, 
vytáčali posledný med, liečili 
včely a tým chystali včelstvá 
na zimne kŕmenie. Včelári v au-
guste svojim včelstvám doplnili 
zásoby na zimu, z ktorých budú 
včielky žiť až do marca nasle-
dujúceho roku. 

CENA MEDU 
V ROKU 2023

Tento rok bude medu menej ako 
po minulé roky, preto ceny kva-
litných jarných medov či v teku-
tej alebo pastovanej forme bude 
vyššia. Pohybovať  sa môže v ce-
novej hladine druhových medov 

ako sú agátové, lipové a pod. Nie- 
len menej medu sa podpíše pod 
vyššiu cenu medu, ale aj cena 
vosku (medzistienky), rámikov, 
liečiv, pohárov, cukru, pohon-
ných hmôt a iných potrieb boli 
finančne náročnejšie než minulý 
rok. Včelári sú zvyknutí na strie-
danie dobrých a zlých rokov. 
Tento sa ukazuje ako jeden z naj-
horších za posledných 20 rokov.

MEDVEĎ HNEDÝ 
ZATIAĽ NAŠE VČELNICE 

NEOHROZIL

Aj keď v našom okolí je hláse-
ný výskyt medveďa hnedého, 

zatiaľ neevidujeme poškodenie 
úľov ani ublíženie na ľudskom 
zdraví. Čo sme veľmi radi. A dú-
fame, že to ostane takto naďalej. 

NAŠI VČELÁRI 
NA KULTÚRNYCH 

PODUJATIACH 

Včelári z Nemšovej tento rok 
absolvovali niekoľko zaujíma-
vých akcií: v Antonstále - Deň  
s lesmi, Pri studničke pod Ko-
šármi - Deň sv. Huberta a po-
čas Klúčovských hodov boli 
súčasťou detského programu 
Kľúčikovo. Na všetkých akci-
ách mohla verejnosť ochutnať 
priame a nepriame včelie pro-
dukty alebo si deti mohli vy-
robiť vlastnú sviečku. Našich 
včelárov ste mohli vidieť aj na 
Agrokomplexe v Nitre spolu  
s MAS Vršatec a v septembri na 
55. ročníku Výstavy ovocia, ze-
leniny a kvetov v Nemšovej. 

VČELÁRSKA NEDEĽA

Pilotný projekt, ktorý zorga-
nizovala Základná organizá-
cia Slovenského zväzu včelá-
rov v Trenčíne, sa uskutočnil  
v parku kultúrneho strediska  
v Zlatovciach. Na podujatí 
ste si mohli okrem tradičnej 
ochutnávky najlepšie hodno-
tených medov v Trenčianskom 
kraji kúpiť včelárske produkty, 
v tvorivých dielničkách ozdo-
biť vlastný medovník alebo si 
vypočuť odbornú prednášku.  

V tomto roku prednášal na 
tému “Všeobecné včelárstvo” 
odborník Ing. Jaroslav Gasper, 
Phd., z Ústavu včelárstva v Lip-
tovskom Hrádku.

VČELÁRSKY TIP  
NA JESENNÚ 

PRECHÁDZKU

V Ľuborči máme unikátny náuč-
ný včelársky chodník, na ktorom 
sa dozviete oveľa viac o živote 
včiel, práci včelára a prírode. 
Budeme preto veľmi radi, ak ho 
počas príjemných jesenných 
dní či babieho leta navštívite  
a dozviete sa mnoho nového.

Prosba včelára na záver: 

Vážení občania Nemšovej, 
chceli by sme vás touto 
cestou poprosiť, ak realizu-
jete akýkoľvek chemický 
postrek na ovocných stro-
moch a trávnikoch, vyko-
návajte ho neskoro večer 
alebo veľmi skoro ráno, keď 
včielky a iní opeľovači ešte 
nelietajú. Ďakujem.

Autor a foto: Peter Prekop

Rámik, plný medu, pred stočením.

Včela medonosná žije na Zemi už viac 80 mi-
liónov rokov. Je preto až neuveriteľné, ako sa 
včely dokázali prispôsobiť všetkým zmenám, 
ktoré na našej planéte za tak dlhý čas nastali. 
Bzukot včiel je tvorený kmitaním ich krídiel. 
Za 1 sekundu kmitá včela krídlami 180-krát, za 
jednu minútu až 11 400-krát. Včelia kráľovná 
môže denne naklásť až 2 500 vajíčok a dožiť 
sa aj 5 rokov. Včelia robotnica oproti kráľov-
nej žije len 35 dní. Na výrobu približne 0,5 kg 
medu musia včely zozbierať nektár až z dvoch 
miliónov kvetov. Včela za celý svoj život vyrobí 
približne pol čajovej lyžičky medu. Austrálske-
mu vedcovi menom Adrian Dyer sa podarilo 
dokázať, že…úplne znenie v tajničke.

Správnu tajničku zasielajte do 20. októbra 2023 
na nemsovsky.spravodajca@gmail.com alebo 
cez aplikáciu mesta Nemšová prostredníctvom 
domény “Napíšte nám”. Traja z vás získajú 
sladkú odmenu v podobe medu alebo včelích 
výrobkov od miestneho včelára Petra Prekopa.

Znenie osemsmerovky z letného čísla 2023 je: 
DIPLOMAT A PUBLICISTA JUDR. ANTON VA-
VRUŠ. Veľmi pekne ďakujeme všetkým rieši-
teľom. Vyžrebovaní boli a cenu Vstupenku pre 
dve osoby na letné kúpalisko v Nemšovej v júli 
získali: Mária PROKOPOVÁ, Dáša BABULÍKOVÁ 
a Paulína ĎURIŠOVÁ. Výhercom srdečne gra-
tulujeme a veríme, že si cenu príjemne užili.

ANONYM
ARCHIVOVANIE
ASTRONAUT
BALADA
BEZMOCNOSŤ
BIELKOVINA
BLÚZA
BYTOSŤ
CEDUĽA
ČIPKA
ELEKTRINA
EXPLÓZIA
CHLAP
CHOMÚT
IMELO
JASKYŇA

JAZMÍN
JESEŇ
NÁZOR
NEMOCNICA
PAUŠÁL
ROZLOHA
SRDCE
TELEVÍZOR
TOMBOLA
VAJCE
VALČEK
VEĽVYSLANECTVO
VRÁTA
VZDUCH
ŽIHADLO

OSEMSMEROVKA 
PÁR ZAUJÍMAVOSTÍ, KTORÉ O VČELE MOŽNO NEVIETE

Pripravila: Miroslava Bachratá 
Tajnička bola pripravená 

prostredníctvom web stránky 
https://osemsmerovky.relaxweb.sk

VČELÁRI A VČELÁRENIE 
V ROKU 2023 



NEMŠOVSKÝ        SPRAVODAJCA                MESTO 9

Rozkvitnuté ulice, balkóny i zábradlia, 
starostlivosť v rukách mesta i občanov

Napriek tomu, že je v meste rozbehnu-
tých veľa stavebných prác, pozornému 
oku neujde, že sa dlhodobo vysádzajú 
i zelené, respektíve farebné kvetinové 
plochy. Mnohé mestské časti opäť roz-
kvitli do krásy. Výsadba a starostlivosť 
zelene a kvetov je  v rukách  mestských 
pracovníkov i občanov. Spolupráca je 
najlepšia cesta, ako udržať, zveľaďovať  
a vážiť si prácu jeden druhého. 

Na  výsadbe zelene sa podielajú zamest-
nankyne zberného dvora a výsadbu pred 
Centrom sociálnych služieb realizovala 
Ing. Slotíková. O polievanie sa starajú 
zamestnanci VPS a  v Trenčianskej Zá-
vade priamo občania. V tomto roku síce 
nepribudla žiadna nová výsadba, ale 

pracovníci mestského úradu prezradili, 
že k budúcemu roku pripravujú prekva-
penie vo výsadbe. Tentokrát sa môžu 
tešiť obyvatelia mestskej časti Kľúčové.

Môžete sa spoločne s nami starať o ze-
leň a kvety. Môžete polievať či hnojiť, ale 
prinajmenšom budeme veľmi radi, keď 
vás táto krása poteší a hlavne, keď  ne-
bude zničená a odtrhnutá, to k spoluprá-
ci úplne postačí. Sme veľmi radi, že sa to 
stáva realitou a môžeme konštatovať, že 
v tomto roku neboli zaznamenané žiad-
ne vandalstvá na kvetoch či inej zeleni. 
Ďakujeme.

Pre potešenie zraku vám prinášame po-
hľady na niektoré z výsadieb mesta.

Autor: Miroslava Bachratá, Beáta Tršková
Foto: archív MsÚ

VÝSADBA V MESTE 
SA ROZRASTIE I BUDÚCI ROK
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Dobrovoľný hasičský zbor Kľúčové a ich 
organizovaná udalosť, Kľúčovské hody, 
prilákala aj tento rok množstvo návštev-
níkov. Počty prekonali rekord oproti mi-
nulému roku. Priaznivé počasie a boha-
tý program spestrili celú akciu.

Začiatok hodov odštartovalo letné 
kino vo štvrtok 27. júla, ktoré sa konalo 
na futbalovom ihrisku v Kľúčovom. Film 
sledovali návštevníci uprostred ihriska 
na stoličkách či na vlastných dekách 
„pod holým nebom“.

Priaznivci slovenskej produkcie 
si prišli na svoje, keď sa na pre-
mietacom plátne objavila komé-
dia s názvom Invalid, ktorá len 
pred pár mesiacmi mala svoju 
premiéru v kinosálach. 

Počas trvania Kľúčovských hodov 
bolo o tanečné zábavy postarané po celú 
noc. Za hudobným pultom sa vystrieda-
lo veľa známych mien, ako napríklad DJ 
Robo Hála, DJ Hawko, hudobná skupina 
Fonetik či Krasinka. V piatok sa rozhod-
ne odviazali na tanečnom parkete nie- 
len domáci obyvatelia, ale aj návštevníci 
z iných miest. Vonkajšie priestory boli 
zabezpečené aj voči prípadnému ne- 
priaznivému počasiu zastrešením ta-
nečného parketu, vrátane priestorov na 
sedenie. Počas celej akcie bol k dispozí-
cii bar s občerstvením.

KULTÚRA10

Choreografiu malých tanečníkov obdivovali malí i veľkí.

Desiatky detí si užili penovú šou.

Deti potešili rozprávkové postavičky.

Každoročne obľúbená popoludňajšia 
udalosť pre rodičov s deťmi s názvom  
Kľúčikovo sa aj tento rok konala s bo-
hatým programom. V celom areáli fut-
balového ihriska boli umiestnené sta-
novištia s animátormi. Tento rok sa 
stanovištia vyznačovali štýlom Disney 
rozprávok. Úlohou detí bolo zvládnuť pre-
kážky, vyriešiť hádanky či dostať sa do 
cieľa pri dodržaní stanovených pravidiel,  
s ktorými boli dopredu oboznámené. 
Tieto stanovištia mali značnú obľúbe- 
nosť a deti úlohy plnili i niekoľkokrát po 
sebe, prípadne pomáhali svojim mlad-
ším súrodencom. Neskôr mali možnosť 
sa zabávať na takzvanej penovej párty, 
na ktorej sa deti strácali v bublinách.

V areáli sa nachádzali aj stánky s roz-
ličným tovarom či občerstvením. Vstup-
né bolo na dobrovoľnej báze, avšak kaž- 
dý prispievateľ mal nárok na jeden 
tombolový lístok, ktorý získal hneď pri 
vstupe na futbalové ihrisko. Vyhlásenie 
tomboly o zaujímavé ceny bolo súčas-
ťou programu a šancu vyhrať mali všet-
ci rovnakú. Pozornosť detí a dospelých  
prilákalo odstavené hasičské auto, ka-
mióny či sanitka. Tá bola počas udalosti 
otvorená pracovníkmi, ktorí návštevní-
kom robili prehliadku interiéru, obozná-
mili ich s základmi poskytovania prvej 
pomoci a odpovedali na otázky z me-
dicínskeho prostredia. Tanečná škola 
Choreofactory Nová Dubnica sa posta-
rala o vydarené tanečné vystúpenia rôz-
nych vekových kategórií a roztlieskali 
návštevníkov v celom areáli. 

Na to, či udalosť splnila očakávania, 
sme sa opýtali priamo organizátorov - 
Pavla, Milana a Lukáša Vavrušovcov. 
„Očakávania boli veľké, keďže každým 
rokom stúpa návštevnosť na Kľúčiko-
ve. Snažíme sa každý ročník obohatiť 
o nové veci. Základom pre úspech bolo 
počasie, ktoré nám prialo a preto bola 
prekonaná návštevnosť s novým rekor-
dom takmer 800 detí."

SPOLU TEDA KĽÚČIKOVO 
NAVŠTÍVILO TAKMER 2 500 ĽUDÍ 

Kvôli viacerým aktivitám sme boli 
nútení použiť aj druhé futbalové ihrisko, 
kde veľké ďakujeme patrí nášmu pred-
sedovi FK Kľúčové a zástupcovi primá-
tora mesta Nemšová Milanovi Patkovi.“

Na svoje si však prišli aj mnohí do-
spelí, pretože sa na akcii nachádzali aj 
atrakcie v podobe kolotočov, ktoré sme 
minulé roky na Kľúčikove nevideli. 
“Kolotoče, ktoré nás prvýkrát navštívili, 
mali veľký ohlas najmä u detí. Nemohli 
chýbať kamiónisti, psovodi, tanečníci, 
včelári, poľovníci a hasiči. Naši Kľúčov-
skí hasiči nás milo prekvapili svojou 
ukážkou a stánkom, v ktorom sa deti 
mohli prihlásiť za plnohodnotných čle-
nov dobrovoľného hasičského zboru,” 
dodávajú. 

Zisťovali sme, na čo sa môžu priazniv-
ci tejto akcie tešiť o rok. „Budúci ročník 
bude opäť zaujímavý čo sa týka tombo-
ly. Občianske združenie Kľúčikovo už 
pracuje na 14. ročníku, kde plánujeme 
zmeny v programe a všetci sa môžu 
tešiť na bohatý program, krásne ceny  
a úžasné prostredie vytvorené pre na-
šich najmenších priateľov.“

V závere sa poďakovali ostatným, 
ktorí sa priamo či nepriamo podieľajú 
na fungovaní tejto udalosti. „Ďakujeme 
všetkým za podporu a realizáciu Kľúči-
kova každý rok.” 

Nedeľa sa niesla v športovom duchu, 
uskutočnilo sa niekoľko futbalových 
zápasov. V prvom si sily zmerali mlá-
dežníci. O hodinu neskôr Vavrušovci 
verzus zvyšok sveta, ako zápas sami 
nazvali. Po zápasoch sa uskutočnila aj 
súťaž v kopaní jedenástok, ktoré malo 
vysokú účasť. Celé Kľúčovské hody 
boli zakončené v pondelok s posede-
ním pri kaštieli. 

Autor: Daniela Oravcová
Foto: Kľúčikovo (vlastné)

KĽÚČOVSKÉ HODY
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Na trhoch dominovali ručné a domáce výrobky.

Queenshow - hudobno-divadelné vystúpenie.Vystúpenie miestnej skupiny Bosá Rosa.

Neodmysliteľnou súčasťou 
letných akcií v našom mes-
te je tradičný Nemšovský 
jarmok. Aj v tomto roku sa 
druhý augustový víkend 
stal Nemšovký futbalový 
areál dejiskom stretnutí, 
zábavy, jarmočných stán-
kov, kolotočov a dobrého 
jedla. V tomto roku sa Nem- 
šovský jarmok konal po 
dvadsiaty siedmy-krát. 

Jarmok svojim príhovorom ot-
voril zástupca primátora mesta 
Nemšová, Milan Patka. Súčasne 
privítal spoluobčanov i občanov 
okolitých miest a obcí, ktorí po-
ctili naše mesto svojou návšte-
vou. V dňoch 11. a 12. augusta 
lákali návštevníkov stánky  
s množstvom pestrého tovaru. 
Od hračiek pre deti, kuchyn-
ských pomôcok, rôznu bielizeň 
a oblečenie, až po vlastné vý-
robky jarmočníkov.  Zakúpiť ste 
si mohli medovníky, vyšívané 
obrusy, bižutériu, kožené vý-
robky, mäsové výrobky i vlastné 
dopestované potraviny. 

Stánky s jedlom svojimi vôňa-
mi lákali návštevníkov až do 
neskorých hodín. Pochutiť ste 
si mohli  na sladkých trdel-
níkoch, mäsových dobrotách, 
cukrovej vate, nápojoch a rôz-
nych sladkostiach. Radosť mali 
aj malí jarmočníci, ktorí si užili 
zábavu na rôznych kolotočoch, 
využili možnosť kreslenia na 
tvár alebo spomienkového foto-
grafovania. 

HUDOBNÁ PRODUKCIA 
ĽUDOVÁ I ROCKOVÁ, 

MIESTNA I CEZPOĽNÁ. 
OPÄŤ SA ZABÁVALO 

DO NESKORÝCH HODÍN.

O jarmočnú zábavu sa postarali 
rôzne hudobné skupiny propa-
gujuce žánre, s ktorých si vybral 
snáď každý. Piatkovú zábavu 
zahájila Základná umelecká 
škola v Nemšovej, kde sa od-
prezentovali mladé nemšovské 
talenty. Následne vystúpila hu-
dobná skupina Bosá rosa, sku-
pina Lojzo s mestským folkom,  
rocková kapela Arzén z Tercho-
vej. Očakávanou čerešničkou 
večera s malým meškaním bola 
Queen Show Live Queen Music, 
ktorá nenechala nikoho prítom-
ného bez emócií. Do neskorých 
nočných hodín sa o tanečnú zá-
bavu postaral DJ Krupko.

POČAS SOBOTNÝCH 
KONCERTOV OKREM INÝCH 

VYSTÚPILA I MARCELA 
LAIFEROVÁ A GIPSY ČÁVE.

Sobotné koncerty začali v ľu-
dovej atmosfére vystúpením 
Folklórnej skupiny Liborčan  
a Kysuckou Heligónkou. Star-
šie ročníky potešila svojím 
repertoárom známa sloven-
ská speváčka Marcela Laifero-
vá. Ďalej vystúpila s vlastnou 
tvorbou nemšovská rocková 
kapela Petrichor, ktorá rozoh-
nila davy, v čom pokračovala 
aj topoľčianska skupina Gipsy 
Čáve. Po zotmení prišiel ďalší 
bonbónik jarmoku, skupina Ba-

tida so svojou bubnovou show. 
Skupina mladých ľudí očarila 
rytmickým bubnovaním, cho-
reografiou, tanečnicami v exo-
tických kostýmoch a svojim vy-
stúpením vybičovala atmosféru  
v obecenstve. Poslednou bod-
kou tohtoročného jarmoku bola 
hudobná skupina G2 z Tuchy-
ne, ktorá rozospievala a roztan-
covala všetky vekové skupiny. 

Organizátorom Nemšovského 
jarmoku je mesto Nemšová. 
Zamestnanci mestského úradu 
zabezpečili kvalitný program, 
o poriadok a technické zabez-
pečenie sa postarali verejno-
prospešné služby nášho mesta. 
Viac o príprave a organizácií 
jarmoku v článku “Z kuchyne 
Nemšovského jarmoku”.

Autor: Miroslava Dubovská
Foto: Archív MsÚ

27. ROČNÍK NEMŠOVSKÉHO TRADIČNÉHO JARMOKU
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Úpravy na zelených plochách pred spustením jarmoku.

Inštalácia technických prvkov v hudobnej zóne.

Novinkou bola tanečná plocha pod pódiom.

Skôr než prvý návštevník 
vstúpi na „pôdu“ tradičné-
ho Nemšovského jarmo-
ku, je potrebné zabezpečiť, 
objednať, požičať, dohod-
núť, zrealizovať kvantum 
viac vecí.  Inak povedané, 
jarmok nie sú len dva dni 
zábavy, ale skrýva sa za 
ním množstvo poctivej 
práce a veľa obetavých 
ľudí. Môžeme povedať, že 
v momente, ako posledný 
predajca zbalí svoj stá-
nok a poslední účinkujúci 
ukončia svoje vystúpenie, 
začína príprava nasledu- 
júceho jarmoku.

Za posledné tri 
ročníky tradičného 

jarmoku sa snažíme 
o to, aby bol aj trocha 

netradičný a výni-
močný, aby ten nasle-
dujúci bol trochu iný 
ako ten predošlý, ale 
hlavne, aby bol lepší 

a úspešnejší. 

Po jarmoku analyzujeme 
jeho priebeh, počet náv- 
števníkov, zaujímajú nás 
ich názory a nápady na 
zlepšenie, hľadáme mies-
ta, ktoré by sa dali vylepšiť. 
Každoročne dokupujeme 
vybavenie potrebné pre 
realizáciu takéhoto podu-
jatia, napríklad stoly, lavi-
ce na sedenie, rozkladacie 
stany a v neposlednom 
rade, každý rok s rastú- 
cim záujmom predávajú-
cich rozširujeme sieť elek-
trických rozvádzačov/prí-
pojok určených pre stánky  
s občerstvením. 

PRÍPRAVY NA JARMOK 
TRVAJÚ TAKMER ROK

 
Samotné prípravy na or- 
ganizovanie jarmoku tr-
vajú približne rok. V sep-
tembri začíname oslovo-

vať umelcov na zaslanie 
cenových ponúk na účin-
kovanie. Tieto ponuky sa 
následne vyhodnocujú  
a pripravuje sa rozpočet. 
Po schválení rozpočtu za-
čína „papierový kolotoč“, 
vystavujú sa objednávky, 
rokuje sa o podmienkach, 
podpisujú sa zmluvy  
a pod.. Keďže Nemšovský 
jarmok sa koná vo veľmi 
exponovanom čase let-
ných festivalov, je preto 
potrebné dohodnúť všet-
kých účinkujúcich vo-
pred a aj v predstihu ob-
jednať základné služby. 
Záväzne sa objednávajú 
služby SBS, TOI TOI, Foto-
kútik, Plener, Stany, výro-
ba bannerov.

Od januára do konca júla 
sa nepretržite prijímajú 
prihlášky od predajcov 
na jarmok a vystavujú 
sa povolenia na predaj, 
aby sa nakoniec mohli 
všetky podklady zaslať 
na príslušné úrady (napr. 
RÚVZ TN, Daňový úrad  
a iné), aby bolo oficiálnym 
„papierovačkám“ vykona-
né zadosťučinenie a jar-
mok bol oficiálny. 

PROPAGÁCIA 
A PRÍPRAVY TESNE 

PRED JARMOKOM 2023

Problémom bola v minu-
losti prašnosť, teraz ne-
nechali nič na náhodu, 
pomohla aj príroda.
Mesiac pred jarmokom 
sa začína s propagáciou, 
rozposielajú sa plagá-
ty po okolitých obciach, 
kultúrnych centrách, na 
vývesky, vyvesia sa pro-
pagačné bannery. Týždeň 
pred jarmokom pracov-
níci VPS m.p.o. začínajú  
s úpravou okolia jarmoku, 
kosia, pripravujú elek-
trické prípojky, stany, 

stoly, sedenie, kontajne-
ry na odpad, pitnú vodu, 
dopravné značenie, zá-
chytné parkoviská. Tento 
rok sme nechceli nechať 
nič na náhodu a nechceli 
sme sa nechať zaskočiť 
počasím, tak cca tri týžd-
ne pred jarmokom sme 
začali polievať trávnik  
a nakoniec nám pomohla 
príroda a týždeň pred jar-
mokom urobila prácu za 
nás, keď výdatne pršalo  
a zelená tráva vydržala ná-
por návštevníkov z Nem- 
šovej aj širokého okolia. 

Posledný týždeň pred jar-
mokom sa na mestskom 
úrade finišuje, pripravuje 
sa vizualizácia predaj-
ných miest, pripravuje sa 
rozloženie stánkov, vy-
počítava sa celková spo-
treba elektrickej energie.
Objednáva sa strava, pit-
ný režim a občerstvenie 
pre všetkých účinkujú-
cich. Telefonicky sa po-
tvrdzuje účasť  všetkých 
účinkujúcich a zabezpe-
čujú sa ich požiadavky 
na vystúpenie v zmysle 
zmlúv. Dva dni pred jar-
mokom sa stavia podium, 
nastavujú sa svetlá, sta-
vajú sa stany, pripravujú 
sa elektrické rozvádzače, 
vytyčujú a zameriavajú sa 
miesta jednotlivých pre-
dajných stánkov. Zároveň 
sme čiastočne pomocou 
drveného asfaltu upravili 
prístupové cesty. Brigád-
nici zložili umelý taneč-
ný parket, osadili stan pre 
výtvarný plener, aby si na 
svoje prišli aj milovníci 
výtvarného umenia.

ZABEZPEČENIE  
JARMOKU

V deň jarmoku ráno cca 
o 5:00 hod. zamestnanci 
mestského úradu začí-

najú prideľovať jednot-
livé miesta predajcom, 
zamestnanci VPS rozkla-
dajú stoly, lavičky a ro-
bia posledné úpravy. Ich 
práca nekončí a keď DJ 
zahrá nadránom posled-
nú pesničku, začínajú 
upratovať celý areál, aby 
na ďalší deň mohol jar-
mok pokračovať. Počas 
samotného jarmoku pri 
príchode umelcov sa rie-
šia organizačné proce-
sy - vytvorenie zázemia, 
občerstvenie, technické 
požiadavky na vystúpe-
nie, aparatúra, zabezpe-
čenie bezpečného od- 
chodu účinkujúcich, prí- 
chod ďalších účinkujú-
cich a mnoho ďalších. 

O bezpečnosť sa každo-
ročne starajú členovia 
všetkých dobrovoľných 

hasičských zborov pôso-
biacich na území mesta  
a bohužiaľ aj tento rok 
bola ich pomoc potrebná 
pri ošetreniach rôznych 
poranení.

39 umelcov, 
100 predajných miest, 

36 stánkov 
s občerstvením, 

10 dodávateľských 
služieb, 72- členný 
organizačný tím, 

niekoľko tisíc 
návštevníkov. 

Pre jarmok 2023 bolo oslo-
vených spolu 39 umelcov 
a  mám za to, že sa nám aj 
v tomto roku podarilo po-
skladať vyvážený program 
pre všetky vekové kategó-
rie. Celkovo bolo viac ako 
100 predajných stánkov 
ponúkajúcich prevažne 

svoje výrobky, 36 stánkov 
ponúkajúcich občerstve-
nie. Penzión Fanúšik-NTS 
zabezpečili aj počas naj-
väčšieho návalu návštev-
níkov plynulý prístup  
k občerstveniu a pitný 
režim pre všetkých. Na 
príprave jarmoku spolu-
pracovalo spolu 72 ľudí a 
10 rôznych dodávateľov 
služieb. 
Na záver mi dovoľte poďa- 
kovať všetkým zamestnan- 
com Mestského úradu  
v Nemšovej, VPS m. p. o., 
Mestského podniku slu-
žieb, množstvu brigádnikov 
a všetkým, ktorí „nestáli  
v kúte a iba nekibicovali,“ 
ale priložili ruku k dielu  
a pomohli tradičný Nem- 
šovský jarmok 2023 zorga-
nizovať na vysokej úrovni.  

Ing. Rudolf KÚKEL,PhD.
Prednosta mestského úradu

Z KUCHYNE  
NEMŠOVSKÉHO JARMOKU 

NEMŠOVSKÝ JARMOK 2023 ÚSPEŠNE ZA NAMI, ČO ALE ZNAMENÁ 
JARMOK PRE ORGANIZÁTOROV? 
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Niektorí z výhercov výtvarnej súťaže.

Pat a Mat s deťmi riešia úlohy.

KULTÚRA 13

Prvý septembrový víkend patril, 
ako už tradične, originálnej vý-
stave detských výtvarných prác 
v esteticky príťažlivom prostredí 
formujúceho sa parku v mestskej 
časti Ľuborča. Novinkou tretieho 
ročníka súťaže bolo nové logo, 
ktorého autorom je profesionálny 
výtvarník Jozef Vydrnák.

PREDSKOKANOM 
PODUJATIA LETNÉ KINO

Program celej akcie začal už 
v piatok 1. septembra večer.  
V rámci letného kina, ktorého sa 
zúčastnilo spolu 50 detí (pričom 
väčšinu tvorili deti z Ľuborče či 
Nemšovej), sa premietala dobro-
družná animovaná rozprávka Ya-
kari - veľkolepá cesta. Deti mali  
z projekcie, ktorá trvala od pol  
ôsmej do deviatej večer, skutočnú 
radosť a príjemný zážitok pred 
úplným záverom prázdnin.

V PARKU JOZEFA  LACU 
VYSTAVENÝCH 300 
VÝTVARNÝCH PRÁC 

Z CELÉHO
 TRENČIANSKEHO KRAJA 

Samotné Lacove chrobáky pri-
šli na rad o deň neskôr. V sobo-
tu 2. septembra bolo v parku, 
pomenovanom po významnom 
koleopterológovi a botanikovi, 
vystavených približne tristo prác 
z tridsiatich základných škôl  

a základných umeleckých škôl 
z celého Trenčianskeho kraja. 
Lacove chrobáky sa pomaly stá-
vajú značkou, ktorá sa dostáva 
do povedomia ďaleko za hranice 
nášho mesta. Osobne si ceny pri-
šli v sobotné popoludnie prevziať 
nielen deti z Nemšovej, Horného 
Srnia, Hornej Súče, Omšenia či 
Chocholnej-Velčíc, ale taktiež 
z Oslian, Diviak nad Nitricou či 
Hornej Vsi (všetky okres Prie-
vidza). V zastúpení pani učite-
liek boli prevzaté ceny za školy 
sídliace v Trenčíne, Dubnici nad 
Váhom a v Prievidzi. Niektorí tak 
neváhali za podujatím cestovať aj 
vyše hodinu autom!

Podujatie nebolo však výhradne 
o ocenení porotou vybraných 
výkresov, ale taktiež o radosti  
z pobytu vo vonkajšom pro-
stredí či prehĺbení výtvarné-
ho talentu detí každého veku. 
Deti mali možnosť vytvoriť si 
vlastné grafické dielo tech-
nikou linoritu, ktoré  násled-
ne odtlačili na grafickom lise, 
ktorý pre podujatie poskytol a 
obsluhoval miestny výtvarník 
Stanislav Lubina. Okrem tejto 
bola pripravená ešte ďalšia tvo-
rivá dielnička. Rovnako tak si 
všetky tu prítomné deti mohli 
zasúťažiť v rôznorodých súťa- 
žiach, ktoré pripravili dobrovoľ-
níci a odniesť si domov popri 
príjemnej spomienke aj nejakú 

tú odmenu. Podvečer patril  
v rámci podujatia komornému 
koncertu miestneho hudobného 
zoskupenia Improvizo. Ten bol 
príjemnou bodkou za príjemným 
popoludním v parku.

Aj vzhľadom na originálny  
a pestrý program popoludnia 
mrzí organizátorov nízka účasť 
obyvateľov nášho mesta. Niek-
toré z odznačikov či ďalších od- 
mien, ktoré boli pripravené pre 
deti, ktoré sa zapoja do náuč-
no-zábavných stanovíšť, tak 
zostanú aj pre ďalší ročník vý-
stavy, na ktorý už teraz srdečne 
pozývame. Hlavný organizátor 
podujatia - OZ Hravé hlavy, tým-
to zároveň ďakuje ako všetkým 
zúčastneným, tak aj podporova-
teľom, vďaka ktorým sa akcia 
podarila zabezpečiť. Na realizá-
ciu tretieho ročníka Lacových 
chrobákov bola využitá dotácia 
z prostriedkov mesta Nemšová 
či fondu Cemmac, a. s. Finančne 
a materiálne podujatie podpo-
rili tiež Robme radosť, n.o., 117. 
skautský zbor sv. Františka z 
Assisi, tvorivá dielnička Dekor-
natur či pán Pavol Štefánek. Po-
ďakovanie  patrí tiež odbornej  
porote v zložení: Anna Haliako-
vá, Miroslava Bachratá, Vladi-
slav Kakody, Branislav Kristín.

Autor: Bernard Brisuda
Foto: Jozef Brisuda

LACOVE CHROBÁKY 
PO TRETÍKRÁT V PARKU JOZEFA LACU

DETSKÉ LETNÉ TÁBORY 
NABERAJÚ NA POPULARITE
Hľadanie zlata, natáčanie videoklipov i návrat do minulos-
ti, ponuka tohtoročných táborov pre deti bola naozaj pestrá. 
Rodičia si vyberali z ponuky denných alebo celotýždňových 
táborov, kde bol pre deti pripravený vždy pútavý program  
s množstvom súťaží, hier a zábavy. Do tvorby aktivít sa zapo-
jilo alebo ich podporilo mnoho organizácií, mesto Nemšová  
i Trenčiansky samosprávny kraj. 

TÁBOR ARTY PÁRTY 
PLNÝ HERECKÝCH VÝKONOV 

Mesto Nemšová v spolupráci s detskou umelkyňou Tinkou 
Bublinkou zorganizovalo už 3. ročník letného umeleckého 
tábora ARTY PÁRTY 2023. Deti z Nemšovej a okolia tak mali 
možnosť prezentovať sa v dvoch profesionálnych, hudob-
ných videoklipoch ako herci, tanečníci či výrobcovia rekvi-
zít. Pesničku Maškrtka s poučnou pointou nakrúcali v pries-
toroch Pizzerie Laguna v Nemšovej a letná pieseň Heja, hej, 

hej o pestrofarebných 
motýľoch zachytáva pro- 
stredie nemšovského ja- 
zera (rybníka) a malej 
chmeľnice. Tohtoročný 
tábor videoklipmi od-
štartoval tvorbu DVD 
Tinka Bublinka - Hravé 

bublinky, ktorého realizácia s nakrúcaním ďalších 6 piesní 
bude mať svoje pokračovanie aj po letných prázdninách.

FARSKÝ TÁBOR 
REALIZOVANÝ AJ S PODPOROU TSK 

Farský tábor organizovaný farnosťou Nemšová bol pre deti 
týždňom plným nezabudnuteľných dobrodružstiev. V mo-
dernom Pastoračnom centre sv. Vendelína v obci Zubák sa 
stretlo 56 nadšených účastníkov, ktorí spolu zažili nezabud-
nuteľné chvíle. Na začiatku tábora si deti najskôr v skupin-
kách vytvorili názov, vlajku, pokrik a následne sa spoznali. 
Deti so svojimi skupinkami čakal bohatý program, ktorého 
súčasťou bola hra Safari, Pokladovka, celodenná túra na 
rozhľadňu v Dohňanoch, ranné i večerné modlitby a v ne-
poslednom rade sväté omše. Nechýbala ani nočná skúška 
odvahy, kde mali deti možnosť poraziť v útrobách tmavého 
lesa svoj strach. V predposledný deň pripravilo každé dieťa 
inému dieťaťu papierovú korunu, ktorú mu odovzdalo pri 
záverečnej scénke. Večer patril diskotéke, na ktorej nechý-
balo chutné občerstvenie, balóny, konfety ani diskotékové 
svetlá. Tento tábor otvoril deťom dvere do sveta viery, pria-
teľstva a nezabudnuteľných zážitkov. 

CESTA ROZPRÁVKOVÝM LESOM 
SA PODARILA AŽ NA DRUHÝ POKUS
► Tohtoročná Cesta rozprávkovým lesom sa tento rok kvôli zlému počasiu uskutočnila až  
v náhradnom termíne, v nedeľu 25. júna. To už svietilo slniečko a rodičia spolu s deťmi mohli 
príjemne stráviť popoludnie v areáli ZUŠ Nemšová, kde boli skákacie hrady a stánok s občer-
stvením. Na deti čakalo 9 stanovíšť s rôznymi aktivitami a rozprávkovými postavami, ktoré si 
pripravili učitelia ZUŠ a skauti zo 117. zboru sv. Františka z Assisi.
► Deti si mohli zatancovať so stonožkou, poskladať farby dúhy pre dúhovú vílu, namiešať ča-
rovný nápoj s Harry Potterom, zabaviť sa s Petrom Panom, zaspievať s jazernou kráľovnou,  
postaviť pec ako v piesni pec nám spadla a mnoho ďalších aktivít. 
► Nakoniec, každé dieťa, ktoré si prešlo trasu, dostalo malú odmenu, ktorú venovalo mesto 
Nemšová a spoločnosť Lidl. Už teraz sa tešíme na nové rozprávky a dobrodružstvá, ktoré nás 
čakajú v roku 2024.

Autor: Dáša Uherková 

Pesničku Maškrtka  
si môžete vypočuť  
a pozrieť spolu  
s videoklipom  
na YouTube, stačí,  
ak telefónom naske- 
nujete tento QR kód.

Účastníci farského tábora.
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LETO NA KÚPALISKU
Nemšovské letné kúpalisko aj tomto roku prilákalo 
množstvo návštevníkov, ktorí horúce letné dni  
s radosťou strávili v osviežujúcich bazénoch.

► Sezóna 2023 priniesla krásne slnečné počasie  
a preto možno konštatovať, že bola porovnateľná s pred-
chádzajúcimi. Na prelome mesiacov júl, august nemilo 
prekvapilo ochladenie, no i napriek tomu bola návštev-
nosť dobrá. V čase prevádzky sa nevyskytli  žiadne ne- 
očakávané technické problémy. 
► Skvelou akciou bol koncert skupiny CICO BAND  
& RENE RENDY, ktorý sa konal 14. júla vo večerných  
a nočných hodinách. Táto letná párty je najúspešnejšou, 
ktorá sa na letnom kúpalisku zorganizovala. Vďaka pat- 
rí organizátorom, vystupujúcim a najmä účastníkom, 
ktorí vytvorili veľkolepú atmosféru.
► Podľa slov vedúceho p. Škutu bola pred spustením 
prevádzky realizovaná nákladná oprava technológie 
detského bazéna. Verí, že aj v budúcnosti sa podarí 
skvalitňovať a udržiavať areál kúpaliska ako i ponúka-
né služby.

Autor: Miroslava Dubovská
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Vystúpenie DH Chabovienka.

Prednes z literárneho diela Márie Scholtz Čajkovej.

Mesto Nemšová si aj ten- 
to rok pripravilo pre oby-
vateľov viacero vystúpe-
ní živej hudby. Teplé let-
né večery si tak mohli  
Nemšovčania spríjemniť 
dychovou hudbou kapiel, 
ktoré k nám pricestovali  
z okolia. Kapacita amfiteá-
tra sa síce počas vystúpení 
nenaplnila, ale ďakujeme 
všetkým, ktorí sa rozhod-
li prísť, užiť si voľný čas  
a vypočuť si peknú hudbu. 

Amfiteáter pri mestskom 
múzeu v Nemšovej sa  
každý druhý víkend v lete 
rozoznel hudbou. Hudob-

né leto otvoril 2. júla kon-
cert kapely Chabovienka. 
Neskôr 16. júla vystúpila 
Hornosrnianska dychovka 
a vystúpenia pokračovali 
aj v auguste. Z Trenčína 
k nám 6. augusta prices-
tovala hudobná skupina 
Textilanka. Posledný kon-
cert hudobného leta odo-
hrala 27. augusta dychová 
hudba Nadličanka. 

Ďakujeme všetkým zú-
častneným a dovidenia  
v ďalšom ročníku.

Autor: Dáša Uherková
Foto: Archív MsÚ V sobotu 26. augusta sa v okolí ihriska Nad Ci-

gáňom uskutočnila príjemná „susedská“ akcia 
- komunitné popoludnie - ktoré v sebe prepojilo 
zaujímavé futbalové zápolenie, neformálne rozho-
vory pri čapovanom pivku či guláši a rovnako tak 
večerné letné kino. 

Na miesto podujatia si našlo cestu viac než dve- 
sto účastníkov. Hoci pozvaná bola široká verejnosť  
z nášho mesta, predsa len tento deň patril o čosi 
viac obyvateľom mestskej časti Ľuborča. A to naj- 
mä futbalové derby, v ktorom si na ihrisku zme-
ral sily výber horného a dolného konca. Zápas sa 
skončil výsledkom 4:7 v neprospech „Kopcov“, za 
ktoré nastúpilo o poznanie menej hráčov, čo spô-
sobilo menej časté striedanie a väčšiu únavu. Kto 
sa nebavil na ihrisku, mohol sa poprechádzať Par-

kom Jozefa Lacu či ďalším atraktívnym prírodným 
priestorom, alebo len tak posedieť na deke a pritom 
napríklad ochutnať z občerstvenia, ktoré sem pri-
niesli iní ľudia zo svojich domovov. 

Večer Nad Cigáňom pokročil, kofola sa minula  
a rozdali sa aj posledné porcie chutného gulášu. 
Záverečnou bodkou za príjemným popoludním 
bolo letné kino. Premietal sa romantický film Ko-
renie lásky a tí, čo vydržali až do konca, projekciu 
odmenili potleskom. Za hlavného organizátora OZ 
Hravé hlavy a ďalších ľudí z mestskej časti Ľu-
borča, ktorí sa na akcii podieľali, chcem všetkým 
zúčastneným poďakovať za účasť a vyjadriť nádej, 
že toto popoludnie nebolo ani zďaleka posledným 
podobným na tomto mieste.

Autor: Bernard Brisuda
Foto: Peter Kvačkaj

ÚSPEŠNÉ KOMUNITNÉ POPOLUDNIE 
V AREÁLI POD KOPÁNKOU

Tento rok bolo kultúrne leto 
spestrené novým kultúr-
nym podujatím, Literárnou 
kaviarňou. Konala sa dňa 
23. júla v Mestskej knižnici 
v Nemšovej. Okrem dobrej 
kávy a drobného občerstve-
nia si návštevníci mohli vy-
chutnať rozprávanie troch 
pozvaných hostí, rodáčok  
a obyvateliek Nemšovej. Po-
dujatie sprevádzali miest- 
ne knihovníčky pani Rená-
ta Švančarová a Mgr. Nikola 
Šebestová, ktoré tvorbu au-
toriek dobre poznajú. 

Pani IRENA PRNOVÁ je autor-
kou viac než desiatich publikácií 
o histórií a osobnostiach z nášho 

regiónu. Vo svojom vystúpení sa 
podelila o obsah a svoje skúse-
nosti z písania najmä svojej pr-
vej knihy “Žil medzi nami” z roku 
1999 o Jozefovi Hankovi, kde sú 
zachytené spomienky a svedec-
tvá na vdp. kaplána a dekana 
Jozefa Hanku. Prvá publikácia 
autorke vyšla v roku 1999 a po-
sledná v roku 2013.

Pani MÁRIA SCHOLTZ ČAJ-
KOVÁ sa úsmevným spôsobom 
podelila o svoje veselé zážitky  
z mladosti a prítomným prečí-
tala niekoľko poviedok zo svojej 
knihy “Spomienky z Ľuborčian-
skeho dvora”. Publikácia vy-
šla za veľkej podpory jej rodiny  
v roku 2021. Kniha je určená pre 
deti a mládeže i pre širokú verej-

nosť.
Pani DANIELA VÁCLAVOVÁ svo-
jim prednesom z kníh “Čarovná 
bonboniera” a “Peral tajomná 
krajina” preniesla prítomných 
do sveta fantázie. Autorka na-
písala spolu 4 publikácie, prvú 
v roku 2008 a poslednú v roku 
2018 vo vydavateľstve Taktik. 

Na podujatí bol prítomný i pri-
mátor mesta Nemšová, ktorý  
v závere poďakoval účinkujúcim 
dámam za ich príspevky a uctil 
si ich krásnou kyticou.  Orga-
nizátori podujatia veľmi pek-
ne ďakujú všetkým prítomným  
návštevníkom za účasť a veria, 
že sa onedlho opäť stretnú .

Autor: Miroslava Bachratá 
Foto: Mestská Knižnica Nemšová 

HUDOBNÉ LETO 
MESTO REALIZOVALO 
AJ TENTO ROK
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Skauti si užili tvorivé aktivity priamo v prírode. Jedno zo šiestich táborových stretnutí na Gazdovstve Uhliská.

Tábor Wednesday mal medzi dievčatami veľký úspech.

Rockovú kapelu Petrichor  
z Nemšovej sme mali možnosť 
vidieť tohtoročné leto koncer-
tovať naživo na rôznych podu-
jatiach. Hudobná skupina pred-
vádza predovšetkým vlastnú 
tvorbu skladieb, prípadne zná-
me rockové hity vo vlastnom 
prevedení. Je zložená z piatich 
členov: Tomáš Tupý - gitara, 
Peter Deneš - spev, Matúš Spur-
ný - bicie, Lenka Vranová - klá-
vesy, Viktor Oriešek - basgitara. 
Všetkých členov sme sa opýtali 
na zhodnotenie sezóny, ale aj 

zvedavé otázky, ako napríklad 
význam názvu kapely či novin-
ky v blízkej budúcnosti. 

Spýtam sa vás na úvod asi naj-
častejšiu otázku, ktorú dostá-
vate a tou je, ako vznikol názov 
kapely a čo znamená?
T: Mali sme pôvodne iných 
členov a kapela sa volala The 
Rain. Neskôr sme však robili 
v kapele aj personálne zmeny, 
tým pádom sme chceli zmeniť 
aj názov kapely. Keďže kapela 
sa predtým volala dážď po an-

glicky, po daždi prichádza pet-
richor, to je staroslovanské slo-
vo a znamená to vôňu, ktorú je 
cítiť po daždi z odparujúcich sa 
molekúl. S nápadom som pri-
šiel ja. Mali sme viac návrhov: 
Nepodarok, Orechy na kapote, 
Utrhnutý hydrant... (smiech).

Kto stojí za vznikom 
kapely Petrichor?
T + M: Ja a Matúš stojíme za 
vznikom kapely. V roku 2017 
sme založili skupinu The Rain, 
tú pôvodnú.  V aktuálnom zlo-
žení fungujeme od roku 2020 
a sadli sme si všetci členovia, 
sme veľmi spokojní.

Toto leto ste mali nabité kon-
certami. Čo máte na nich naj-
radšej a ktorý zážitok sa vám 
zapísal do pamäti? 
P: Najradšej sme, keď sú na 
nich ľudia aktívni a reagujú na 
nás. Čím aktívnejší, tým lep-
šie. Potrebujeme cítiť z publika 
odozvu. Momenty, kedy vidíme, 
že ľudia sa usmievajú, spievajú 
si texty alebo tlieskajú, vtedy sa 
aj nám lepšie hrá a spieva. 
V: Niekedy je lepšie malé ak-
tívne publikum, ako veľké a pa-
sívne. Teraz sme nedávno odo-
hrali jeden koncert v Púchove 

v divadle, kde hoci nebolo veľa 
ľudí, ale prekvapili nás, ako sa 
ku koncu vystúpenia všetci po-
stavili a skákali do rytmu. 
M: Vyvrcholilo to v Nemšovej, 
kde bolo naozaj veľké publikum 
a zabávali sa. Mali sme z toho 
dobrý pocit. 

Ako by ste zhodnotili tohto-
ročnú sezónu a čo budete robiť 
mimo nej? 
V: August sme mali nabitý kon-
certami, v podstate každý ví-
kend sme v priemere odohrali 
jeden. Každý rok je sezóna lep-
šia, dostávame aj lepšie miesta 
na koncerty a reakcie publika. 
T: Chceli by sme predovšetkým 
poďakovať ľuďom, podržali nás 
túto sezónu, máme aj svojich 
skalných fanúšikov, základ-
ňu, ktorí prichádzajú na všet-
ky koncerty. Hrávame hlavne 
letnú sezónu a mimo nej väč-
šinou trénujeme v skúšobni, 
vymýšľame nové veci, ako na-
príklad skladby a zostavujeme 
playlist na ďalšiu sezónu. Čo sa 
týka vzniku nových skladieb, 
textovo ich píšem ja, všetci spo-
ločne si potom hudobne prispô-
sobíme celú štruktúru tak, aby 
nám „sedela“ na hudobné ná-
stroje a spev.

Fanúšikovia sa určite tešia na 
novinky. Prezradíte, čo chystá-
te do budúcnosti?
L: Riešiť celý nahrávací pro-
ces nových skladieb, aby boli 
prístupné komukoľvek a kde-
koľvek. Do niektorých nás tla-
čia aj samotní fanúšikovia, lebo 
ich oslovili skladby, ktoré hrá-
vame na koncertoch, ale ešte 
ich nemáme nahraté na plat-
formách. 
P: Taktiež usporiadať benefič-
ný koncert. Minulý rok výťažok  
z koncertu išiel Tomášovi  Raj-
níčkovi z Nemšovej, trpiace-
mu vážnou chorobou. Chceli 
by sme z toho spraviť tradíciu 
a každý rok pred Vianocami 
niekomu pomôcť, kto to naozaj 
potrebuje.

Čo je vašim hlavným cieľom?
T + P + M + V+ L: Celú činnosť 
robíme v prvom rade pre radosť, 
za tú dobu čo sme spolu, sme 
prešli dobrú cestu a napreduje-
me. Chceme pokračovať v tom, 
čo robíme, hrať a robiť to pre 
ľudí. Najrealistickejším cieľom 
je zahrať si na nejakom festi-
vale na Slovensku, dostať sa na 
festivalovú scénu. Nechávame 
tomu voľný priebeh.

Autor: Daniela Oravcová
Foto: Zdroj Skupina Petrichor

► pokračovanie článku zo str. 13

MAFIANSKY GANG I ZLATÁ 
HORÚČKA OVLÁDLI SKAUTSKÝ 

TÁBOR NA GILIANKE

Vrcholom skautského roka je, ako inak, 
letný skautský tábor, ktorý sa uskutoč-
nil v 2 turnusoch. Pre starších skautov 
a skautky od 3. - 11. júla, mladšie vĺčatá 
a včielky od 11. - 17. júla. Po dlhšej dobe 
opäť táborili v Bolešove pri Gilianke. 
Skauti a skautky sa preniesli do mafi-
ánskeho gangu, kde spoločnými sila-
mi museli poraziť bossa mafie. Vĺčatá  
a včielky sa naopak stali baníkmi  
v období Zlatej horúčky a získali odbor-
ku geológ. Veľká vďaka patrí mladým 
rangerom a roverom, ktorí popri svojim 
povinnostiam venovali príprave tábora 
naozaj veľa času. Deti tak strávili neza-
budnuteľné 2 týždne v prírode, počas 
ktorých zabudli na mobily, budovali 
priateľstvá na celý život a užívali si prí-
tomný okamih.

S ROBME RADOSŤ, N. O. 
HĽADALI DETI POKLAD 
A NOVINKOU BOL PRVÝ 

DIEVČENSKÝ TÁBOR

Nezisková organizácia Robme radosť 
si pre deti pripravila štyri týždne plné 
zábavy. Na tábore Vitajte v džungli 
hľadali deti stratený poklad a záro-
veň mali možnosť dozvedieť sa toho 
veľa nového o zvieratkách. Pre deti 
bolo pripravených veľa súťaží, hier, 
ale aj kreatívne oddychovky. Najväč-
ší úspech mala čokoládová fontá-
na a odmeny, ktoré si deti vysúťažili  
v tímoch. Okrem hľadania pokladu sa 
mohli dievčatá prihlásiť aj na tábor 
Wednesday, o ktorý bol veľký záujem. 
Celý program bol prispôsobený rovno-
mennému seriálu, dievčatá si vyrábali 
tajné denníčky, kľúčenky na telefóny, 
náramky priateľstva, tiež veľa tanco-
vali, súťažili a zabávali sa. 

JAZDU NA KONI A ŽIVOT 
NA VIDIEKU SI DETI UŽILI 

NA UHLISKÁCH 

Na Gazdovstve Uhliská prebehlo tento 
rok 6 turnusov táborov, ktorých sa zú-
častnilo viac ako 100 detí. Deti mali na 
výber z dvoch táborov - Mladý jazdec  
a Leto na vidieku. „Mladí jazdci“ sa 
zdokonalili v jazdení, každý deň sa ve-
novali starostlivosti o kone a doplnili 

si teoretické aj praktické vedomosti  
a zručnosti. V tábore „Leto na vidieku“ 
si malí gazdovia naplno vychutnali at-
mosféru vidieka, čakalo ich množstvo 
zážitkov so zvieratkami na farme, jaz-
dili na koníkoch a s novými kamarátmi 
zažili veľa zábavy. Program mali dopl-
nený edukatívnymi blokmi o koníkoch, 
zvieratkách, rastlinách a živote na far-
me, tvorivými dielničkami, opekačkou, 
hrami v prírode a hľadaním pokladu.

► pokračovanie na str. 17

DETSKÉ LETNÉ TÁBORY 
NABERAJÚ NA POPULARITE

PETRICHOR
MLADÁ KAPELA S VEĽKÝM POTENCIÁLOM
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O krásne ťažné kone nebola na Ranči 13 núdza (Foto: Martina Bešinová)

Historický vlak stál v Nemšovej tri hodiny, kým si cestujúci prezerali skláreň (Foto: archív Albatros klubu)

Sobota 19. augusta patrila na Ranči 
13 furmanom. Už od rána sa spolu so 
svojimi koňmi prichádzali registro-
vať na preteky, aby sa o 10:00 mohli 
ukázať v plnej sile na tzv. Vozataj-
skej súťaži. Súťažiaci boli z rôznych 
kútov Slovenska a Českej republiky. 
Najlepší furman bol pán Ambrož To-
máš, ktorý dosiahol skvelé výsled-
ky: 3x prvé miesto, 2x druhé miesto 
a 2x tretie miesto so svojimi koňmi 
menom „Argon“ a „Bak.“

 
Preteky, ktoré sa tentokrát konali v hale, 
moderoval Ladislav Sekerka s Lenkou 
Mahútovou, ktorí opisovali priebeh jed-
notlivých disciplín a vytvárali príjemnú 
atmosféru pre približne 300 divákov.  
V parkúre s vozmi cez prekážky súťa-
žiaci predviedli šikovnosť a obratnosť 
svojich koní. Program pokračoval ukáž-
kou westernového jazdenia a súťažnou 
disciplínou „Furman a Cowboy.“ Diváci 
sledovali, či utiahne viac cowboy na koni 
alebo furmanský kôň. Aj keď oveľa viac 
sily mal furmanský kôň, na rýchlosť, kde 
sa ťahali ľudia na plachte rovnakej váhy, 
vyhral cowboy. Touto netradičnou disci-
plínou sa organizátori postarali o naozaj 

veľkú zábavu nielen pre návštevníkov, 
ale aj samotných súťažiacich.

Hlavnou myšlienkou usporiadateľov po-
dujatia bolo, podľa Petry Vidomanovej  
z Ranču 13, podporiť furmanov, ktorí ťa-
hajú drevo z hôr šetrne a z takých miest, 
kam sa ťažká technika nedostane. Ná-
ročnú prácu koní a furmanov v lese bolo 
vidieť aj v pokračujúcom programe. Náv- 
števníci mohli vidieť, ako kone za se-
bou ťahajú veľké klady dreva, ktoré mali 
váhu až do dvoch ton. Celý program si 
je možné pozrieť zo záznamu na webo-
vej stránke Ranču 13. V duchu tradícií 
sa niesli i jedlá. Prítomní mohli ochut-
nať zabíjačkový tanier, klobásy, kapust-
nicu, rančový guláš, domáce štrúdle, 
oškvarkové pagáče i domácu pizzu. Vo 
večerných hodinách preteky zakončila 
tombola a furmanská zábava, ktorá sa 
konala do neskorých hodín v Kantíne. 

Podľa slov organizátorov sa preteky ne-
konali poslednýkrát a cez fašiangy by 
ich chceli opäť zopakovať. Dúfajú, že 
tentokrát sa do súťaže prihlásia aj orga-
nizácie z okolia Nemšovej, ktoré sa sta-
rajú o lesy a prídu si zasúťažiť.

Autor: Mária Gugová

FURMANSKÉ PRETEKY 
UŽ PO DRUHÝKRÁT NA RANČI 13

Vo štvrtok 13. júla sa na tri popoludňajšie hodiny v našom meste zastavil historický 
vlak. Konkrétne išlo o súpravu zloženú z vozňov staršieho typu (s možnosťou otvára-
nia okien) - tzv. prezidentského vozňa, ležadlového vozňa či historického reštauračné-
ho vozňa, ktoré ťahal motorový rušeň T 478.1201, nesúci zaujímavú prezývku „Cecaňa“.

80 návštevníkov zaujímavej exkurzie za históriou sklárstva a 20 členov personálu 
vlaku do nášho mesta priviedol železničiarsky klub ALBATROS z Bratislavy, kto-
rý sa stará o historické rušne (vrátane Cecane). Ako pre Spravodajcu uviedol pán 
František Šiller, ktorý má na starosti propagáciu klubu: „Cieľom ALBATROS klubu 
je okrem zachovávania histórie a ochrany životného prostredia aj spoznávanie krás 
Slovenska, podpora slovenských výrobcov a ukazovanie verejnosti toho dobrého, 
čo doma máme.“ Exkurzia za históriou sklárskeho priemyslu ponúkla okrem jazdy 
starodávnym vlakom aj návštevu dvoch centier tohto odvetvia v našom regióne. Po 
návšteve expozície sklárskeho múzea v obci Lednické Rovne sa účastníci zúčast-
nili aj prehliadky v spoločnosti Vetropack Nemšová. Okrem spôsobu výroby skla 
mali cestujúci možnosť vidieť tiecť sklo a jeho okamžité spracovanie až po samotný 
výrobok. Ako doplnil Šiller: „Záujemcovia o túto exkurziu boli hlavne železničiari  
a fanúšikovia železníc, ale medzi cestujúcimi boli aj takí, ktorí vlakom nešli 20 ro-
kov. O to viac nás to teší, že sa im výlet páčil. Teší nás aj to, že sa prehliadky zúčast-
nili aj cestujúci z Čiech a Rakúska.“

Autor: Bernard Brisuda

LES NIE JE SMETISKO
NOVÁ INTERAKTÍVNO-INFORMAČNÁ TABUĽA 
V ĽUBORČIANSKEJ DOLINE

Nová informačná tabuľa pribudla v areáli fragmentu lesnej železničky pri studničke 
pod Košármi. Ekologický rozmer neinformuje len o dobe rozkladu jednotlivých dru-
hov odpadu, ale bočné otočné panely zachycujú  činnosť človeka v miestnej prírode. 
Na jednej strane poukazujú na to, akú prírodu chceme mať a na strane druhej, aká 
je skutočnosť. Svedčia o tom fotografie konkrétnych nálezov odpadu. Informačný 
panel osadili členovia OZ Hubert Ľuborča. 

Spracovala: Miroslava Bachratá 

HISTORICKÁ CECEŇA 
PRIVIEZLA ZÁUJEMCOV 
NA EXKURZIU DO VETROPACKU

TRASA CYKLOMARATÓNU VIEDLA AJ CEZ NEMŠOVÚ 

Občianske združenie Žabka Bike team aj tento rok pripravilo tradičný Cyklo-
-maratón Horné Srnie, ktorého sa mohli ľudia zúčastniť ako súťažiaci alebo 
diváci. Cyklo-maratón Horné Srnie sa konal 5. augusta 2023 a zúčastnilo sa ho 
viac ako 130 pretekárov. Pripravené boli tri okruhy, krátky mal 26 km, stred-
ný 45 km a ten najdlhší až 72 km. Účastníci počas cyklomaratónu zavítali aj 

do Nemšovej, trať viedla okolo Nemšovského jaze-
ra a cez viacero ulíc. Najlepší účastníci si odniesli 
trofeje a organizátori už teraz začínajú pracovať na 
príprave 9. ročníka. 

Celú atmosféru 8. ročníka Cyklomaratónu a jeho 
priebeh si môžete pozrieť vo videu. Stačí, ak naske-
nujete QR kód do vašeho mobilu. 

Autor: Dáša Uherková 
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pre takmer 470 žiakov a 21 tried.  
V budove Janka Palu máme 17 
tried a v budove Katolíckej spoje-
nej školy 4 triedy. V novom škol-
skom roku vzdeláva žiakov 42 
kvalifikovaných pedagogických 
zamestnankýň vrátane vychová-
vateliek v školskom klube detí, 
pedagogických asistentiek, škol-
skej psychologičky a špeciálnej 
pedagogičky. 
● Zabezpečujeme až 94 %-tnú 
odbornosť vyučovania. Aj v na-
šej škole pribúdajú žiaci, ktorí 
majú ťažkosti s učením, problé-
my so sústredením, príp. potre-
bujú pedagogického asistenta. 
Aj keď sme zapojení do projektu, 
nemáme  finančné prostriedky, 
aby sme zabezpečili potrebný 
počet pedagogických asistentov. 
Talentovaní  žiaci majú možnosť 
zapojiť sa do súťaží a olympiád.
● Od septembra začalo experi-
mentálne overovanie novej refor-
my vzdelávania. Naša škola nie 
je zapojená do  experimentálne-
ho overovania nového kurikula. 
Motto nášho školského vzdelá-
vacieho programu znie: Čo ne-
chceš, aby robili tebe, nerob ani 
ty iným. Žiakov vedieme k tomu, 
aby neubližovali, nevysmievali 
sa spolužiakom. V škole je zaká-
zaná akákoľvek forma šikanova-
nia, prípadne kyberšikanovania.
Podporujeme environmentálnu 
výchovu, tradičnú ľudovú kultú-
ru, čitateľskú gramotnosť. Žiaci 
sa môžu zúčastňovať worksho-
pov zameraných na finančnú  
gramotnosť, zdravý životný štýl.
● Našim žiakom a žiačkam sme 
ponúkli viacero záujmových 
útvarov prostredníctvom Centra 
voľného času na aktívne trávenie 
voľného času. Len viac ako treti-
na prejavila záujem a odovzdala 
vzdelávací poukaz. O chod školy 
sa stará 6 prevádzkových zamest-
nancov. Počet stravníkov sa od 
septembra zvýšil, v školskej ku-
chyni sme navýšil počet kuchá-
rok. Stravu pripravuje 8 kuchárok 
vrátane vedúcej školskej jedálne.

● Ďakujem za spoluprácu ro-
dičom pod vedením p. Márie 
Pavlačkovej a p. Andrei Masch- 
tovskej, ktorí napriek svojim 
povinnostiam pripravili pre na-
šich žiakov zaujímavé aktivity. 
Ďakujem p. primátorovi, p. pred-
nostovi, p. Kvetoslavovi Navrá-
tilovi a zamestnancom Verejno-
prospešných služieb za pomoc  
a spoluprácu.

V novom školskom roku 
želám zamestnancom, 
rodičom, žiakom a všetkým, 
ktorí nás podporujú 
a pomáhajú nám, zdravie, 
spokojnosť a veľa elánu.

Emília Mazanovská, riaditeľka školy

● Od prvých júlových dní sa in-
tenzívne pracovalo aj v školskej 
kuchyni a školskej jedálni. Pô-
vodný plán: demontovať pôvodnú 
vzduchotechniku, opraviť stropy, 
vymeniť obklady a poškodené 
odpady vody, nainštalovať novú 
ventiláciu a svetlá, vymaľovať  
a upratať, splnili tesne pred za-
čiatkom školského roka. Žiaci, 
ktorí sú na vyučovaní, od sep-
tembra 2023 opäť čerpajú do-
táciu na stravovanie. Rodičia 
musia vopred zaplatiť 30 € na 
číslo účtu školskej jedálne. Ak 
dieťa nebude v škole a rodičia ho 
neodhlásia, obedy sa budú platiť 
z kaucie. Noví stravníci zaplatia 
za čip 5 € v hotovosti. Odhlasovať 
zo stravy je možné elektronicky. 
Prihlasovacie údaje poskytne ro-
dičom vedúca školskej jedálne.
● Hoci je budova ZŠ na Ulici 
Janka Palu rozsiahla, nestačí 

DO ŠKOLY PO 
NOVOM CHODNÍKU

● Okoloidúci si počas prázdnin 
kládli otázku: „Stihnú to?“ Mys- 
leli tým výkopové práce, nové 
chodníky a výsadbu v areáli školy. 
Do zeme postupne osadili 5 veľ-
koobjemových nádrží na dažďo-
vú vodu, vyšramovali starý asfalt 
a položili zámkovú dlažbu, ktorá 
bude prepúšťať dažďovú vodu. 
Projekt Vodozádržné opatrenia  
v meste Nemšová – ZŠ Janka 
Palu, Nemšová spolufinancuje 
mesto Nemšová z prostriedkov 
Európskej únie. Posledné kusy 
zámkovej dlažby položili pár dní 
pred začiatkom školského roka. 
Odstránili zátarasy a žiaci, rodičia  
a zamestnanci prešli prvý deň no-
vého školského roka 2023/2024 
po novom chodníku.
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Priebeh prác na Vodozádržných opatreniach počas leta 2023.

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
JANKA PALU 2, NEMŠOVÁ

Účastníci premiérového futbalového kempu v Nemšovej. 

Deti spoločne s cestovateľom v čase. (Foto: Jozef Brisuda)

DETSKÉ LETNÉ TÁBORY 
NABERAJÚ NA POPULARITE
► pokračovanie článku zo str. 15

DOBRODRUŽNÝM TÁBOROM 
SA VRÁTILI DO MINULOSTI 

V termíne od 14. - 21. júla sa prihlásené deti presunuli na 
lúku medzi rybníkom Kulháň (za obcou Zlatníky) a vod-
nou nádržou Duchonka. Deti okrem cestovania v pries-
tore čakalo aj cestovanie časom. Každý jeden deň tábora 
sa totiž presunuli do iného historického obdobia. Pojmy 
ako starovek, stredovek, pravek či retro si osvojovali zá-
žitkovou formou, keďže celé dobrodružné táborenie bolo 
plné akčných hier a zábavy. Tábor viedol v pozícii hlav-
ného vedúceho Jozef Brisuda, zdravotníčkou a kuchár-
kou zároveň bola Anna Mária Brisudová. Tretím vedú-
cim z OZ Hravé hlavy bol Juraj Tichý. V rámci programu  
navštívili aj zrúcaniny Topoľčianskeho hradu. 

V ŠKOLSKOM TÁBORE SA CESTOVALO 
Z ROZPRÁVKY DO ROZPRÁVKY 

Základná škola Janka Palu si pre žiakov pripravila  
v prvý prázdninový týždeň denný letný tábor venovaný 
známym rozprávkam. Inšpiráciou pri tvorbe programu 
bola včielka Maja, tri prasiatka, rozprávka o zakliatej 
žabe, či kocúr v čižmách. Deti počas piatich dní na-
vštívili včelársky chodník v Ľuborči, zahrali si minigolf  
v Trenčianskych Tepliciach, navštívili Gazdovstvo Uh-
liská, ale aj kino Lastovička v Dubnici nad Váhom. Pani 
učiteľky si pre deti pripravili veľa hier a súťaží, deti 
skákali vo vreci, skladali puzzle alebo si zdobili ponož-
ky, ktoré si odniesli ako suvenír z tábora. 

FUTBALOVÝ TOP KEMP SA V NEMŠOVEJ 
ORGANIZOVAL PRVÝKRÁT 

V termíne od 14. do 18. augusta sa uskutočnil premié-
rovo denný letný futbalový TOP kemp v areáli štadióna 
NTS Nemšová. Pre deti od 7 do 15 rokov boli priprave-
né zábavnou formou rôzne športové aktivity a zároveň 
si deti mali možnosť vyskúšať týždeň profesionálne-
ho športovca. Takisto nechýbala návšteva kúpaliska  
a okrem futbalu si všetci zahrali aj netradičný šport  
s názvom footgolf. Na kempe nie je na deti vyvíjaný tlak 
na výsledky alebo výkony, ale odchádzajú plné zážitkov, 
emócii a nových skúseností. Motivujúcim bola pre deti 
aj možnosť si chvíľku zatrénovať s prvoligovým muž-
stvom AS Trenčín, ako aj beseda s nemšovským rodá-
kom, bývalým ligovým hráčom a aktuálne televíznym 
expertom Petrom Ďurišom. Kemp viedli skúsení tréneri 
a animátori. Jedným z trénerov bol aj Bernard Brisuda 
(tréner mládeže FK Ľuborča). Veríme, že aj nasledujúce 
leto 2024 bude opäť leto plné kempov a zábavy. 

Autor: Dáška Uherková / Foto: Archív organizácií 

DO ŠKOLY NA BICYKLI

Do kampane DO PRÁCE NA BICYKLI 2023 sa tento rok za-
pojili aj aktívne pani učiteľky zo štátnej školy, ktoré vy-
tvorili 3 tímy a za mesiac jún spolu absolvovali 206 jázd, 
počas ktorých najazdili 1 200 kilometrov. Nové cyklosto-
jiská pre školu tento rok síce nevyhrali, ale motiváciou do 
budúceho roka je pre ne minimálne dobrý pocit z toho, že 
robia niečo pre svoje zdravie, mesto a životné prostredie.

Mária Lašová
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TÁBOR ŠPORTOVČEK bol 
plný hier, súťaží, aktivít a výle-
tov. Deti navštívili Jump cent-
rum, Tarzániu, kúpalisko, ihris-
ko nad Cigáňom a iné miesta 
v okolí Nemšovej. Zahrali si 
futbal, volejbal, preverili svoje 
orientačné schopnosti a pomo-
cou mapy lúštili zašifrovaný 
odkaz. Deti zažili dni plné špor- 
tu, adrenalínu a nezabudnuteľ-
ných zážitkov, a to všetko pod 
vedením p. uč. Miroslavy Orieš-
kovej a p. uč. Zuzany Merkovej.

Di z tábora Športovček na návšteve Tarzánie.

Z netradičného výtvarného tábora.

Tanečníčky na nemšovskom jarmoku.

18 ŠKOLSTVO

VÝTVARNÝ TÁBOR pod od-
borným vedením p. uč. Petro-
nely Novosadovej bol naplnený 
výtvarnými a tvorivými aktivi-
tami. Deti si vyrobili náramok  
z kože, ktorý zdobili vypaľo-
vaním a farbami na kožu, gra-
fickou technikou si vytvorili 
obrázok. Navštívili galériu M. 
A. Bazovského v Trenčíne, kde 
si pozreli aktuálnu výstavu ve-
novanú súčasnému sklu, ale  
i zbierku M. A. Bazovského, kde 
deti kreslili pastelom inšpiro-

vané z jeho diel. Špeciálnymi 
farbami na sklo si namaľovali 
vázičky s prírodným motívom. 
Deti si z tábora odniesli origi-
nálne výrobky i nové poznatky  
z výtvarných a kreatívnych 
techník.

TÁBOR SOVIČKA pre deti so 
ŠVVP sa niesol v znamení vý-
letov, hier, športových súťaží 
a zážitkov. Na deti čakalo veľa 
poznávania a aktivít ako turis-
tika, návšteva Gazdovstva Uh-
liská v Trenčianskej Závade, 
kde sa povozili aj na koníkoch 
a navštívili tiež salaš v Hor-
nom Srní. Deti sa odviezli tren-
čianskym vláčikom na hrad  
a vyšantili sa v Jump Centre  
v Trenčíne. O program a deti sa 
postarali pani učiteľky Zuzana 
Merková a Zuzana Matějková.

ZÁUJMOVÉ AKTIVITY V CVČ 
V KATOLÍCKEJ ŠKOLE

V školskom roku 2023/2024 
Centrum voľného času ako 

súčasť Katolíckej spojenej ško-
ly pripravilo pre deti mnoho 
záujmových aktivít. Žiaci si 
môžu vybrať zo širokej ponuky 
a využiť svoj voľný čas efek-
tívne. Pripravené sú krúžky 
spevácky, divadelný, biblický, 
mediálny, pre tých, ktorí radi 
pečú, krúžok šikovný cukrár, 
pre nadšencov športu zábavní-
ček, športovček, športový mix, 
športové hry, futbalová prípra-
va a karate. Kto rád tancuje, 
môže sa vyšantiť na modernom 
tanci alebo na disco dance. Pri-
pravené sú aj tvorivé dielne pre 
tých, ktorí radi kreslia, maľujú  
a tvoria. Na svoje si prídu aj deti 
z materskej školy, pre ktoré sme 
pripravili pohybový krúžok  
a krúžok zameraný na rozvíja-
nie komunikačných zručností. 

Novinkou je zriadenie kera-
mickej dielne, kde si žiaci 
môžu rozvíjať svoju tvorivosť, 
fantáziu a manuálne zručnosti 
na krúžku keramika.

Pripravila: Petronela Novosadová

ZO ŽIVOTA KATOLÍCKEJ SPOJENEJ ŠKOLY
ŠKOLA ZORGANIZOVALA POČAS LETNÝCH PRÁZDNIN TRI DENNÉ TÁBORY - ŠPOR-
TOVČEK, VÝTVARNÝ A TÁBOR SOVIČKA PRE ŽIAKOV SO ŠPECIÁLNYMI VÝCHOVNO 
- VZDELÁVACÍMI POTREBAMI. V NOVOM ŠKOLSKOM ROKU PRIPRAVILA PESTRÝ 
BALÍK ZÁUJMOVÝCH ÚTVAROV.

Začiatok septembra je každoročne spojený aj s návratom 
žiakov do škôl. Školské brány dňa 4. septembra 2023 sym-
bolicky otvorila aj ZŠ, Janka Palu, a to v priestoroch Kultúr-
neho centra v Nemšovej. Prvý septembrový pondelok bol ob-
zvlášť výnimočný pre tie deti, ktoré od tohto dňa nastúpili 
do 1. ročníka. Po slávnostnom otvorení nového školského roka 
2023/2024 a príhovore pani riaditeľky Mgr. Emílie Mazanov-
skej nasledovalo v priestoroch KC Nemšová vítanie prváčikov 
s primátorom. Primátor mesta Nemšová JUDr. Miloš Mojto pri-
vítal dokopy 47 nových žiakov, ktorí budú v tomto roku sedieť 
v laviciach 1. A a 1. B. Pán primátor poprial deťom i prítomným 
rodičom veľa šťastia, trpezlivosti a vytrvalosti pri plnení škol-
ských povinností. Na pamiatku žiakom odovzdal vecné dary  
a rodičia prvákov sa podpísali do pamätnej knihy.

Autor: Mária Lašová  / Foto: archív MsÚ

VITAJTE, PRVÁCI!

Počas prázdnin sme sa venovali tomu, čo 
máme radi, oddýchli sme si, leňošili a sem tam 
strávili čas i s umením. Veď nás to baví…

▪ Dňa 6. júla sme pomáhali so svojim kultúrnym 
programom „Vítať deti do života“ a dňa 11. augus-
ta sme opäť s hudobno tanečným programom 
otvorili tradičný nemšovský jarmok. Nechýbali 
sme ani na Kľúčikove, kde sa predstavili naše 
dievčatá z TS Elis. Deti z výtvarného odboru sa 

zapojili do súťaže Lacove chrobáky, odkiaľ si 
náš žiak, Marko Deneš, priniesol druhé miesto. 
Leto ubehlo veľmi rýchlo a my  sme už znovu vo 
svojich triedach, telocvični či ateliéri.
▪ Do nového školského roka si prinášame no-
vinku - Detský folklórny súbor Vlárka, ktorý 
má zatiaľ 23 členov. Pevne veríme, že súbor 
bude tak rýchlo rásť, ako jeho malí členovia.

Autor: Viera Muntágová / Foto: Archív MsÚ

ZUŠ NEMŠOVÁ TRADIČNE 
SÚČASŤOU KULTÚRNYCH PODUJATÍ
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TRAŤ NEBOLO ŤAŽKÉ  
LEN ABSOLVOVAŤ,  
ALE JU AJ POSTAVIŤ

V tomto ročníku nastala zme-
na a trať bola výrazne odlišná, 
ťažšia, bežecky náročnejšia. 
Mnohých prekvapila novinka 
pílenia dreva či beh do kopca. 
Nechýbala ani prechádzka 
bahnom či “záverečný očistný 
kúpeľ” v kontajneroch s vo-
dou. Najväčším nepriateľom 
sa však stalo už spomínané 
slnko a kopec. 

Približne 30 členov tímu za-
čalo prípravy na trati cca 7 dní 

Slnko, kopec a ďalších 30 pre-
kážok absolvovalo na 7 km 
alebo 14 km trati spolu 344 
pretekárov. Dňa 19. augusta 
sa stretli v mestskej časti Tr. 
Závada, aby spolu prekona-
li najťažší pretek na Považí, 
ktorý oslávil už svoj 9. ročník. 
Zúčastneným pretekárom sa 
rozdalo spolu 70 cien a na cha-
ritatívne účely sa vyzbieralo 
približne 3 000 eur. Organi-
zátori sú vďační, hrdí a nabití 
elánom. Pri jubilejnom 10. roč-
níku budúci rok majú ambíciu 
naplniť kapacitu 500 účastní-
kov. Príďte si zmerať sily aj vy 
a podporte dobrú vec.

Aj 11. ročník turnaj priniesol zaujímavý futbal a radosť z hry

Za štartovacou čiarou.

Posledná prekážka pred cieľom - 8 kontajnerov plných vody.

19ŠPORT

Uprostred letných prázdnin sa  v dňoch od 24. júla do  
2. augusta uskutočnil už 11. ročník tradičnej mládež-
níckej futbalovej miniligy pod názvom Junior Cigáň 
Cup. Do tohto ročníka sa zapojilo spolu 51 hráčov vo 
veku od 10 do 17 rokov. Títo pochádzali z Nemšovej, ale 
aj z priľahlých obcí.

Do bojov o trofej - Cigáň Cup sa prihlásilo šesť tímov - 
tri v kategórií do 13 rokov a rovnako tri v kategórií do 
17 rokov. Hralo sa systémom každý s každým trikrát, 
čo znamená, že každý tím odohral spolu šesť zápasov. 
Prvé zápasy sa rozohrali v pondelok 24. júla podvečer 
v dusnom počasí. Po ich skončení začala naplno nad 
Stredným Považím úradovať tlaková níž a s ňou spojená 
zrážková činnosť. Toto počasie, ktoré pretrvalo aj v na-
sledujúcom týždni, prialo turnaju, nakoľko ihrisko Nad 
Cigáňom nie je zavlažované inak ako dažďom. Priazni-
vé podmienky sa pretavili aj do kvalitných výkonoch 
podávaných na ihrisku. Po štyroch hracích dňoch, teda 
pred víkendom, bola situácia v oboch tabuľkách veľmi 
zamotaná. Každý z tímov mal po štyroch zápasoch na 
konte už minimálne jednu výhru a jednu remízu a mal 
šancu zabojovať o trofej. V záverečných zápasoch tak 
o konečnom poradí rozhodli de facto maličkosti - kuri-
ózne inkasovaný gól či dokonca nepremenená penalta.

Z víťazstva v kategórií do 13 rokov sa tešil obhajca 
minuloročného prvenstva - FK PREDATOR. Na druhú 
priečku sa predral nováčik Assassins, za ktorý hra-
li takmer výlučne chlapci z Dolnej Súče. Až s tretim 
miestom sa musel uspokojiť mladý bojovný tím Nem- 
šovskí gladiátori. Zaujímavosťou je, že jeho farby háji-
lo aj prvé dievča v histórii turnaja - Viktória Novotná  
z Kľúčového. V kategórii do 17 rokov sa z prvého miesta 
radoval celok FC Elite, ktorý na striebornú priečku od-
sunul ambiciózny tím FC Ikony. Na pomyselný bronzo-
vý stupeň „dojazdila“ FK Lokomotíva, zložená prevažne 
z chlapcov z neďalekej Skalky nad Váhom. Všetkých 
osemnásť zápasov viedol ostrieľaný arbiter - Peter 
Schwandtner, pôsobiaci v FK Ľuborča.

Turnaj je špecifický svojou atmosférou, ktorá je odlišná 
od tej v športových kluboch. Hrá sa na drevené bránky  
v príjemnom prostredí, ktorému dominujú slivky, orechy 
či lúka. Rozmery ihriska nie sú pravidelné. Tímy si tvo-
ria a menežujú mládežníci samostatne, takmer všetci 
chodia na zápasy na bicykloch. Hrá sa v podvečernom 
čase - posledný zápas dňa sa spravidla dohráva pred pol 
ôsmou večer. Okrem gólov sa počítajú aj gólové prihráv-
ky. Turnaj je prístupný každému. Hlavným pravidlom 
zostáva aj po rokoch fráza „Bav sa hrou“. Hodnota štar-

tovného - symbolické jedno euro -  sa taktiež od začiat-
ku nemenila. Turnaj sa však snaží ísť aj s dobou. Všetky  
informácie a výsledky sú každoročne zverejňované na 
sociálnych sieťach facebook a instagram. 

Autor a foto: Bernard Brisuda

pred pretekom. Okrem inštalá-
cie prekážok sa museli vybaviť 
povolenia s vlastníkmi pozem-
kov a bojovali i s množstvom 
malých, vlastných prekážok. 
Nič však nebolo nemožné. Roz-
padla sa im napríklad dreve-
ná prekážka, ale vďaka rodine 
Vojtových bol problém odstrá-
nený. Aj 12 hodín pred prete-
kom ešte nebolo vymaľované 
Championske logo a muselo sa 
vyriešiť mnoho iných drobnos-
tí. Všetko sa napokon stihlo  
a preteky mohli začať.

Atmosféru príprav najlepšie 
opísal sám organizátor Oliver 

Vavro: „Každý deň sme mali 
oporu dobrovoľníkov v počte 
25 - 30 (vek od 10 do 50+). Za 
peniaze nekúpiteľné. Neza-
platiteľná pomoc. Bolo úžasné 
sledovať, ako rastiete a  rozví-
jate sa. Sledovať, ako obyčajná 
práca na neobyčajnom mieste 
čistí dospelákom dušu a do-
bíja vybité baterky alebo keď 
mladým dáva iskru v oku pri 
naštartovaní štvorkolky.” 

Novinkou v tomto roku bolo, 
že ocenili viac zúčastnených 
a pripravili viac sprievodného 
programu. Každý pretekár do-
stal okrem medaily aj tričko 
a podkolienky, ktoré mu budú 

počas celého roka pripomínať 
emóciu so zaujímavého po-
dujatia, na ktorom prekonával 
sám seba. V budúcom jubilej-
nom 10. ročníku plánujú ďalšie 
zmeny. Máte sa teda na čo tešiť. 
Na záver organizátori zo srdca 
ďakujú všetkým pretekárom, 
sponzorom a pomocníkom.

Spracovala: Miroslava Bachratá

TRADIČNÝ A ORIGINÁLNY MLÁDEŽNÍCKY TURNAJ 
PONÚKOL ATRAKTÍVNE ZÁPOLENIE AJ TOTO LETO

KONEČNÁ TABUĽKA KAT. U13
1. FK PREDATOR    6 5 0 1 22:9 10b
2. Assassins     6 2 1 3 11:20  5b
3. Nemšovskí gladiátori  6  1 1 4 16:20 3b

NAJPRODUKTÍVNEJŠÍ HRÁČI U13
1. Patka Patrik (PREDATOR) ► 7G+3A
2. Sciranko Róbert (PREDATOR) ► 6G+1A
3. Gašpar Alexej (NMŠ gladiátori) ► 5G+1A

NAJLEPŠÍ BRANKÁR U13
Martin Holúbek (NMŠ gladiátori)

VÍŤAZ SÚŤAŽE V KOPANÍ PENÁLT U13
Dávid Kvačkaj (NMŠ gladiátori)

KONEČNÁ TABUĽKA KAT. U17
1. FC Elite                 6 4 0 2      26:10 8b
2. FC Ikony              6 3 1  2      18:14   7b
3. FK Lokomotíva   4  1  1  2      8:28  3b

NAJPRODUKTÍVNEJŠÍ HRÁČI U17
1. Švančárek Marián  (Elite) ► 12G+2A
2. Ďuriš Matúš  (Elite) ► 7G+7A
3. Mitáš Šimon  (Ikony) ► 5G+4A

NAJLEPŠÍ BRANKÁR U17
Ladislav Vizváry  (Ikony)

VÍŤAZ SÚŤAŽE V KOPANÍ PENÁLT U17
Peter Thomay (Ikony)

SILA V TELE, 
SILA V SRDCI
CHAMPION 
RACE 2023
NAJŤAŽŠÍ PREKÁŽKOVÝ PRETEK
NA POVAŽÍ MEDZI ZÁVADOU, 
KĽÚČOVÝM A DOLNOU SÚČOU Výsledky 

zo sútaže 
si môžete 
pozrieť 
na https://
my.raceresult.
com/243552/
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Prinášame vám rozhovor  
s Milanom Trškom - hasi-
čom, športovcom, manže-
lom a otcom dvoch detí.  
No predovšetkým s člove-
kom, ktorý má srdce  
na správnom mieste. 

Ako som mohla vidieť, tvoja 
zbierka medailí, pohárov či 
iných ocenení je naozaj obdivu-
hodná. Aká bola cesta k nim?

V roku 1997 som nastúpil k pro-
fesionálnym hasičom do Tren-
čína. Tam bola základná fyzická 
príprava, ktorá sa tu delila na 
všeobecnú a špeciálnu. Špeci-
álna bola o hasičských disciplí-
nach, v ktorých sa súťažilo od 
miestneho kola Trenčianskeho 
okresu až po celosvetovú olym-
piádu CTIF a ostatné medziná-
rodné súťaže. Na medzinárod-
nom poli reprezentuje SR štátna 
reprezentácia Ministerstva vnú- 
tra SR, ktorá sa skladá z najlep-
ších členov. V roku 1998 som sa 

prebojoval na majstrovstvá Slo-
venska profesionálnych hasičov 
v rámci jednotlivcov. Tam som 
sa definitívne rozhodol, že bu-
dem robiť tento šport. 

V roku 1999 som opäť postúpil 
na majstrovstvá Slovenska, kde 
si ma všimol tréner reprezen-
tácie SR a bol som zaradený do 
širšieho výberu reprezentácie 
SR. O rok som sa vyprofiloval 
už do užšej reprezentácie, ktorá 
chodila reprezentovať SR na me-
dzinárodnom poli. 

Hasičský šport sa skladá 
zo 4 disciplín: beh na 100 m 
s prekážkami, výstup 
do 4. podlažia cvičnej veže, 
štafeta 4 x 100 m s prekážkami 
a požiarny útok. Súťažil si 
vo všetkých disciplínach? 

Áno, počas môjho súťaženia za 
Trenčín a reprezentáciu SR som 
súťažil vo všetkých disciplínach 
pre jednotlivcov aj pre kolektív. 
Súťažiaci Slovenskej repub-
liky boli špičkou v disciplíne 
požiarny útok. V roku 2004 sa 
nám podarilo dokonca spraviť 
svetový rekord. Ďalšie úspechy 
v rámci kolektívnych súťaží, na 
ktoré si rád spomínam, boli tre- 
tie miesta na svetovej olympiáde  
v Chorvátsku, na majstrovstvách 
Európy v ČR či na majstrovstvách 
sveta v Bielorusku. 

 V rámci súťaži sú hodnotení 
jednotlivci a kolektív. Sú tam 
dve disciplíny jednotlivcov  
a dve disciplíny družstiev. Indi-
viduálne disciplíny sú 100 m beh 
a veža. Súčet toho robí dvojboj, 
kde ten, ktorý má najlepší čas sa 
stane majstrom Slovenska jed-
notlivcov. Kolektívne disciplíny 
sú štafeta 4x100 m a požiarny 
útok. Tu sa mi podarilo tiež zís-
kať pár umiestnení v rámci SR. 

► V rámci jednotlivcov sa 
umiestnil v roku 2003 na 
2. mieste, v roku 2004 na 3. 
mieste. V roku 2005 sa stal 
majstrom Slovenska a po-
darilo sa mu vyhrať aj sú-
ťaž medzinárodných majs-
trovstiev Slovenska. V roku 
2007 získal 2. miesto. V ro-
koch 2001 a 2006 sa umiest-
nil na 4. mieste.
 

► V rámci kolektívnych 
disciplín na majstrovstvách 
Slovenska získal za tie-
to roky pre mesto Trenčín  
v disciplíne štafeta 4x100 
m viaceré umiestnenia,  
a to 3x majster Slovenska, 
2x 2. miesto, a 2x 3. miesto. 
V disciplíne požiarny útok 
sa stal 2x majstrom Slo-
venska a ďalej získal 2x 2. 
miesto a 3x 3. miesto.

Ktorý z týchto úspechov je 
pre teba ten najväčší?

Umiestnenia v rámci kolek-
tívneho hodnotenia, ale ak sa 
bavíme o individuálnych oce-
neniach, bol to rok 2005. Tam 
sa ukázala kvalitná celoročná 
príprava. Musím povedať, že to 
všetko sa podarilo nielen vďaka 
mne, ale mal som okolo seba 
trénerov a ľudí, ktorí ma vedeli  
ustrážiť a správne nastaviť. 
Osobný rekord v disciplíne vý-
stup na 4. podlažnú vežu mám 
14,63 sekundy a beh na 100 m cez 
prekážky 16,88 sekundy. 

► SR reprezentoval Milan 
Trška na 3 majstrovstvách 
sveta v rokoch 2002, 2004 
(3. miesto v disciplíne po-
žiarny útok) a 2009. Na ce-
losvetovej olympiáde CTIF 
reprezentoval v rokoch 2001, 
2005 (3. miesto v disciplí-
ne požiarny útok) a 2009, 
na majstrovstvách Európy  
v roku 2005 (3. miesto v dis-
ciplíne požiarny útok) a na 
ďalších medzinárodných 
súťažiach (Ukrajina, 2004, 
svetový rekord v disciplíne 
požiarny útok). 

Počas všetkých tvojich 
spomenutých úspechov si 
samozrejme vykonával aj 
prácu hasiča. Koľko času 
si mal vyčleneného na prípravu 
na súťaže a ako vyzerali 
tvoje tréningy? 

Počas 24 hod. služieb sme mali 
3 hod. telesnú prípravu, kde som 
trénoval vežu a beh. Mimo práce 
nastupovala posilňovňa, fyziote-
rapia, atletika a regenerácia. Za-
hŕňalo to veľa času. Bolo to však 
nielen o tréningu, ale aj o spolu-
práci s trénermi reprezentácie 
V. Sužinom a V. Štinčikom. Mal 
som vytvorené skvelé podmien-
ky na trénovanie na útvare alebo 
aj voľný vstup na bežeckú dráhu 
v DCA. V rámci príprav na repre-
zentačnej úrovni sme absolvo-
vali 5 až 6 týždňových sústrede-
ní. V Trenčíne mi v začiatkoch 
pomáhal tréner J. Gabriš a ne-
skôr J. Oravec. Gró však bolo, že 
som si musel všetko premyslieť 
a načasovať. Časová os výkonu  
a prípravy musela vrcholiť práve 
pred najdôležitejšími súťažami. 
Príprava sa každým rokom zlep-
šovala. 

V ROKU 2000 SOM 
ABSOLVOVAL PRVÚ 
MEDZINÁRODNÚ SÚŤAŽ,  
V ROKU 2001 SOM 
REPREZENTOVAL SR 
NA OLYMPIÁDE 
V HASIČSKOM ŠPORTE 
VO FÍNSKU A V ROKU 2002 
NA MAJSTROVSTVÁCH 
SVETA V MOSKVE. TAKTO 
SOM REPREZENTOVAL SR 
AŽ DO ROKU 2010. 

BOL TO OBROVSKÝ ÚSPECH, 
KEĎ SI POROVNÁME 
POČET OBYVATEĽOV V SR 
S POČTOM NAPRÍKLAD 
V POĽSKU.

POUČIL SOM SA Z CHÝB, 
KTORÉ NASTALI A KAŽDÝ 
ROK MI DÁVAL INÉ MOŽ-
NOSTI. TAM SOM POCHOPIL, 
ŽE KEĎ JE MOŽNOSŤ, 
TREBA JU VYUŽIŤ.

BÝVALÝ PROFESIONÁLNY HASIČ 
ZÍSKAL NA MAJSTROVSTVÁCH 
SLOVENSKA 3. MIESTO 
PRE DHZ NEMŠOVÁ

Počas svojej kariéry sa zúčastnil viacerých súťaží v hasičskom športe, ako sú majstrovstvá Slovenska, 
majstrovstvá sveta či Svetová olympiáda CTIF. Na viacerých súťažiach sa umiestnil na víťazných stu-
pienkoch a bol držiteľom svetového rekordu v disciplíne  požiarny útok z roku 2004. Tento rok v júni 
sa mu podarilo vybojovať medailu aj pre Nemšovú.

Zbierka najcennejších ocenení v rámci reprezentovania SR na medzinárodných 
súťažiach. 4 medaily za požiarny útok. Zľava doprava - svetový rekord, majstr. 
sveta, majstr. Európy, Olympiáda CTIF. (Foto: Zuzana Gazdíková )
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čo si postupne nadobúdal 
alebo si s tým už išiel do zboru? 
Ako si dokázal odfiltrovať ne-
šťastné situácie, ktorých 
si bol svedkom? Pomáhal 
ti práve šport?
 To, s čím sa hasiči stretávajú, si 
len málokto dokáže predstaviť. 
Je to práca, ktorá sa vykonáva 
v časovej tiesni. Sme nasadení 
vtedy, keď ide o záchranu živo-
ta a majetku. Do týchto slov je 
ukryté všetko. Či sú to požiare, 
dopravné nehody, vyprosťovanie 
ľudí zo závalov, studní, či trans-
port z kopcovitých terénov, po-
tápači. To všetko sa vykonáva za 
účelom záchrany v prvom rade 
ľudského života a potom majet-
ku. A keď sa bavíme o ľudskom 
živote, tam idu srandy bokom. 
Mladý hasič sa musí pomaly do-
stávať do kolotoču hasičského 
života. Človek sa musí dostať do 
všetkých pravidiel a zásad, kto-
rými útvar vnútorne žije. Učí sa 
odolnosti, keď vidí, že je niekto 
mŕtvy v aute alebo sa topí. Treba 
sa naučiť ako zachovať chladnú 
hlavu a dodržiavať všetky postu-
py. Skúškou, či to človek zvlád-
ne, je vlastne prijímacie kona-
nie. Ak ním prejde, mal by takéto 
situácie zvládnuť. 

U mňa bol život športovca jedna 
vec, život hasiča druhá, kde mi 
možno šport ani nevediac ako 
pomáhal, ale nikdy som si to ne-
uvedomoval. Skôr to bolo o tom, 
že tam správne fungovali veci, 
ktoré som sa naučil na útvare  
a potom som dokázal situáciu po-
chopiť. Musel som zvládať situ- 
ácie prirodzene, aby nebolo nie-
čo, že musím po nešťastnej uda-
lostí ísť to niekam spracovať. 

Nemšovú si reprezentoval 
už ako dobrovoľný hasič. Kedy 
si skončil ako profesionálny 
hasič a čo ťa priviedlo k DHZ 
v Nemšovej? 

Ako profesionálny hasič som 
skončil v roku 2020. Mal som za 
sebou 23 rokov služby. So súťa-
žením som skončil v roku 2010. 
Potreboval som si od toho od-
dýchnuť. Bola za mnou asi už 10. 
sezóna, čo znamenalo kolotoč 
príprav počas týchto rokoch. Po 
týchto intenzívnych sezónach 
som vnútorne cítil, že by bolo 
potrebné skončiť. To bolo to, čo 
to uzavrelo. Začal som sa viac 
venovať osobnému životu, prišli 
deti. Moja manželka Natália ma 
však vždy podporovala a mala 
pochopenie s mojimi hodina-
mi tréningov. V tom čase som 
mal však nastavené priority už 
inde. No minulý rok som sa po 
rozhovore s nemšovským DHZ 
rozhodol stať ich členom. DHZ  
v Nemšovej je dobre zohratý tím, 
aj odborne fundovaný. 

Ťažil som aj z toho, že som šport 
za tie roky nikdy neopustil. Po-
vedal som si, že ak môžem, rád 
pomôžem v rovine športu. Aj 
dobrovoľní hasiči sa môžu zú-
častniť profesionálnych súťaži 
v disciplíne beh na 100 m. Na 
krajskej súťaži som vyhral a na 
majstrovstvách Slovenska v Ko-
šiciach som skončil tretí. To bol 
aj môj úmysel, aby sa donies-
lo niečo, čo si budú môcť deti  
v Nemšovej pozrieť. Verím, že 
medaila a pamätný list na hasič-
skej zbrojnici bude inšpiráciou 
predovšetkým pre detí a mládež. 
Možno to v nich vzbudí myš- 
lienku, že aj oni to môžu  v živo-
te skúsiť  a dokázať. Bol by som 
rád, ak by to niekoho inšpirovalo 
alebo motivovalo.  

BOLA TO PRE MŇA VEĽKÁ 
RADOSŤ PRIDAŤ SA 
K DHZ NEMŠOVÁ. TENTO 
ROK SOM, AKO SA POVIE, 
OPRÁŠIL TRETRY A ŠIEL SI 
ZASPOMÍNAŤ NA DRÁHU.

ROZHOVORMI MEDZI 
HASIČMI SME SI VEDELI 
VYSTAČIŤ. MALI SME SÍCE 
K DISPOZÍCIÍ PSYCHOLÓGA, 
ALE ZO ŽARTU POVIEM, 
ŽE TEN BY PO ROZHOVORE 
S NAMI POTREBOVAL 
ĎALŠIEHO PSYCHOLÓGA.

Máš v pláne Nemšovú ešte re-
prezentovať? Máme sa 
načo tešiť? 

Budúci rok je 50. ročník majs-
trovstiev Slovenska, čo je neuve-
riteľná okrúhlina a nerád by som 
si to nechal ujsť. Ak bude zdravie 
slúžiť, tak určite sa zúčastním  
a ak Pán Boh dá, urobiť aj dobré 
meno Nemšovej. Či bude aj me-
daila, to neviem, lebo dorastajú 
mládenci, ktorí sú veľmi šikovní. 
Veď aj tento rok som mal na maj-
strovstvách Slovenska neuveri-
teľný zážitok. Keď som behával 
ako profesionál, Viliam Štinčík 
bol vtedy naozaj skvelý a ja som 
sa často z 2. alebo 3. miesta po-
zeral práve na neho na prvej 
priečke. Teraz, Košice 2023, vy-
hral Tomáš Štinčík, jeho syn. De-
siatky rokov neskôr a opäť nado 
mnou toto meno. Pamätal som 
si ho ako malého chlapca, keďže  
s Viliamom sme dobrí priatelia. 
Zo srdca som mu to prial, no bolo 
to pre mňa veľmi úsmevné. 

Ak sa vrátime k tvojim 
začiatkom, kedy prišlo to 
rozhodnutie stať sa hasičom?

Od malička som sa snažil špor-
tovať. Nebolo to síce na profesi-
onálnej úrovni, ale trénoval som 
vždy s radosťou. Mal som nejaký 
základ, ktorý ma viedol obdobím 
mladosti. Potom som sa dostal 
na vojnu, kde bola hasičská jed-
notka. Tam som začal nad tým 
rozmýšľať, že by som sa stal ha-
sičom. Keď som prišiel z vojny, 
podal som si prihlášku, absolvo-
val som prijímacie konanie, kde 
mi pomohlo, že som bol na vojne  
v protichemickej jednotke. S tým-
to základom a fyzickým potenci-
álom sa mi podarilo cez všetkých 
účastníkov dostať do zboru. Brali 
len jedného a ja som mal to šťas-
tie od Pána Boha. Tam sa to začalo 
a roztrhlo sa to športové vrece.

Pri práci hasiča si sa musel 
stretávať aj s rôznymi náročnými 
situáciami, ktoré si vyžadovali 
silnú osobnosť. Bolo to niečo, 

Samozrejme, keď vidíte nad 
mŕtvymi rodičmi plakať dieťa, 
zostane to vo vás. O tom sme sa 
porozprávali. Forma rozhovoru 
bola však taká, že sme sa počúva-
li a prijímali myšlienky druhých.

Máš nejaké motto, ktoré ťa 
sprevádza tvojim životom? 

Hm, možno to, aby človek zostal 
vždy sám sebou, aby robil to, čo 

ho baví. Keď robíte to, čo vás 
baví, dokážete sa dostať tam, 
kde by ste ani nedúfali. Či už je 
to šport, práca alebo je to zábava, 
samozrejme, v rámci určitých 
pravidiel, vždy ho to posunie 
ďalej. Jednoducho robiť to, čo 
človeka baví a aby vedel tým in-
špirovať aj ďalších. 

Autor: Mária Gugová

Zbierka najcennejších ocenení v rámci súťaží na Slovensku. 
(Foto: Zuzana Gazdíková)

Milan Trška a DHZ Nemšová po získaní 3.miesta na Majstrovstvách Slovenska.
(Foto: Archív Hasiči Nemšová)

Milan Trška počas súťaže. (Foto: Archív MT)
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Spartakiáda

Zoznam registrovaných hráčov z roku 1941.

Ocenení hráči zo sportového podujatia SZTP Horné Srnie.

ŠPORT TVORÍ VÝZNAMNÚ KAPITOLU ŽIVOTA NAŠICH 
OBČANOV V JEHO 95-ROČNEJ HISTÓRII.

Aj vďaka športu sa naše mesto viac zviditeľnilo a zapí-
salo do povedomia celého Slovenska. Chcel by som sa 
poďakovať všetkým športovcom, funkcionárom, pod-
porovateľom športu, ktorí sa zaslúžili o športové úspe-
chy Nemšovej a zároveň vysloviť želanie, aby aj dnes  
a v ďalšom období sa zachovali rovnako, ako predchá-
dzajúce generácie. Neuveriteľne rýchlo sa blíži sté vý-
ročie založenia športu v Nemšovej, preto mi dovoľte  
v krátkosti nazrieť do minulosti a predstaviť výsledky  
a podmienky, v ktorých sa uskutočňovali.

ROZVOJ ŠPORTU OVPLYVNIL VZNIK SKLÁRNE 
I HOSPODÁRSKA KRÍZA

Postavenie sklárne v Nemšovej začiatkom 20. storočia, 
vznik nových úradov po 1. svetovej vojne bola príleži-
tosť pre príchod nových občanov. Napriek biede, ktorá 
tu panovala, vznikali spolky, ktoré zastrešovali rôzne 
spoločenské záujmy. Až v roku 1928 vznikol Nemšov-
ský telovýchovný spolok - NTS. Kvôli hospodárskej 
kríze sa Nemšová zapojila do organizovaných súťaží až  
v r. 1939, keď začala hrať futbal v Žilinskej župe v tren-
čianskej oblasti. Podľa finančných možností sa striedali 
úspešnejšie so slabšími obdobiami. Prvý významnejší 
úspech dosiahla Nemšová v r. 1943, keď futbalisti zvíťa-
zili v 1. triede a bojovali o postup do divízie. Podobná si-
tuácia sa zopakovala aj v r. 1958, keď Nemšová postúpila 
do krajskej súťaže a súperila s veľkými mestami.

DRUHÝ DYCH PRE MIESTNY ŠPORT 
ZAČIATKOM 60 ROKOV

 
50. roky, najmä na ich sklonku a začiatok 60. rokov 
priniesol do života športu druhý dych. Vznikli ďalšie 
športy, masové spartakiády. Boli založené športy - bas-
ketbal, hokej, volejbal, hádzaná, organizovaná cyklis-

tika, stolný tenis, turistika. Pomohla najme skláreň  
a postavenie telocvične v novej základnej škole. 70. roky 
zaznamenali ďalší zásadný obrat v športe v Nemšovej. 
S väčšou podporou Skloobalu prišli kvalifikovaní tré-
neri, význačnejší hráči, začala sa podporovať najmä 
mládež v rôznych športoch. Opäť sa dosiahli význam-
né výborné výsledky vo futbale. Hokejisti hrali divíziu, 
v stolnom tenise Nemšová získala prvý titul Majstra 
Slovenska, usporiadali sme majstrovstvá Slovenska, 
Československa. Vynikajúce úspechy zaznamenali 
nemšovskí športovci v iných oddieloch, v cyklistike,  
v ľahkej atletike, v plávaní, v karate. Za spartakiádu 
sme dostali štátne vyznamenanie Za vynikajúcu prácu. 

INVESTIČNÉ AKCIE DO ŠPORTU V 70. - 80. ROKOCH

70. - 80. roky znamenali aj zvýšené investície do špor-
tu postavením kúpaliska a športovej haly. Prichýlila 
basketbalistov, volejbalistov, stolných tenistov a  v 90. 
rokoch fitness club. 

Na prelome tisícročia bol vybudovaný, predovšetkým 
zásluhou Pavla Chmelinu, športový areál NTS, najmä 
pre futbal a tenis, v ktorom dosiahli vynikajúce úspe-
chy dospelí i mládežníci. V r. 2004 v Nemšovej vzniká 

najúspešnejší kolektívny šport - florbal, ktorý dosiahol 
viac ako 30 titulov Majstra Slovenska vo viacerých sú-
ťažných kategóriách.

V súčasnosti Nemšová súťaži v dôsledku obmedze-
ného prísunu financií len vo futbale, florbale a karate. 
Buďme optimisti, že šport v Nemšovej bude mať maso-
vejší charakter a dosiahne dobré výsledky.

Autor: Vladimír Gajdoš
Foto: Archív Vladimír Gajdoš

NIVA CUP 2023
Už po dvanástykrát sa na futbalovom 
štadióne Alojza Prekopa v Ľuborči konal 
tradičný turnaj v malom futbale Niva 
Cup. Turnaja sa zúčastnilo 18 tímov. Tie 
boli rozdelené do štyroch skupín. Hralo 
sa na štyroch ihriskách. Pred vyraďova-
cími bojmi vyplnili prestávku tradičné 
súťaže v kopaní penált. Ich víťazom sa 
stal Lukáš Reho. Súboje v playoff pri-
niesli veľa vyrovnaných stretnutí, keď 
sa viackrát rozhodovalo o postupe až 
po pokutových kopoch. TFK ako víťaz 
predchádzajúcich ročníkov skončil ten-
tokrát v semifinále. Z víťazného pohára 
sa napokon tešili Amatéri. 

VÝSLEDKY:
► SKUPINA A: 1. TFK 9 b | 2. Nefe 6 b | 3. 
Amatéri 3 b | 4. Slov. Bratia 0 b ► SKU-
PINA B: 1. Jägermeistri 12 b | 2. Golden-
Boys 5 b |3. FC Niva 6 b | 4. Alcoholics 6 
b | 5. FC Larios 0 b ► SKUPINA C: 1. Beta 

7 b | 2. Dnes vystrájame my 4 b | 3. SG 
Emporio LC 3 b | 4. Macharovci 3 b ► 
SKUPINA D: 1. Orion Tip 10 b | 2. Evend-
zers 9 b | 3. Erima 7 b | 4. Party Boys 3 b 
|5. Nám sa nechce 0 b

► ŠTVRŤFINÁLE: TFK - Emporio 2 : 1 
| Beta - Amatéri 0 : 2 | Jägermeistri - 
Nefe 2 : 1 pk | FC Niva - Orion Tip 7 : 8 pk
► SEMIFINÁLE: TFK - Amatéri 0 : 2 | 
Jägermeistri - Orion Tip 2 : 1
►O 3. MIESTO: TFK - Orion Tip 6 : 1 
► FINÁLE: 
AMATÉRI - JÄGERMEISTRI 2 : 1 pk

► NAJLEPŠÍ HRÁČ: Lukáš Kyselica 
(TFK) ► NAJLEPŠÍ STRELEC: Adam 
Zitta (Orion Tip Bánovce) ► NAJLEPŠÍ 
BRANKÁR: Michal Macsai (Amatéri)

SPONZORI: 
BSC LINE | Strechy Dacher | KINGO - Ľuboš 
Švorec | Fehers | VRTY | mesto Nemšová

Autor: Stanislav Jaroš
Foto: Ivan Schwandtner

Dňa 11. augusta 2023 sa 
uskutočnilo športové po-
poludnie členov ZO SZTP 
Horné Srnie na miestnom 
futbalovom štadióne. Báli 
sme sa, či nebude pršať 
alebo sa neupečieme vo 
veľkom teple, ale počasie 
nám  prialo, vydržalo, 
aby sme mohli súťažiť. 
Po prezentácii a otvorení 
športového popoludnia 
predsedom organizácie 
Štefanom Blahom, po-
chutnaní si na káve alebo 
čaji s koláčikom, pozdrave 
hostí - starostu obce Hor-
né Srnie Juraja Húserku 
a predsedkyne Jednoty 
dôchodcov z družobné-
ho mesta Brumov-Bylni-
ce Jarmily Fojtíkovej, sa 
členovia pustili do špor-
tového zápolenia, ktoré 
pozostávalo z 5 disciplín. 
Po napínavom priebehu 
nasledovalo vyhodnote-
nie, odmenení boli prví  
traja z každej disciplíny  
a celkový víťaz.

DISCIPLÍNY:
● Hod krúžkami: 1. Fran-
tišek Savka | 2. Terézia 
Kebísková | 3. Terézia 
Šedivá ● Kop na bránku: 
1. Anna Remová | 2. Ale-

na Martišková | 3. Milan 
Janík ● Hod ježkom: 1. 
Adriana Tršková | 2. Te-
rézia Kebísková | 3. Jar-
mila Pagáčová ● Traf to: 
1. Anna Bartlová | 2. Va-
léria Kristínová | 3. Ivan 
Kaprálik ● Hod do kole-
sa: 1. Mária Húserková | 
2. Jozef Vavro | 3. Alena 
Martišková ● Celkový ví-
ťaz: Terézia Kebísková
Blahoželáme.

Nezabudli sme ani na 
našich jubilantov, ktorí 
sa dožili pekných život-
ných jubileí. Blahoželáme  
a prajeme im do ďalších 

rokov veľa zdravia, šťas-
tia. Samozrejme nechý-
balo ani občerstvenie - 
podanie dobrého gulášu, 
minerálky, posúcha. Čle-
novia boli radi, že sa stret-
li, zasúťažili si, príjemne 
strávili popoludnie, za čo 
patrí poďakovanie našim 
sponzorom, najmä obci 
Horné Srnie, mestu Nem- 
šová, pohostinstvu u Alfa, 
Rone Lednické Rovne, 
Gastrorepu Nová Dubni-
ca, PEKÁRNI SÉZAM - 
Emanuel Mazán i ďalším  
a tiež výboru organizácie. 
Akciu ukončil predseda 
organizácie, ktorý poďa-
koval členom za účasť.

Autor: Maja Húdeková, 
členka výboru

95 ROKOV ORGANIZOVANÉHO ŠPORTU V NEMŠOVEJ

ŠPORTOVÉ POPOLUDNIE 
ZO SZTP HORNÉ SRNIE
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Florbal Salming Cup 2023

Účastníci basketbalového turnaja v mestskej športovej hale.

Hral volejbal, basketbal, hádzanú, 
stolný tenis, hokej, futbal a trénoval 
zápasenie. Bol predsedom TJ na škole 
a viedol športové hry v okrese. Bol pri 
obnovení futbalu a hokeja v Banskej 
Štiavnici. Pre Nemšovú získal titul 
majstra Slovenska v stolnom tenise. 
Získaná odbornosť na strednej odbor-
nej škole ho v roku 1953  zaviala z Nit-
ry do Horného Srnia. Za svoju prácu 
vo výskumnom ústave a generálnom 
riaditeľstve CEVA i v športe získal 
mnohé ocenenia a vyznamenania.

František Gajdoš pochádza z Lu-
káčoviec pri Nitre. Po ukončení 

osemročnej základnej školy absolvo-
val meštianku v susednej obci, ktorá 
bola podmienkou prijatia na strednú 
školu. V roku 1949 - 1953 študoval 
na Strednej chemickej priemysel-
nej škole v Banskej Štiavnici. Bolo to 
obdobie, kedy sa v školstve po roku 

1948 diali mnohé zmeny. Voľný čas 
študenta ovplyvnil zväz mládeže, 
športové hry mládeže a čas strávený 
na ihriskách, cestovaní po súťažiach, 
preboroch a brigádach na Trati mlá-
deže. Bolo ťažké skĺbiť školu so špor-
tom a funkciami, lebo odborné pred-
mety vyžadovali veľa času. 

Po absolvovaní školy sa zamestnal 
vo Výskumnom ústave maltovín 

v Hornom Srní.  V roku 1954 - 1956 
absolvoval povinnú vojenskú služ-
bu v Brne, kde sa venoval futbalu  
a stolnému tenisu. V roku 1960 uza-
tvoril manželstvo s Martou Karaso-
vou. Zložitosť problematiky vo výsku-
me ho v ďalších rokoch prinútili 
doplniť si vzdelanie na Vysokej škole 
chemickej a to i napriek starostlivosti 
o rozvíjajúcu sa rodinu. Po 20 rokoch 
vo výskume prešiel na Generálne  
riaditeľstvo CEVA v Trenčíne. Neskôr 
odpracoval ešte dva roky vo vápen-
kách Nové Mesto nad Váhom a Žira-
ny ako expert pri výrobe vápna. 
 

V roku 1974 sa opäť dostal aktívne 
k športu, začal trénovať stolný 

tenis.  Na štátnej ZŠ založil krúžok 
stolného tenisu. Oddielu sa darilo. 
Po dvojročnom tréningu prišli prvé 
úspechy v podobe prvého titulu maj-
stra Slovenska pre Nemšovú a v roku 
1976 sa prvýkrát v Nemšovej usporia-
dali majstrovstvá Slovenska a v roku 
1979 Československa v stolnom teni-
se.

V rokoch 1980 - 1981 bol členom 
predsedníctva Slovenského zvä-

zu stolného tenisu a pléna Česko-
slovenského zväzu. V roku 1990 sa 
stal predsedom Okresného výboru 
telovýchovy v Trenčíne. Keď mest-
ská športová hala prešla do majetku 
Mesta Nemšová, bol pri zakladaní 
Fitness clubu. Počas ďalších 30 rokov 
pomáhal a pomáha športu dodnes. 
Veľmi pekné spomienky má na obdo-
bie šiestich rokov práce ako správca 
tenisových kurtoch v Hornom Srní 
a následne v  Nemšovej. Na staros-
ti mal tenisový areál a pomáhal pri 
zabezpečovaní turnajov a zápasov. 
Pracoval s talentovanou mládežou  
a rekreačnými tenistami. 

Je spoluautorom nevydanej 
publikácie 80 rokov  

športu v Nemšovej, kde sú 
na 234 stranách zmapované 
športy v Nemšovej.

František Gajdoš na záver: “Rád by 
som vyslovil poďakovanie svojej 

manželke, ktorá našla pochopenie 
pre moju prácu a koníčky a svojmu 
synovi, s ktorým sa mi podarilo strá-
viť dlhé roky medzi mladými ľuďmi  
v športovej hale, nemyslieť na staro-
bu, choroby a žiť plnohodnotný život.”

Autor: Vladimír Gajdoš

BIGGIES DEADLIFT CUP 
(Bánovce nad Bebravou, 24. 06. 2023)
▪ ŽENY: L. Bahnová - 9. miesto
▪ DORASTENCI: M. M. Mazán - 9. mies-
to ▪ JUNIORI: A. Panáček - 2. miesto,  
U. Reznikau - 15. miesto

V mestskej športovej hale sa 19. augusta 
uskutočnil turnaj v basketbale s medzi-
národnou účasťou, na ktorom štartova-
li družstvá z Horného Srnia, družstvo 
Delta tím zložený z hráčov Taiwanu  

FLORBAL

ŤAŽKÉ ČINKY

BASKETBAL

a družstvo Nemšová. Okrem turnaja sa 
súťažilo v streleckej súťaží, ktorú vyhral  
Demos Lee. Celkovým víťazom sa stalo 
„domáce“ družstvo Nemšovej.

PRIPRAVUJEME
FLORBALOVÉ SÚŤAŽE 

BEH OKOLO ĽUBORČE
▪ 04. 11. 2023

LIGA ŠACHU

PRAGUE GAMES 2023
▪ KATEGÓRIA DIEVČATÁ DO 12 ROKOV 
obsadila 2. miesto.
Káder družstva: E. Ďatelinková, R. Sa-
badková, A. Artmannová, A. Tibenská, L. 
Orieščiková, A. Sedláčková, B. Dobrov-
ská,  V. Suchá, N. Pavlusová, K. Kovačovi-
cová, N. Sabadková, M. Iljev, B. Bučeková, 
L. Pešková, V. Jantošíková, K. Jancová, Z. 
Porubčanová | Tréneri a vedúci: M. Dob-
rovský, M. Porubčan, P. Tydlačka 

▪ KATEGÓRIA DIEVČATÁ DO 14 ROKOV 
obsadila 7. miesto.
Káder družstva: B. Mutňanová, K. Vav-
rušová, A. Artmannová, V. Gabrielová, 
B. Jarábková, N. Muziková, V. Čelinská, 
M. Šukalová, L. Hamajová, S. Osuská, H. 
Kováčová, E. Valentová, N. Motolová, S. 

Hambálková, L. Bežáková | Tréneri a ve-
dúci: M. Dobrovský, J. Jarábek, Ľ. Moto-
lová, M. Porubčan, P. Tydlačka

SALMING CUP 2023 
▪ 25. - 27. 8. sa uskutočnil 12. ročník pres-
tížneho mládežníckeho turnaja. Nemšo-
vá štartovala v kategórii DIEVČATÁ U19 
a obsadila 3. miesto.
Káder družstva: R. Veleková, V. Tvrdá, E. 
Varošová, B. Jarábková, E. Mutňanová, 
N. Brídová, N. Kopčanová, N. Motolová, 
M,E, Antalovová, K. Hudeková, T. Kulová, 
S. Liptáková, Z. Mrázová | Tréner: M. Raj-
csinecz.

EXTRALIGA ŽIEN
1. kolo Partizánske - Nemšová 1 : 5
2. kolo Kysucké NM - Nemšová 5 : 4 (sn)

Rubriku pripravil: Vladimír Gajdoš

ŠPORTOVÝ NADŠENEC 
ING. FRANTIŠEK GAJDOŠ 
OSLAVUJE 90 ROKOV
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ne pršalo, preto urobili aj menej 
kilometrov. 

UBYTOVANIE A BATOŽINA

Pod 40kg nákladom rozu-
mieme stan, spacáky, zá-

kladné oblečenie, hygienické 
potreby a náhradné diely na 
babety. Prvé dva dni v Maďar-
sku a Chorvátsku spali v stane 
a potom už boli ubytovaní. Uby-
tovanie vyhľadávali prevažne 
na obed, keď už vedeli, kde asi 
približne dokážu dôjsť. V Ta-
liansku raz spali u jednej dámy, 
ktorá mala dvoch psov a kocúra 
a bývala v kaštieli - haciende  
s obrovským pozemkom. 

AUTOM CESTA DO RÍMA 
TRVÁ CCA POL DŇA 
NA BABETÁCH 6 DNÍ

Do Ríma sa vybrali dňa 20. 
augusta trasou cez Ma-PRÍPRAVY PRED VÝPRA-

VOU A TECHNICKÉ PRO-
BLÉMY POČAS JAZDY

Pripravovať sa začali už me-
siace pred cestou a to nie- 

len vzdelávaním talianskeho 
jazyka v aplikácií Duolingo  
a pripravou plánu o samotnej 
trase, kedže po diaľniciach ísť 
nemohli. Tiež si zisťovali, aké 
podmienky musia spĺňať pri 
prejazde jednotlivými kraji-
nami. Približne jeden až dva 
týždne pred cestou začali pre-
verovať, čo by počas jazdy moh-
li potrebovať. Nakúpili rôzne 
náhradné súčiastky. Naštastie, 
ale väčšinu z nich nakoniec ne-
potrebovali. Väčšinou robili len 
bežnú údržbu strojov, ako čiste-
nie výfuku či oprava defektu. 

Najväčšiu poruchu mali pri 
ceste z Ríma, keď sa im 

odtrhol zvar na prednej vidli-
ci a babeta ostala nepojazdná. 
Našli najbližší autoservis, hľa-

zali z jedného pobrežia na dru-
hé a úplne najvyšší bod 1650 m.
n.m prekonali na 12. deň cestou 
domov pri prejazde Rakúskom. 
Prechádzali okolo rôznych ly-
žiarskych stredísk. Najznámej-
šie napr. Semmering, kde sa 
konajú zjazdy v lyžovaní. Nád-
herné výhľady boli pri zjazdoch 
s týchto výšok do dolín, naproti 
tým nahor, keď esíčkovite vidíte 
cestu nad sebou, ktorú smerom 
nahor musíte absolvovať, tie po-
hľady boli i skľučujúce. 

Na inom úseku ich zase 
prekvapila uzavretá cesta. 

Museli si urobiť 5 km obchádz- 
ku po veľmi zlom teréne, ale 
lepšie ako 100 km obchádzka. 
Počas jazdy sa dorozumievali 
vysielačkami a dokonca si za 
jazdy na babetách sušili i oble-
čenie. Najvyššie teploty až 46 
stupňov celzia prežívali počas 
cesty do Ríma. Boli pečení zho-
ra i od asfaltu. Na západnom po-
breží im dva dni veľmi intenzív-

Počas výletu sme sa stretávali aj s množstvom skautov 
z celého sveta. Vtedy sme si uvedomili, akú silu prepájať 
ľudí má skauting.  Veru, nie nadarmo sa hovorí, raz skau-
tom, navždy skautom! Po deviatich dňoch naša cesta kon-
čí. Na všetky zážitky by nám ani jedno číslo spravodajcu 
nestačilo. Viac o našej ceste do Talianska sa budete môcť 
dozvedieť v cestovateľskej prednáške, ktorú pripravujeme!

Autor: Klára Štefánková / Foto: Dominik Duša
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Atmosféra svetoznámeho chrámu sv. Petra vo Vatikáne bola očarujúca.

Trasa, ktorú absolvovali na babetách za 13 dní.

dali tam zváračku, ale nenašli. 
Poslali ich ale k jednému pá-
novi, ktorý im dokonca babetu 
aj osobne pozváral. Za pomoc 
pri oprave nechcel nič, iba fo-
tografiu s nimi na pamiatku  
a nebol jediný, komu sa chlap-
ci a ich babety zdali zaujímavé. 
Na inom úseku si ich fotili na-
príklad aj českí turisti. Občas 
boli veľkou atrakciou najmä 
na pumpách, napr. keď stretli 
jedného Slováka, ktorý sa ich 
s údivom spýtal: “Ktorý rok  
ste vyrazili?” uviedli chlapci  
s humorom. 

NAJVÄČŠIE PREKÁŽKY 
POČAS JAZDY, KOPCE, 
SLNKO I DÁŽĎ

Najväčším prekvapením boli 
kopce. Vyskytli sa i chvíle, 

kedy pre prudký svah museli 
babety tlačiť vedľa seba. Medzi 
ich najvyššie výškové prevýše-
nia patrila cesta v Apeninách 
cca. 1400 m.n.m., keď prechád-

ďarsko, Slovinsko, Chorvátsko  
a v Taliansku pokračovali po 
východnom pobreží, prechá- 
dzali okolím Benátok a mestom 
Ravenna. V Ríme pobudli dva 
dni a späť sa vybrali po západ-
nej strane Talianskeho pobrežia  
a v Rakúsku okrajom Álp. Zasta-
vili sa aj pri Šikmej veži v Pise 
a talianskom jazere, najväčšom 
v Európe, Lago-di-garda medzi 
mestami Verona a Miláno.

Celú cestu plánovali absol-
vovať za 19 dní, ale boli 

doma už o šesť dní skôr. Chlap-
ci sú dnes doma a už v týchto 
chvíľach uvažujú, kam budúcu 
sezónu, bude to Grécko či Ho-
landsko? Necháme sa prekva-
piť. A kto by chcel vyhodiť starú 
babetu do šrotu, chlapci odka-
zujú: ”Nerobte to!” 

Autor: Miroslava Bachratá
Foto: J. Janík a M. Machara

KĽÚČOVSKÉ BABETY V RÍME

Pred pár rokmi niekoľko našich roverov vycestovalo do 
talianskeho Assisi. Možno sa pýtate, prečo Assisi? Je to 
jednoduché! Odpoveď sa skrýva v názve nášho zboru: 
117. zbor sv. Františka z Assisi Horné Srnie - Nemšová. 

Inšpirovaní staršími rovermi sa ďalších 19 členov vydalo 
po stopách patróna nášho zboru. Nebolo to ale len tak. 
Tejto ceste predchádzalo zlepšovanie taliančiny v apli-
kácii Duolingo, získavanie finančnej podpory a v nepo-
slednom rade plánovanie trasy či hľadanie nocľahov. 

Naša púť začala v stredovekom Assisi, kde sme navštívi-
li krásnu baziliku sv. Františka a Kláry, zablúdili v ulič-
kách Perugie alebo nás roztancovali sestričky, u ktorých 
sme bývali. Nevynechali sme ani kostolík s názvom 
Porciunkula, ktorý sv. František opravil. Z Assisi sme 
dva dni putovali do Gubbia (50 km). Slniečko nám prialo  
a každý deň nás sprevádzali teploty 35 a viac stupňov. 
Vyčerpaní, ale posilnení na duchu sme prišli do Gubbia. 
Toto mesto je známe vlkom, ktorého sv. František skro-
til a vyslobodil tak ľudí zo strachu z tohto vlka. Ak ste 
náhodou fanúšikom seriálu Don Matte, tak určite odpo- 
rúčame navštíviť Gubbio, pretože sa práve tu natáčal. 

Ako sa hovorí, že všetky cesty vedú do Ríma, tak aj 
tá naša tam smerovala. Posledné tri dni sme strávili  
v Ríme, kde sme obdivovali monumentálne pamiatky 
ako Colosseum, Forum Romanum, Panteón či baziliku 
Santa Maria Maggiore. Tiež sme ochutnali pravé talian-
ske gelato. Povieme vám, že to bola najlepšia zmrzlina, 
akú sme kedy jedli. A pomer cena výkon potešila zas 
naše peňaženky. Streda patrila Vatikánu a audiencii  
s pápežom Františkom.

PROJECT ITALIA 2 
ALEBO PO STOPÁCH 
SV. FRANTIŠKA Z ASSISI

CESTOVATEĽSKÁ 
ŠTATISTIKA

▪ 1. deň 215,5 km | 40,6 km/h.
▪ 2. deň 232 km | 40,8 km/hod.
▪ 3. deň 269 km | 6,3 km/hod.
▪ 4. deň 207 km | 39,8 km/hod.
▪ 5. deň 254,4 km | 32,3 km/hod.
▪ 6. deň 203,8 km | 32,9 km/hod.
▪ 7. Návšteva/prehliadka Ríma
▪ 8. deň 247,2 km | 40,5 km/hod.
▪ 9. deň 140 km | 33,6 km/hod.
▪ 10. deň 169 km | 29,7 km/hod.
▪ 11. deň 285,5 km | 38,2 km/hod.
▪ 12. deň 300,9 km | 36,5 km/hod.
▪ 13. deň 343,6 km | 42 km/hod.



horie Žiar, Strážovské vrchy, 
Biele Karpaty, Trenčín, Veľkú 
Javorinu, či Malé Karpaty. 

PRIEMERNE PREŠLI 38 KM 
ZA DEŇ, ALE BOL AJ DEŇ, 
KEĎ ICH BOLO 50.

Na cestu sme sa vydali 9. júna. 
Vlakom a autobusmi sme sa 
presunuli k Duklianskemu prie-
smyku a naše prvé kroky po čer-
venej značke viedli daždivým 
počasím. Obloha sa ale zakrát-
ko vyjasnila a počas celej cesty 
nám už pršalo len 3-krát. Váha 

Najdlhšia turistická magistrá-
la, ktorá vedie naprieč Sloven-
skom a ktorá sa stala životným 
zážitkom už mnohých turistov 
sa stala splneným snom aj pre 
mladomanželov z Kľúčového. 
Sára a František Begáňovci nám  
svojimi slovami opíšu dojmy zo 
svojho 20 dňového putovania.

Ako milovníci turistiky a slo-
venskej prírody sme o prechode 
najdlhšej turistickej magistrály 
na Slovensku snívali už dlhšiu 
dobu a spočiatku sa nám zda-
la ako nedosiahnuteľná. Tento 
rok sme sa však rozhodli, že je 
správny čas to skúsiť.

Cesta hrdinov SNP s dĺžkou 
770 km a celkovým prevýše-
ním okolo 31 000 m sa tiahne 
od Duklianskeho priesmyku až 
po Devín a je súčasťou medzi-
národnej turistickej trasy E8. 
Prechádza napríklad Bardejo-
vom, pohorím Čergov, Košicami, 
Volovskými vrchmi, hrebeňom 
Nízkych Tatier, Veľkou Fatrou, 
Kremnickými vrchmi, cez po-

POZVÁNKA NA VÝSTAVU

POZVÁNKA NA DISKUSIU
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Jeden z mnohých krásnych výhľadov na potulkách Slovenskom.

Trasu dlhú 770 km zdolali za 20 dní.

našich batohov na začiatku 
bola 12 a 16 kg. Na každodenné 
kilometre sme si rýchlo zvykli  
a až na zopár otlakov a men- 
ších bolestí nôh sa nám krá-
čalo veľmi dobre. Spávali sme 
väčšinou vonku pod rôznymi 
prístreškami alebo pod celtou, 
občas v turistických útulniach, 
ale párkrát sme si dopriali aj 
ubytovanie. Pri prechodoch de-
dinami a mestami sme sa občas 
zastavili utíšiť hlad v reštaurá-
cii a potravinách sme doplnili 
zásoby jedla na pobyt mimo 
civilizácie. Tam už nám musel 
postačiť varič a suchá strava. 
S vodou sme nemali problém, 
keďže na Slovensku máme veľa 
prírodných prameňov. Miesta 
na prenocovanie sme nema-
li vopred naplánované. Podľa 
máp v telefóne a podľa toho, 
kam nás zvládli nohy niesť, sme 
si vytipovali vhodný bod na 
ukončenie dňa. Párkrát sa nám 
stalo, že sme do cieľa dorazili až 
za tmy, a to sú v júni dni dlhé. 
Medveďov, na ktorých sa každý 
pýta, sme našťastie nestretli. Na 
Devín sme nakoniec dorazili 29. 
júna, teda skôr, ako sme predpo-
kladali.

Priemerne sme denne prešli 38 
km, ale bol aj deň, kedy sme ich 
zdolali 50. Videli sme mnoho 
krásnych miest a výhľadov. Na-
šim obľúbeným úsekom je urči-
te hrebeňovka Nízkych Tatier, 
ktorú sme už raz absolvovali, 
ale veľmi nás svojou krásnou 
prírodou očarili aj Volovské vr-
chy, kde sa dnes nachádza aj 
niekoľko nových útulní. Takisto 
nás prekvapil aj hrebeň Malých 
Karpát, kde sme neočakávali 
toľko skál a pekných výhľadov. 
Bol to jednoducho úžasný záži-
tok, ktorý odporúčame zažiť. Na 
„bežný život“ sa nám opäť ťažko 
zvykalo, a preto dúfame, že si to 
raz budeme môcť zopakovať.

Autor a foto: Manželia Begáňovci

MLADOMANŽELSKÁ 
CESTA HRDINOV SNP
PO SVADBE SI SPLNILI DLHOROČNÝ CESTOVATEĽSKÝ SEN 
A SPOLU PEŠO PREŠLI 770 KM.



nejšie bude prenechať posledné slová 
jemu: “Verím, že obsah týchto kníh po-
môže uchovať toto posolstvo v našich ro-
dinách  aj pre budúce pokolenie. Mojim 
želaním je, aby tí, čo prídu po nás, ďalej 
zveľaďovali naše tradície a tradície na-
šich predkov. Aby naše dediny, a tí, čo  
v nich budú bývať, niesli toto bohatstvo 
do ďalších rokov. To by bolo pre mňa naj-
väčším zadosťučinením.” Ďalej pokra-
čuje: “Verte, je to krásny pocit obzrieť sa 
dozadu za svojim životom a vidieť, že to, 
čím som žil a o čo som sa usiloval, padlo 
na úrodnú pôdu.” (Karol Bartek, Na dvore 
minulosti, 2006).

Od 1. 6. 2023 do 1. 9. 2023  sa v meste Nemšová narodilo spolu 10 detí. 
Noví občiankovia sú: Lukáš, Marcus, Mário, Marko, Zoe, Tamia, Dominik, 
Rozáliza, Filip, Mateo

Od 1. 6.  2023 do 1. 9. 2023 zomrelo 8 občanov. 
Od 1. 6.  2023 do 1. 9. 2023 manželstvo uzatvorilo 11 párov. 

NARODENÍ, ZOSOBÁŠENÍ, ZOMRELÍ
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S ÚCTOU SPOMÍNAME
Dňa 14. 9. 2023 si 
pripomíname 2. výročie, 
čo nás navždy opustila 
naša milovaná mama, 
babka a prababka ANNA 
BARCÍKOVÁ. S láskou 
spomína celá rodina.
 
S láskou v srdci, tichou 
spomienkou a modlitbou 
sme si dňa 12. 9. 2023 
pripomenuli 10. výročie, 
čo nás navždy opustil náš 
milovaný manžel a otec 
AUGUSTÍN KONÍČEK.
Kto ste ho poznali, venujte 
mu tichú spomienku.

 S láskou v srdci, tichou 
spomienkou a modlitbou 
si dňa 30. 9. 2023 
pripomenieme 10. výročie 
čo nás navždy opustili 
naši milovaní 
EVKA STANISLAVOVÁ 
a JAKUBKO REŽNÝ.

Dňa 4. 8. 2023 sme si pri-
pomenuli 15 rokov, čo nás 
navždy opustil milovaný 
manžel TIBOR ŠIKULA 
z Nemšovej. S láskou 
spomína manželka 
Drahomíra s rodinou.

Dňa 9. 10. 2023 uplynie  
5 rokov, čo nás navždy 
opustil náš manžel, 
otec a dedko JOZEF 
BONKO - RAJEC. 
S láskou spomíname."

Dňa 28. 8. 2023 sme si 
pripomenuli 20. výročie 
úmrtia našej tety EVY 
ŠUPÁKOVEJ. S láskou 
spomína celá rodina.
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Karol Bartek sa narodil 19. augusta 1926 
v Nemšovej, ako štvrté dieťa z ôsmych. 
Otec sa volal Ján a matka Mária, rodená 
Patková.

Vyštudoval sociálnu prácu na  Vyso-
kej škole sociálnej v Brne (1947-1951).  

V rokoch 1952-1954 pracoval v pracov-
nom tábore v Zdechoviciach. V roku 1969 
zaviedol tradíciu stretnutia nemšov-
ských rodákov. Od roku 1968 pôsobil 
ako  vedúci odborný referent-špecialista  
v odbore ľudských zdrojov na Minister-
stve práce a sociálnych vecí. V roku 1986 

nastúpil na dôchodok a v rokoch 1986-
1988 pôsobil ako odborný asistent na Vy-
sokej škole ekonomickej v Bratislave na 
Národohospodárskej fakulte. Karol Bar-
tek zomrel 27. júna 2023.

Počas života napísal tri knihy. Opisuje 
v nich nielen spomienky zo svojho 

života a detstva v Nemšovej, ale publiká-
cie sú úžasným zdrojom informácií ako 
sa žilo v Nemšovej a jej mestských čas- 
tiach v minulosti. 

V prvej publikácií Mozaika života 
(1990) sa vrátil do detských čias. 

Zaznamenané sú v nej nielen jeho spo-
mienky, ale aj spomienky jeho rovesní-
kov. Čitateľovi priblížil Nemšovú v me-
dzivojnovom období. Opísal v nej zvyky, 
hry, postavy i postavičky, ktoré v tej dobe 
v obci žili. V druhej publikácií Krížom 
krážom po rodných chotároch (2003) 
priblížil čitateľovi rodné chotáre všet-
kých mestských častí i Horného Srnia. 
Opísal v nej udalosti a činnosti, ktoré boli 
s nimi v minulosti spojené. V tretej publi-
kácií Na dvore minulosti (2006) predložil 
čitateľovi obsah zameraný na prezýv-
ky obyvateľov jednotlivých obcí, rodín  
a jednotlivcov. Rovnako ako v predošlých 
vychádzal zo svojich skúseností, zážit-
kov, z toho čo on sám prežil, videl a čo sa 
dozvedel od svojich rodičov a priateľov  
z Nemšovej.

A čo dodať na záver tejto krátkej spo-
mienky na Karola Barteka? Najvhod-

Príchod nového člena do rodiny je neopísateľnou radosťou nielen pre rodičov, ale 
aj pre celú rodinu. Túto udalosť s rodičmi a deťmi oslavuje aj mesto Nemšová, 
ktoré každoročne organizuje podujatie na oslavu týchto jedinečných chvíľ. 

Primátor mesta Nemšová Miloš Mojto spolu so zamestnancami úradu uvítali 
do nášho mesta dňa 6. júla 30 nových ratolestí, z toho 18 chlapcov a 12 dievčat. 
Rodičia sa pri tejto príležitosti zapísali do pamätnej knihy, každá rodina dostala 
finančný dar a pamätný list. Všetkým novým občiankom nášho mesta želáme 
predovšetkým pevné zdravie a nech ich cesta životom bude plná radosti a lásky.

Autor: Dáša Uherková / Foto: archív MsÚ

KAROL BARTEK

Súčasnej mladej generácii odkazuje, 
aby si vážili, že nežije v dobe ako on, 
ale v slobodnej demokracii.

Autor: Miroslava Bachratá
Foto: Archív Pamäti národa a Archív MsÚ

Krížom krážom po rodných chotároch. (2003) Na dvore minulosti. (2006)

Jeho životné príbehy, 
so zvukovým zázna-
mom sú zachytené aj 
v pamäti národa, kto-
ré sú dostupné aj na 
https://www.pametna-
roda.cz/sk/bartek-ka-
rol-20201023-0 alebo 
cez QR kod.

SLÁVNOSTNÉ UVÍTANIE DETÍ DO ŽIVOTA 

Dňa 28. 10 2023 si pripo-
menieme 16. výročie úmr-
tia, čo nás navždy opustila 
naša sestra VLASTA  
PERNETOVÁ. S láskou 
spomínajú sestry 
Majka a Zuzka.

Dňa 9. 12. 2023 si pripome-
nieme 10. výročie úmrtia, 
čo nás navždy opustila 
naša mama, sestra, man-
želka, babka MARIE PER-
NETOVÁ. S láskou a úctou 
spomína celá rodina.

Dňa 13. 9. 2023 sme si pri-
pomenuli 10. výročie, kedy 
nás navždy opustil manžel, 
ocino a deduško pán  
DUŠAN MAZANOVSKÝ.  
S úctou a láskou spomína 
celá smútiaca rodina.

Dňa 18. 10 2023 si pripo-
menieme 6. výročie úmrtia 
našej milovanej maminky 
a babičky MARIE BOBO-
TOVEJ z Nemšovej. Dňa 
5. 5. 2023 sme si pripome-
nuli už 22. výročie úmrtia 
nášho milovaného tatínka 
a dedečka PAVLA BOBOTA 
z Nemšovej. S láskou  
a úctou spomína 
celá rodina.

Dňa 26. 9. 2023 si 
pripomenieme 1.výročie, čo 
nás navždy opustil náš mi-
lovaný manžel, otec, dedko, 
brat ONDREJ SABATKA 
z Kľúčového. S láskou 
a úctou spomína celá rodi-
na. Navždy zostaneš 
v našich srdciach. 
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ZOZNAM KULTÚRNYCH A ŠPORTOVÝCH PODUJATÍ 

OKTÓBER - DECEMBER
► 29. 9. 2023 od 13.00 do 22.00 
DEŇ REMESIEL
▪ Letné kúpalisko 
 ► 2. 9. - 31. 10. 2023, štvrtky a soboty od 14:00 do 17:00
VÝSTAVA ŽIACKYCH VÝTVARNÝCH PRÁC ŠKÔL 
Z TRENČIANSKEHO KRAJA “LACOVÉ CHROBÁKY” 
▪ Králikov mlyn

► 13. 10. 2023 o 16:30 
OSLAVY 530. VÝROČIA NAJSTARŠEJ ZMIENKY 
TRENČIANSKEJ ZÁVADY
▪ Kultúrny dom Trenčianska Závada 

► 18. 10. 2023 
ODBER KRVI
▪ Kultúrne centrum Nemšová 

► 23. 10-3. 11. 2023 
HISTORICKÁ VÝSTAVA O TRENČIANSKEJ ZÁVADE
▪ Mestské múzeum v Nemšovej 

► 22. 10. 2023
MESIAC ÚCTY K STARŠÍM VYSTÚPENIE GLORIA
▪ Veľká sála Kultúrneho centra v Nemšovej

► 4. 11. 2023
BEH OKOLO ĽUBORČE
▪ Štadión Alojza Prekopa

► 09. 11. 2023
“MILITARY ART PHOTO” VÝSTAVA 
AUTORSKÝCH FOTOGRAFIÍ PETER SOBEK 
▪ Mestské múzeum v Nemšovej 

► 25. 11. 2023 o 18:00 
SKAUTSKÝ CESTOVATEĽSKÝ VEČER
▪ Mestské múzeum v Nemšovej 

► 5. 12. 2023 
MIKULÁŠSKE TRHY
▪ Amfiteáter Mestského múzea

Zmena programu vyhradená.

BRANISLAV KRISTÍN vystavuje obrazy 
na autorských výstavách v Dubnici nad Váhom 
a v Dolnom Kubíne.

Umelec Mgr. art. Ing. Branislav Kristín vystavu-
je v októbri svoje umelecké diela na autorských 
výstavách v Dubnici nad Váhom v kaviarni 7ed-
mička a v Dolnom Kubíne v Oravskej galérii, 
kde takisto prezentuje svoju najnovšiu tvorbu. 
Venuje sa maľbe, kresbe a grafike. Zúčastnil sa 
okolo 80 výstav na Slovensku, v Českej republi-
ke, Poľsku a vo Francúzsku. Cez leto jeho fareb-
né veľkoformátové obrazy boli súčasťou módnej 
prehliadky v galérii M. A. Bazovského v Trenčí-
ne. V roku 2021 bol vybraný odbornou porotou 
na Bienále umenia v Bratislave ako jediný ume-
lec z celého Trenčianskeho kraja, kde vystavo-
val veľkorozmerný obraz s názvom Príbehy tisíc 
a jednej čiary. V minulom roku mal samostatnú 
výstavu v Slovenskej Akadémii vied v Bratislave 
s názvom Sila experimentov. A v tom istom roku 
boli jeho 2 obrazy vybrané a vystavené v galé-
rii vo Zvolene na výstave Ora et ars Viator. Bol 
to výber diel zo všetkých 13 ročníkov medziná-
rodného výtvarného-literárneho sympózia Ora  
et Ars - Skalka. Branislav žije a tvorí v Nemšovej 
a v ateliéri v Dubnici nad Váhom.

Výstava v Dubnici nad
Váhom je v kaviarni 
7edmička na Ulici 
obrancov mieru 347/6. 
Cez týždeň je otvorená 
od 8:00 - 18:00 a cez 
víkend od 14:00 - 18:00. 

Bližšie informácie o autorovi a jeho tvorbe 
nájdete na www.gallerykristin.com

Oslavy 530. výročia Trenčianskej Závady

Príďte si vychutnať pohľady na Závadu, ktorá je pre mnohých už 
len spomienkou. Obraz o starej Závade vám poskytne výstava his-
torických fotografií, listín a máp zo súkromných i štátnych archívov.  
Zaujímavosti o obci vám priblíži krátka brožúra. Dozviete sa v nej, 
kto objavil poklad nájdený v miestnom sade, či ako sa správali rusi 
v závadských lesoch počas roka 1968 a mnohé iné. K dispozícií bude 
aj digitálna kópia Najstaršej písomnej zmienky Trenčianskej Závady.

Počas vernisáže budete môcť vidieť originálne školské kroniky za-
požičané ŠA v Trenčíne a ukážku historických mincí zo 16.-17. stor. 
nájdenú v 60. rokoch v obci, uloženú v depozite trenčianskeho múzea.

Výstava potrvá počas celého víkendu v sobotu a nedeľu od 9.00 
hod do 17.00 hod. a následne bude premiestnená do priestorov 
Mestského múzea v Nemšovej, kde bude záujemcom prístupná 
od 23. októbra do 6. novembra 2023. 

Tešíme sa na vašu účasť.
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Ema s trénerom.

Na súťaži v Zell am See, Rakúsko.

Od poslednej zmienky v Nemšovskom 
spravodajcovi sa členovia Karate klu-
bu Mugen zúčastnili mnohých súťaží. 

Tatami patrilo predovšetkým kategórii 
členov klubu do 12 rokov, ktorí bojovali  
o nomináciu na Majstrovstvá SR detí  
a žiakov v karate 2023. Toto podujatie sa 
konalo v Poprade 27. 5. 2023 a KK Mugen 
na ňom reprezentovalo sedem preteká-
rov: Maroš Vodička, Ema Michalíková, 
Patrik Pápy, Jozef Lukajka, Lukáš Martiš-
ka, Ema Caletková a Natália Valigurčino-
vá. V medailovej štatistike kumite sa klub 
umiestnil na 12. mieste zo 42 zúčastne-
ných klubov. Najcennejší kov vybojovala 
Ema Michalíková a stala sa tak Majster-
kou SR v kategórii žiačok 8 - 9 r. (váhová 
kat. - 32kg) a súčasne obsadila 2. miesto  
v celkovom bodovaní Slovenského po-
hára. 3. miesto obsadil Maroš Vodička  
v kategórii 6 - 7 r. (váhová kat. - 22kg). 5. 
miesto obsadila Natália Valigurčinová  
v kategórii 10 - 11 r. (váhová kat. - 35kg po-
kročilé) a 7. miesto Patrik Pápy v kategórii 
8 - 9 r. (váhová kat. - 26 kg pokročilí). I na-
priek tomu, že niektorí nezískali medai-
lu, resp. sa neumiestnili na bodovaných 
priečkach, bojovali s veľkým odhodlaním 
a predviedli pekné športové výkony.

Leto využili naši kumiťáci na krátky 
oddych, ale aj atletickú a kondičnú prí-
pravu. V auguste KK Mugen absolvoval 
letné sústredenie v Závažnej Porube 
na Liptove. Navyše, Klára Chrastinová  
a Jessica Gášparová sa zúčastnili sústre-
denia výberu 12 - 13 ročných karatistov  
v Moštenici pri Banskej Bystrici v trénin-

govom centre Slovenského zväzu karate. 
Posledný prázdninový týždeň tu tréno-
vali i Petra Chrastinová spolu s Adrianou 
Miernou, ktoré sú členkami slovenského 
reprezentačného tímu.

KK Mugen čaká nasledujúce víkendy 
viacero súťaží doma a v zahraničí (napr. 
Rijeka v Chorvátsku, Budapešť, Bialsko 
Biała v Poľsku). Nastávajúca sezóna bude 
patriť predovšetkým starším dievčatám. 
Petra, Adriana, Jessica a Klára budú bo-
jovať o umiestnenia v Slovenskom po-
hári a majstrovské tituly; Petra a Adriana 
súčasne o nomináciu na Majstrovstvá 
Európy 2024. Držíme im palce!
 

VÝSLEDKY OSTATNÝCH SÚŤAŽÍ

HUNGARIAN TATAMI KARATE CUP
Budapešť, Maďarsko (4. 3. 2023)

► 1. miesto: Jessica Gášparová (prvé 
miesto získala v dvoch kategóriách U14, 
- 48kg a kadetky, - 47kg); Petra Chrasti-
nová (juniorky, + 66kg) ► 2. miesto: Petra 
Chrastinová (kadetky + 61kg), Patrik Pápy 
(U10, - 25kg), Klára Chrastinová (U14, - 
43kg), Adriana Mierna (kadetky, - 47kg)► 
5. miesto: Ema Michalíková (U10, - 30kg)

2. KOLO BRATISLAVSKÉHO POHÁRA
Bratislava (11. 3. 2023)

V kategórii začiatočníkov súťažili: Lukáš 
Martiška: 1. miesto (8 - 9. r., - 34kg) a 3. 
miesto (10 - 11 r., - 35kg); Jozef Lukajka - 
dvakrát 3. miesto (8 - 9. r., - 34kg, 10 - 11 r., - 
35kg); Eliáš Púček - 2. miesto v disciplíne 
kata (10 - 11 r., - 30kg); Maroš Vodička - 5. 
miesto (6 - 7 r., - 22kg)

2. KOLO SLOVENSKÉHO POHÁRA 
ŽIAKOV | Partizánske (18. 3. 2022)

► 1. miesto: Ema Michalíková (8 - 9 r., - 
32kg pokročilé); 2. miesto: Natália Vali- 
gurčinová (10 - 11 r., - 35kg pokročilé) a Jo-
zef Lukajka (8 - 9 r., - 30kg začiatočníci); 3. 
miesto: Ema Caletková (10 -11 r., - 35kg po-
kročilé) a Maroš Vodička (6 - 7 r., - 22kg); 7. 
miesto: Patrik Pápy (8 - 9 r., - 26kg).

3. KOLO MAJSTROVSTIEV BRATISLAVY 
DETÍ A ŽIAKOV | Bratislava (15. 4. 2023) 

Lukáš Martiška: 1. miesto (8 - 9r., - 30kg 
začiatočníci) a 2. miesto (10 - 11r., - 30kg 
začiatočníci); Jozef Lukajka: 1. miesto (10 
-11r., - 30kg začiatočníci) a 2. miesto (8 - 9 
r., - 30kg začiatočníci), Maroško Vodička: 
2. miesto (6 - 7r., - 22kg)

3. KOLO SLOVENSKÉHO POHÁRA ŽIAKOV
Stará Ľubovňa (22. 4. 2023)

► 1. miesto: Lawrie Bakošová (8 - 9 r., + 
37kg začiatočníčky) ► 2. miesto: Natália 
Valigurčinová (10 - 11 r., - 35kg pokročilé) 
a Jozef Lukajka (8 - 9 r., - 30kg začiatoč-
níci) ► 3. miesto: Patrik Pápy (8 - 9 r., - 
26kg pokročilí)

4. KOLO ZÁPADOSLOVENSKÉHO ZVÄZU 
KARATE | Kolárovo (6. 5. 2023)

► 1. miesto: Patrik Pápy, Ema Michalí-
ková, Lowrie Bakošová, Jožko Lukajka, 
Jessica Gášparová, Klára Chrastinová, 

Petra Chrastinová ► 2. miesto: Patrik 
Pápy, Ema Caletková, Adriana Mierna ► 
3. miesto: Natália Valigurčinová, Ema 
Caletková

GRAND PRIX 
Žilina (13. 5. 2023)

► 1. miesto: Ema Michalíková (8 - 9r., - 
32kg), Jozef Lukajka (8 - 9r., - 35kg), Jes-
sica Gášparová (12 - 13r., - 47kg), Adriana 
Mierna (kadetky, - 47kg), Petra Chrasti-
nová (kadetky, + 61kg) ► 2. miesto: Ema 
Caletková (10 - 11r., - 35kg) ► 3. miesto: 
Maroš Vodička (6 - 7 r., - 22kg), Lukáš 
Martiška (8 - 9 r., - 35kg)

EUROCUP 2023, ZELL AM SEE
Rakúsko (20. 5. 2023)

► 1. miesto: Jessica Gášparová (U14, - 
47kg) ► 3. miesto: Ema Caletková (U12, - 
36kg), Adriana Mierna (U16, - 47kg), Petra 
Chrastinová (U16, bez rozdielu hmotnos-
ti) ► 5. miesto: Jozef Lukajka (U12, - 30kg)
7. miesto: Klára Chrastinová (U12, - 42kg)

MAJSTROVSTVÁ GOJU RYU KARATE
Košice (3. 6. 2023)

► 1. miesto: Ema Caletková (10 - 11 r., - 35kg), 
Patrik Pápy (8 - 9 r., - 26kg) ► 2. miesto: Na-
tália Valigurčinová (10 - 11 r., - 35kg) ► 3. 
miesto: Jozef Lukajka (8 - 9 r., - 30kg)

Autor: Andrea Chrastinová 
Foto: Karate Klub Mugen

KARATE KLUB MUGEN BODUJE DOMA I V ZAHRANIČÍ


